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#VIRAL

ΣΕΛ. 11με τη Μαρία Δεδούση

Στους πόσους 
νεκρούς

τελειώνει 
το «αστείο»;

EUROPA

ΣΕΛ. 10με τoν Σπύρο Καπράλο

Ο καθοριστικός 
ρόλος των ΜΜΕ 
στην ενίσχυση
της δημόσιας 
σφαίρας

H Δώρα ξεκίνησε άσχημα - Χειρότερη και από την Πόπη ΣΕΛ. 2EDITORIAL

Πυλώνας εξέλιξης 
και σταθερότητας
της χώρας οι κυβερνητικές επιλογές

ΦΙΛΙΠΠΟΣ ΦΟΡΤΩΜΑΣ

Εγκαθίδρυση του θεσμού
«Βοηθός Εισαγγελέα»

ΚΩΝΣΤΑΝΤΊΝΟΣ ΠΑΥΛΟΥ

Μακρυκωσταίοι, 
Κοντογιώργηδες και… 
Κασσελάκηδες

ΑΝΤΩΝΗΣ Ι. ΑΝΤΩΝΟΠΟΥΛΟΣ

Γράφουν

ΑΡ. ΦΥΛΛΟΥ: 758

ΣΕΛ.  19-20

ΣΕΛ.  15

ΛΑΚΗΣ 
ΒΑΣΙΛΕΙΑΔΗΣ
Βουλευτής Πέλλας της ΝΔ

«ΠΡΟΤΕΡΑΙOΤΗΤΑ Η ΒΕΛΤIΩΣΗ 
ΤΗΣ ΚΑΘΗΜΕΡΙΝOΤΗΤΑΣ 
ΤΩΝ ΠΟΛΙΤΩΝ»

Σ Υ Ν Ε Ν Τ Ε Υ Ξ Η

ΑΔΑΕ

Διαρροή 
κρατικών 
μυστικών 

προς τον Θανάση 
Κουκάκη; ΣΕΛ.  9

ΑΠΑΤΗ-ΜΑΜΟΥΘ

Η δικογραφία για 
το κύκλωμα που 

«ψάρεψε» 6 εκατ. ευρώ 
ΣΕΛ.  24-25

ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΑΠΟ ΒΡΥΞΕΛΛΕΣ

Με ενωτική 
λύση 

4 σημείων 

Με ενωτική 
λύση 

4 σημείων 
Τι είπε στην επικοινωνία του 

με τον ηγέτη της Παλαιστινιακής Αρχής

ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ ΑΠΟ ΒΡΥΞΕΛΛΕΣΣΥΡΙΖΑ

ΣΕΛ.  3ΣΕΛ. 12-13

Δεν κάνει 
πίσω 

στις διαγραφές

«Φίμωτρο»  
Κασσελάκη

στους βουλευτές του

ΑΠΟΚΑΛΥΨΕΙΣ-ΦΩΤΙΑ ΣΤΗN ΠΕΡΙΦΕΡΕΙΑ ΑΤΤΙΚΗΣ

με €340.000, 
ενώ η αγορά του 
κοστίζει €80.000;

ΜIΣΘΩΣΑΝ ΒΥΤΙΟΦOΡΟ 

• Οι θολές απαντήσεις 
του Πατούλη και το κόλπο 
γκρόσο με τις κοινοπραξίες

•Tι ξέρει το Μαξίμου για
τον εργολάβο με τα αρχικά Ι.Χ.;

ΣΕΛ. 4-6
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ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Ανδρικόπουλος Νικόλαος Α. & Συνεργάτες

Η
έπαρση και η αλαζονεία είναι κακός σύμ-
βουλος. Αναφέρομαι στη νέα εκπρόσωπο
Τύπου του «κόμματος Κασσελάκη», την

κυρία Δώρα Αυγέρη, η οποία παραχώρησε συνέν-
τευξη στην εκπομπή του Γιώργου Παπαδάκη, αλλά
αρνήθηκε να δεχτεί ερωτήσεις από άλλους δημο-
σιογράφους. Τους απέκλεισε δηλαδή με το έτσι
θέλω, παρά το γεγονός ότι οι άνθρωποι ήταν στο
πάνελ. Και τελικά το ερώτημα που προκύπτει είναι
το εξής: Ποια είναι επιτέλους η κυρία Αυγέρη που
με τέτοιο αυτοκρατορικό ύφος επιλέγει ποιος θα
της κάνει ερωτήσεις; Το χειρότερο όλων είναι ότι
και η ίδια είναι δημοσιογράφος και συμπεριφέρε-
ται κατ’ αυτό τον τρόπο σε συναδέλφους της. Φαν-

ταστείτε τι θα έκανε αν είχε εκλεγεί και βουλευτής
(διότι το 2023 δεν εξελέγη στις εθνικές εκλογές).

Αυτή η συμπεριφορά της κυρίας Αυγέρη είναι χει-
ρότερη και από της προκατόχου της Πόπης -πρό-
εδρε, έλα με φόρα- Τσαπανίδου. Η νέα εκπρόσωπος
του ΣΥΡΙΖΑ έχει κάθε δικαίωμα να μην απαντάει σε
ερωτήσεις που δεν της αρέσουν. Έχει κάθε δικαίω-
μα να κάνει το άσπρο... μαύρο, αλλά να επιλέγει ποι-
οι θα τη ρωτούν και τι ερωτήσεις θα της κάνουν, αυτά
μόνο στη Βόρεια Κορέα. Ή, έστω, στα κομματικά
ΜΜΕ του ΣΥΡΙΖΑ, στα οποία έτσι κι αλλιώς μπορεί να
διορίζει διευθυντές και δημοσιογράφους. Εδώ είναι
Ελλάδα, όχι σοβιετία. Το γεγονός ότι μπορεί στο
κόμμα Κασσελάκη να επιβάλλει σιωπητήριο στους

προεδρικούς και να τους αναγκάζει να ζητούν την
άδειά της για να βγαίνουν στα μέσα ενημέρωσης δεν
της δίνει κανένα δικαίωμα να αποκλείει ερωτήσεις
δημοσιογράφων. Δεν είναι επικεφαλής της «Πρά-
βδα» η κυρία Αυγέρη. Και εν πάση περιπτώσει, αν
δεν αντέχει τον δημόσιο διάλογο ή δεν έχει καταλά-
βει τον ρόλο της εκπροσώπου Τύπου, ας κάνει μόνο
ανακοινώσεις με βιντεάκια στο TikTok, όπως ο πρό-
εδρός της. Προφανώς κανείς δεν της εξήγησε ποτέ
ότι η επικοινωνία με τους δημοσιογράφους δεν είναι
αγγαρεία αλλά χάρισμα…

Ύβριν γαρ ου στέργουσιν ουδέ δαίμονες, έλεγαν
οι αρχαίοι Έλληνες. 

H Δώρα ξεκίνησε άσχημα 
- Χειρότερη και από την Πόπη

Η κυρία Αυγέρη
εφαρμόζει σύστημα

Βόρειας Κορέας 
με «αποκλεισμούς»

δημοσιογράφων
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Κ
αρέ «αναχωμάτων» ελληνικής σχεδία-
σης, πάνω στα οποία πρέπει να χαραχ-
θεί ο κοινός βηματισμός απέναντι στις

πολεμικές κρίσεις σε Μέση Ανατολή και Ουκρα-
νία, που δεν απειλούν μόνο τη γεωπολιτική αλλά
και την οικονομική σταθερότητα αλλά συγχρό-

νως δοκιμάζουν την ευρωπαϊκή
συνοχή, έβαλε πάνω στο τραπέζι
των 27 ο Κυριάκος Μητσοτάκης.

Παράλληλα ο πρωθυπουργός,
αναδεικνύοντας τις ελληνικές
θέσεις, επέμεινε ότι στην εν εξε-
λίξει συζήτηση για την αναθεώ-
ρηση του πολυετούς δημοσιονο-
μικού πλαισίου, για την περίοδο

που θα διανυθεί έως και το 2027, είναι ανάγκη η
ευρωπαϊκή εστίαση να διαμορφωθεί με βάση
τις αυξημένες χρηματοδοτικές ανάγκες που
προκύπτουν για χώρες όπως η Ελλάδα, για την
αντιμετώπιση του Μεταναστευτικού και της κλι-
ματικής κρίσης.

Σύγκρουση Ισραήλ - Χαμάς
Επεκτείνοντας την εμβέλεια των μηνυμάτων

που εκπέμπει με συνέπεια μετά την πολεμική
ανάφλεξη που προκάλεσε το τρομοκρατικό χτύ-
πημα της Χαμάς, ο Κυριάκος Μητσοτάκης δεν
έδωσε έμφαση απλώς στις τέσσερις προτεραι-
ότητες που η Αθήνα θέτει. Διαλύοντας και τις
«σκιές» που επιχείρησε να δημιουργήσει η
αξιωματική αντιπολίτευση με τις αστήρικτες αι-
τιάσεις της, περί του ισορροπημένου χαρακτήρα
της ελληνικής στάσης, ο κ. Μητσοτάκης εκτός
από την επανάληψη των πάγιων θέσεων της
εξωτερικής πολιτικής της χώρας, αποκάλυψε
τον προγραμματισμό της τηλεφωνικής επικοι-
νωνίας με τον επικεφαλής της Παλαιστινιακής
Αρχής Μαχμούτ Αμπάς.

Περαιτέρω ο πρωθυπουργός υπογράμμισε
για ακόμη μια φορά τη σαφή στήριξη της Ελλά-
δας υπέρ του δικαιώματος του Ισραήλ στη νόμι-
μη αυτοάμυνα, σε ευθυγράμμιση με τις προβλέ-
ψεις του Διεθνούς και Ανθρωπιστικού Δικαίου,
μετά την «πρωτοφανούς αγριότητας», όπως τη
χαρακτήρισε, τρομοκρατική επίθεση που δέχ-
θηκε. «Έχει την υποχρέωση να αντιδράσει για
να προστατεύσει την ασφάλεια των πολιτών
του», τόνισε ο Κυριάκος Μητσοτάκης προσερ-
χόμενος στο Ευρωπαϊκό Συμβούλιο.

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης επέμεινε στην ανάγ-
κη η ευρωπαϊκή εγρήγορση να αποτρέψει μια
διάχυση της κρίσης: «Υποχρέωσή μας είναι να
εξασφαλίσουμε να μην επεκταθεί αυτή η σύγ-
κρουση, έτσι ώστε να μην πάρει ανεξέλεγκτες
διαστάσεις και επηρεάσει τη Μέση Ανατολή».

Η επικοινωνία με Αμπάς
Όπως εγκαίρως έχει δημοσιεύσει η «Politi-

cal», ο Κυριάκος Μητσοτάκης έδωσε έμφαση
στην αντιμετώπιση της ανθρωπιστικής κρίσης
που έχει εκδηλωθεί στη Λωρίδα της Γάζας. Επι-
βεβλημένο βήμα, όπως ανέφερε ο κ. Μητσοτά-
κης, είναι η δημιουργία ανθρωπιστικών διαδρο-

μών σημειώνοντας με νόημα: «Εφόσον αυτό εί-
ναι απαραίτητο, να υπάρξει και μία “ανθρωπιστι-
κή παύση”, έτσι ώστε να μπορέσουν οι άμαχοι να
προστατευθούν, να φτάσουν οι απαραίτητες
προμήθειες σε αυτούς οι οποίοι σήμερα συνθλί-
βονται μέσα στις μυλόπετρες αυτής της σύγ-
κρουσης». Κατά αυτόν τον τρόπο, σύμφωνα με
τον πρωθυπουργό, θα καταστεί εφικτή η προ-
στασία όσο το δυνατόν περισσότερων αμάχων. 

Ο Κυριάκος Μητσοτάκης προέβη για ακόμη
μια φορά στη διάκριση της Χαμάς από τον πα-
λαιστινιακό λαό: «Δεν θα κουραστώ να το λέω, η
Χαμάς είναι μία τρομοκρατική οργάνωση και
δεν εκφράζει τα δίκαια αιτήματα του παλαιστι-
νιακού λαού».

Σε αυτό το πεδίο ο κ. Μητσοτάκης έστρεψε
τους προβολείς στη σταθερή προσήλωση της
Ελλάδας σε μια λύση δύο κρατών για να αντιμε-
τωπιστεί το παλαιστινιακό πρόβλημα. Όπως και
στη Διάσκεψη για την Ειρήνη στο Κάιρο, ο Κυ-
ριάκος Μητσοτάκης επέμεινε στην πολιτική λύ-
ση ως τη μοναδική διέξοδο που «θα μπορέσει να
δημιουργήσει συνθήκες μακροπρόθεσμης ει-
ρήνης στην ευρύτερη περιοχή». 

Ο πρωθυπουργός μάλιστα επανέλαβε την ελ-
ληνική θέση και στη συνομιλία που είχε με τον
πρόεδρο της Παλαιστινιακής Αρχής, Μαχμούτ
Αμπάς. Κατά πληροφορίες στη δεύτερη επαφή
του με τον Παλαιστίνιο ηγέτη, ο Κυριάκος Μη-
τσοτάκης εξέφρασε την έντονη ανησυχία του
για την κατάσταση στη Λωρίδα της Γάζας και
τόνισε την ανάγκη σταθερής ροής ανθρωπιστι-
κής βοήθειας προς τη Γάζα. Εξέπεμψε, δε, εκ
νέου το μήνυμα ότι η Χαμάς είναι τρομοκρατική
οργάνωση και δεν εκπροσωπεί τον παλαιστι-
νιακό λαό.

Το μεγάλο παζάρι
Η παρέμβαση του πρωθυπουργού κατέδειξε

και την αμετακίνητη θέση της χώρας σε ό,τι αφο-
ρά την αναθεώρηση του κοινοτικού προϋπολο-
γισμού. Ο Κυριάκος Μητσοτάκης ανέδειξε για
ακόμη μια φορά ότι η Ελλάδα είναι θετικά δια-
κείμενη στο ύψος της ευρωπαϊκής βοήθειας
προς την Ουκρανία. Όπως τόνισε όμως ο κ. Μη-
τσοτάκης, η εκταμίευση των 50 δισεκατομμυ-
ρίων για τη στήριξη του Κιέβου θα πρέπει να συ-
νοδευτεί από μια αύξηση των πόρων που θα
προβλέπονται στον κοινοτικό προϋπολογισμό
για την αντιμετώπιση του μεταναστευτικού προ-
βλήματος. 

Ταυτόχρονα ο πρωθυπουργός ζήτησε εκ νέου
να ενισχυθεί ο προϋπολογισμός και του Ταμείου
Αλληλεγγύης. «Η Ελλάδα δοκιμάστηκε από φυ-
σικές καταστροφές φέτος το καλοκαίρι και είναι
απολύτως σαφές ότι η Ευρωπαϊκή Ένωση δεν
έχει διαθέσει επαρκείς πόρους για να μπορέσει
να στηρίξει τις χώρες οι οποίες πλήττονται από
την κλιματική κρίση», σημείωσε χαρακτηριστι-
κά. Σε κάθε περίπτωση, στη σημερινή σύνοδο
για το ευρώ, η Αθήνα διεκδικεί σύμφωνα με
πληροφορίες τη συμπερίληψη μιας ειδικής ανα-
φοράς για την επενδυτική βαθμίδα.

του Γιώργου 
Παπακωνσταντίνου

georgepapakonstantinou79@gmail.com

Έβαλε πάνω στο τραπέζι της Συνόδου Κορυφής 
στις Βρυξέλλες το σχέδιο για κοινό ευρωπαϊκό βηματισμό
απέναντι στους πολέμους σε Μέση Ανατολή και Ουκρανία

Με ενωτική
λύση 4 σημείων 

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Π Ε Ρ Ι Φ Ε Ρ Ε Ι Α  Α Τ Τ Ι Κ Η Σ

Μίσθωσαν βυτιοφόρο με €340.000,
ενώ η αγορά του κοστίζει €80.000;

του ειδικού συνεργάτη

Σ
εισμό πολλών Ρίχτερ έχουν προκαλέσει
στην απερχόμενη διοίκηση της Περιφέ-
ρειας Αττικής οι αποκαλύψεις της «Politi-

cal» για τον τρόπο με τον οποίο γίνονταν οι αναθέ-
σεις έργων στην περιφέρεια επί ημερών Γιώργου
Πατούλη. Τα αδιάσειστα στοιχεία και τα έγγραφα,
που παρουσιάζει σήμερα η εφημερίδα μας, εγεί-
ρουν καυτά ερωτήματα ακόμη και για τους τελευ-
ταίους τρεις μήνες, όταν οι εταιρείες ενός συγκε-
κριμένου εργολάβου με το ονοματεπώνυμο Ι.Χ.
φέρεται να έλαβαν συνολικά 33 εκατ. ευρώ! Πε-
ρίεργο; Ναι, είναι η προφανής απάντηση. Ας πά-
ρουμε τα πράγματα από την αρχή, παρουσιάζον-
τας λεπτομερώς τα έγγραφα-φωτιά που είναι στη
διάθεση της εφημερίδας και αποδεικνύουν πως
πίσω από όλους τους διαγωνισμούς κρύβεται
ένα... συγκεκριμένο όνομα. Πώς γίνεται αυτό; Όλα
γίνονται ή, μάλλον, όλα... επιτρέπονται! Αν και θα
πρέπει να σημειώσουμε ότι η δημοσιογραφική
έρευνα της εφημερίδας μας γίνεται πάντα στο
πλαίσιο του δημόσιου συμφέροντος, ειδικά όταν
μιλάμε για διαχείριση δημόσιου χρήματος από
κρατικούς λειτουργούς, ακόμη και αν όλα φαίνον-
ται νομότυπα. Το νόμιμο δεν είναι βεβαίως και
ηθικό, όπως έχει αποδειχτεί εκατοντάδες φορές
στην Ελλάδα.

Έργο 1: 
Λειτουργία και Συντήρηση 
Συστήματος Διαχείρισης 
Κυκλοφορίας 2023-2025

Ένα από τα ιδιαίτερα κερδοφόρα έργα που έλα-
βε μια συγκεκριμένη εταιρεία (τα στοιχεία της
οποίας είναι γνωστά στην εφημερίδα μας) ήταν
αυτό της συντήρησης του συστήματος διαχείρισης
κυκλοφορίας, προϋπολογισμού 7 εκατ. ευρώ.
Στον συγκεκριμένο διαγωνισμό, όπως αναγράφε-
ται στο έγγραφο που αποκαλύπτει σήμερα η «Poli-
tical», υπεβλήθη μία μόνο προσφορά από την
ένωση δύο συγκεκριμένων εταιρειών: DMP ΤΕ-
ΧΝΙΚΗ ΑΕ - ΑΛΚΤΗΡ ΑΚΤΕ. Στην πρώτη εταιρεία
είναι πρόεδρος και διευθύνων σύμβουλος ο κύ-
ριος Ι.Χ., ένα γνώριμο πρόσωπο που έχει απασχο-
λήσει και στο παρελθόν την επικαιρότητα για ζητή-
ματα απευθείας αναθέσεων. Η μία μάλιστα από τις

δύο εταιρείες ιδρύθηκε τον Δεκέμβριο του 2021
και λειτούργησε το 2022. Αυτή η νεοσύστατη εται-
ρεία με ενάμιση μόνο χρόνο ζωής κατάφερε να
πάρει ένα τεράστιο έργο χωρίς καμία εμπειρία στο
συγκεκριμένο και εξειδικευμένο αντικείμενο.
Μάλιστα, όπως αποκάλυψε ο ίδιος ο κ. Πατούλης
στο Δελτίο Τύπου που εξέδωσε χθες, η εταιρεία
που διαχειριζόταν όλα τα προηγούμενα χρόνια
ήρθε να δώσει την τεράστια εμπειρία της σε μια
νεοσύστατη εταιρεία του συγκεκριμένου εργολά-
βου Ι.Χ. Είναι απολύτως αντιληπτό ότι αυτό δημι-
ουργεί πάρα πολύ σοβαρά ερωτήματα. Γιατί ξαφ-
νικά μια πάρα πολύ μεγάλη εταιρεία, αντί να συμ-
μετέχει μόνη της στον διαγωνισμό, δίνει την εμ-
πειρία της στην εταιρεία τού εν λόγω εργολάβου,
του κ. Ι.Χ.; Ποιος κερδίζει; Ποιος χάνει; Τι γίνεται
με τον ελεύθερο ανταγωνισμό στη χώρα μας;

Έργο 2: 
Ανάθεση ενός Οχήματος Τύπου 
Γερανού με Πλατφόρμα για 
την Αποσυμφόρηση της Λ. Κηφισού

Στις 7 Ιουνίου η Περιφέρεια Αττικής προχώρησε
στην ανάθεση σύμβασης παροχής υπηρεσιών με
τίτλο «Ανάθεση ενός Οχήματος Τύπου Γερανού με
Πλατφόρμα». Εδώ κλήθηκαν να καταθέσουν προ-
σφορές στο πρωτόκολλο της Υπηρεσίας της Περι-
φέρειας τρεις εταιρείες. Ποιες ήταν αυτές; Η πρώ-
τη εταιρεία είναι του εργολάβου με το όνομα Ι.Χ.,
που εμφανίζεται στα περισσότερα έργα της περι-
φέρειας. Η DMP ΤΕΧΝΙΚΗ ΑΕ. Η δεύτερη εταιρεία
ήταν η ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ ΚΑΙ ΣΙΑ και η τρίτη η
ΑΛΚΤΗΡ ΤΕΧΝΙΚΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ. Η δεύτερη εταιρεία
που κατέθεσε την προσφορά φέρεται να δίνει δά-
νεια εμπειρίας στην DMP σε άλλο έργο, ενώ η ΑΛ-

ΚΤΗΡ είναι η εταιρεία που εμφανίστηκε στο προ-
ηγούμενο έργο μαζί με την εταιρεία DMP ΤΕΧΝΙ-
ΚΗ ΑΕ. Άρα, ουσιαστικά η διεύθυνση της υπηρε-
σίας (θα ασχοληθούμε και με αυτό) κάλεσε μόνο
εταιρείες-δορυφόρους του συγκεκριμένου κυρί-
ου… Με ποια κριτήρια κάλεσε τις συγκεκριμένες
τρεις εταιρείες και ποιος έδωσε εντολή; Μαντέψτε
ποια εταιρεία έλαβε την ανάθεση! Αυτή που κατέ-
θεσε, εντελώς συμπωματικά, την… οικονομικότε-
ρη προσφορά. Η DMP ΤΕΧΝΙΚΗ ΑΕ. Το ποσό;
37.000 ευρώ για έναν… γερανό για τον Κηφισό, ο
οποίος πήζει καθημερινά από τις ουρές χιλιομέ-
τρων και την κίνηση που δημιουργείται. Όχι και
άσχημα για τον «χρυσό» εργολάβο. Συνεπώς ο κ.
Πατούλης δεν δικαιούται να παίζει με τη νοημοσύ-
νη μας. Το πρόβλημα δεν είναι ότι βάλατε έναν γε-
ρανό για την αποσυμφόρηση της κίνησης. Μιλάμε
για τη «διαβολική» σύμπτωση να λαμβάνει ο ίδιος
άνθρωπος και αυτό το έργο και να καλούνται απο-
κλειστικά συνεργαζόμενες εταιρείες με αυτόν.

Έργο 3: 
Προμήθεια Φωτιστικών 
Σωμάτων LED για Αντικατάσταση 
των Υφιστάμενων 
Φωτιστικών Σωμάτων 
στις Υπόγειες Διαβάσεις

Ακόμη μια… χρυσή δουλειά για τον κύριο που
ακούει στο ονοματεπώνυμο Ι.Χ. Στις 18 Ιουλίου η
Περιφέρεια Αττικής συνεδρίασε για τον συγκεκρι-
μένο διαγωνισμό, ο οποίος είχε προϋπολογισμό
της τάξεως των 6.733.000 ευρώ. Και σε αυτή την
περίπτωση, όπως αναφέρεται στα σχετικά έγγρα-
φα που αποκαλύπτει η «Political», κατά την απο-
σφράγιση του διαγωνισμού διαπιστώθηκε ότι είχε
υποβληθεί μία και μοναδική προσφορά από ένωση
εταιρειών. DMP ΤΕΧΝΙΚΗ ΑΕ και GREEN AND
SPACEEΠΕ.Δεν ξαφνιαζόμαστε με τίποτα:Ηπρώ-
τη εταιρεία, όπως αντιλαμβάνεστε, είναι του επι-
χειρηματία Ι.Χ. Τι συμβαίνει με τη δεύτερη εταιρεία;
Με μια σχετική αναζήτηση στις δημοσιεύσεις του
ΓΕΜΗ διαπιστώσαμε ότι η εταιρεία GREEN AND
SPACE ΕΠΕ ανήκει -ω του θαύματος- στον ίδιο άν-
θρωπο (στον κύριο Ι.Χ.) από τον οποίο διοικείται
κατά πλειοψηφία. Απλά πράγματα. Δύο εταιρείες
μπήκαν στον διαγωνισμό ως ένωση, κατέθεσαν τη
μία και μοναδική προσφορά και τελικά ανήκουν -
και οι δύο- στο ίδιο πρόσωπο! Γιατί ο συγκεκριμέ-
νος επιχειρηματίας έβαλε και τις δύο εταιρείες του
να συμμετέχουν στον διαγωνισμό; Μήπως υπήρχε
κάποια σκοπιμότητα μελλοντική σε αυτό; Μήπως ο
επιχειρηματίας θέλει να έχει δύο δικές του εταιρεί-
ες που έχουν την αποκλειστική εμπειρία στο συγ-
κεκριμένο έργο ώστε να μη «βγάζει μάτια» το γε-
γονός ότι όλα τα έργα τα παίρνει μόνο μία εταιρεία;
Αλλιώς, γιατί να κατεβάζει σε κοινοπραξία δύο
εταιρείες ιδιοκτησίας του και όχι μία;

Οι θολές απαντήσεις του κ. Πατούλη, οι απευθείας αναθέσεις 
σε συγκεκριμένο εργολάβο και το κόλπο γκρόσο με τις κοινοπραξίες 

Μία και μοναδική προσφορά για το έργο 1

Η μίσθωση του γερανού

Οι προμήθειες φωτιστικών
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Έργο 4: 
Μίσθωση Μηχανημάτων Έργου 
και Οχημάτων για την Πρόληψη 
και Αντιμετώπιση Κινδύνων 
Αντιπυρικής Περιόδου 2023 
και 2024 στα Διοικητικά Όρια 
της Περιφέρειας Αττικής

Είναι γνωστό ότι κάθε χρόνο η χώρα μας δοκι-
μάζεται από τις πολλές πυρκαγιές που κάνουν την
εμφάνισή τους στην ελληνική επικράτεια και κυ-
ρίως στην Αττική. Για αυτό ο κ. Πατούλης αποφά-
σισε να προκηρύξει έναν διαγωνισμό για τη μί-
σθωση μηχανημάτων έργου. Πάμε να ρίξουμε μια
ματιά στο τι ακριβώς συνέβη. Στις 25 Ιουλίου 2023
η Περιφέρεια Αττικής συνεδρίασε για τον διαγω-
νισμό με προϋπολογισμό 11.221.888,90 ευρώ. Σε
αυτό τον διαγωνισμό, σύμφωνα με το έγγραφο
που αποκαλύπτει η «Political», κατέθεσαν δύο
εταιρείες προσφορά ανά τμήμα του διαγωνισμού.
Η DMP ΤΕΧΝΙΚΗ ΑΝΩΝΥΜΗ ΕΤΑΙΡΕΙΑ και η Χ.
ΑΡΓΥΡΙΟΥ ΥΙΟΣ ΙΚΕ. Ο ένας είναι ο «γνωστός-
άγνωστος» επιχειρηματίας, ο κύριος Ι.Χ., στον
οποίο ανατέθηκε η μίσθωση για βυτιοφόρα στο
ιλιγγιώδες ποσό των 10.120.000 ευρώ. Με μια

απλή ανάγνωση, κρατηθείτε, για τη μίσθωση ενός
βυτιοφόρου οχήματος δίνεται το ποσό των περί-
που 340.000 ευρώ. Μιλάμε για μίσθωση και όχι
για αγορά, την ώρα που αν η Περιφέρεια ήθελε να
αγοράσει ένα βυτιοφόρο, θα μπορούσε να το κά-
νει ακόμη και με 80.000 ευρώ.

Στις 31 Αυγούστου η Περιφέρεια Αττικής συ-
νεδρίασε και πάλι για την κατακύρωση του
αποτελέσματος του συγκεκριμένου ηλεκτρο-
νικού ανοιχτού διαγωνισμού. Όπως προκύπτει
από το έγγραφο, για τη συγκεκριμένη συνε-
δρίαση η εταιρεία DMP ΕΤΑΙΡΕΙΑ υπέβαλε τα
ποινικά μητρώα των μελών του ΔΣ, καθώς και
των μελών ή διαχειριστών των εταιρειών που
αποτελούν τρίτους φορείς. Τι προκύπτει από τα
στοιχεία;

Ότι οι τρεις πρώτες εταιρείες ανήκουν στον
«αγαπημένο» εργολάβο της περιφέρειας Ι.Χ. και
η τέταρτη (ΓΕΩΡΓΙΟΣ Ν. ΚΥΡΙΤΣΗΣ ΚΑΙ ΣΙΑ ΕΕ) σε
φίλο που δίνει ο ένας στον άλλον ανά περιστάσεις
δάνεια εμπειρίας προκειμένου να κατέβουν σε
διαγωνισμούς, όπως προκύπτει από τα δημόσια
έγγραφα που δημοσιεύουμε σήμερα. Η Επιτροπή
Ανταγωνισμού ακούει άραγε;

Μας κάνει επίσης εντύπωση στο ίδιο έγγραφο
η αναφορά για τη μια εταιρεία, GREEN and SPA-
CE ΕΠΕ, η οποία δεν έχει υποβάλει το πιστοποι-
ητικό φερεγγυότητας.

Ένα εύλογο ερώτημα είναι πώς μισθώθηκε ένα
βυτιοφόρο με 340.000 ευρώ για την αντιπυρική
περίοδο 2023-2024 στα τέλη Αυγούστου, ενώ το
καλοκαίρι τελείωνε.

Έργο 5: 
Συντήρηση Αντλιοστασίων 
Υπογείων Διαβάσεων 
για τα έτη 2023-2025

Ακόμη ένας διαγωνισμός στον οποίο έλαβε μέ-
ρος ο εκλεκτός της περιφέρειας είναι αυτός που
αναφέρεται στις 17 Οκτωβρίου με προϋπολογι-
σμό 1 εκατ. ευρώ. Εδώ υπεβλήθη πάλι μια προ-
σφορά από τη φιλική εταιρεία προς τον εκλεκτό
εργολάβο. Όμως, κρατηθείτε και πάλι, υπάρχει
μια σημαντική λεπτομέρεια, όπως προκύπτει από
το έγγραφο που αποκαλύπτει η «Political»: Οι δύο
εταιρείες, ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ ΚΑΙ ΣΙΑ ΕΕ και η
εταιρεία του «εκλεκτού» εργολάβου Ι.Χ., εμφανί-
ζονται ως εταιρείες οι οποίες δάνεισαν τεχνική
ικανότητα στην πρώτη εταιρεία και μοναδική που
έκανε την προσφορά!

Φυσικά, για τα προαναφερθέντα προκύπτουν εύλογα ερω-
τήματα. Φαίνεται αδιανόητο πώς μια νεοσύστατη εταιρεία
παίρνει μέσα σε τρεις μήνες έργα συνολικού ύψους 33 εκατ.
ευρώ, εμφανίζεται με άλλες εταιρείες ουσιαστικά να συμμε-
τέχουν σε διαγωνισμούς και να δανείζουν η μία εμπειρία στην
άλλη. Οι ίδιες εταιρείες να είναι οι μόνες που συμμετέχουν σε
προσκλήσεις της περιφέρειας για άλλα έργα, να έχουν πολύ
μικρές διαφορές στις προσφορές τους και συνήθως τα έργα
να καταλήγουν σε συγκεκριμένο επιχειρηματία, το όνομα του
οποίου είναι γνωστό στην Αυτοδιοίκηση. Μιλάμε βεβαίως για
τον κύριο με τα αρχικά Ι.Χ. Είναι σαφές πως υπάρχουν τουλά-
χιστον ενδείξεις για τη λειτουργία μιας «παρέας» εργολάβων
που μονοπωλούν, αν μη τι άλλο, το ενδιαφέρον του απερχόμε-
νου περιφερειάρχη Αττικής. Τα έγγραφα που παρουσιάζει σή-
μερα η εφημερίδα μας είναι συγκλονιστικά. Στην «Political»
αναρωτιόμαστε αν το Μέγαρο Μαξίμου, η Επιτροπή Ανταγωνι-
σμού και ο εισαγγελέας Διαφθοράς και Εισαγγελέας Αρείου

Πάγου γνωρίζουν και έχουν επιληφθεί επί του θέματος. Είναι
μια εύλογη απορία που διατυπώνουμε, καθώς ο ίδιος άνθρω-
πος εμφανίζεται σε πολλά έργα μέσα σε σύντομο χρονικό διά-
στημα. Γνωρίζετε πολύ καλά πως η «Political» μιλάει πάντοτε
με στοιχεία. Άλλωστε, έχουμε στα χέρια μας και άλλα «καυτά»
έγγραφα για όλες αυτές τις εταιρείες με διευθύνσεις και ονό-
ματα, οι οποίες έλαβαν τους τελευταίους τρεις μήνες 33 εκατ.
ευρώ. Το μόνο σίγουρο είναι πως θα επανέλθουμε. Δίνουμε
υπόσχεση στους αναγνώστες μας ότι η έρευνα θα συνεχιστεί,
καθώς πρώτο μας μέλημα είναι ο έλεγχος της εξουσίας και η
προστασία των Ελλήνων φορολογουμένων.

Το ερώτημα είναι: Το Μαξίμου ακούει; Τώρα καταλαβαί-

νουμε πόσο δίκιο είχε ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσο-
τάκης, ο οποίος αποφάσισε να «αποκεφαλίσει» τον απερχό-
μενο περιφερειάρχη Γιώργο Πατούλη, με τις ευλογίες και
την ανοχή του οποίου η περιφέρεια έχει γίνει πλιάτσικο στις
ορέξεις των επιτήδειων, οι οποίοι κερδοσκοπούν στις πλά-
τες των κατοίκων της Αττικής… Απορούμε πώς από όλα αυ-
τά απουσιάζει το όνομα του αγαπημένου ξαδέρφου του Πα-
τούλη, Παναγιώτη Τουμανίδη, ο οποίος μπορεί μεν να ασχο-
λείται με νυφικά και παρακμιακά sites και να παίρνει δια-
φημίσεις από τον τεράστιο διευθυντή του Πατούλη Χρήστο
Μπάρλα, αλλά μαθαίνουμε ότι είναι πολυτάλαντος και με
αυτή του την ιδιότητα συμμετέχει και εισηγείται όπου βλέ-
πει ότι υπάρχει εμπλοκή. Επίσης, έχει αποκτήσει ειδικότη-
τα στα επαγγελματικά ραντεβού μαζί με το άλλο πουλέν του
Πατούλη, τον Πέτρο Μαμαλάκη, πρόεδρο της Αναπτυξιακής
Εταιρείας της Περιφέρειας Αττικής, ειδικό σύμβουλο του
Πατούλη και εντολοδόχο για τις σοβαρές επαφές.

Ερωτήματα για 
τους διαγωνισμούς

Τα «χρυσά» βυτιοφόρα

Η μοναδική προσφορά 
για τις προμήθειες φωτιστικών

Π Ε Ρ Ι Φ Ε Ρ Ε Ι Α  Α Τ Τ Ι Κ Η Σ  
Μίσθωσαν βυτιοφόρο με €340.000,
ενώ η αγορά του κοστίζει €80.000;



HH Περιφέρεια Αττικής εξέδωσε
χθες ανακοίνωση με τίτλο «Οι συ-
κοφαντίες και τα επαίσχυντα δη-

μοσιεύματα, έως εδώ…» και απαντώντας
στο αποκλειστικό δημοσίευμα της «Politi-
cal» μας είπε τα εξής:

«Αναφορικά με όσα ψευδή, συκοφαντι-
κά και ανυπόστατα αναφέρονται σε σημε-
ρινό δημοσίευμα (26 Οκτωβρίου 2023) της
ηλεκτρονικής εφημερίδας “POLITICAL-
www.political.gr” -και ανεξάρτητα της
ελαχίστης έως ανύπαρκτης επισκεψιμότη-
τάς της- περί, δήθεν, απευθείας ανάθεσης:

1. Του έργου “Λειτουργία και Συντήρηση
Συστήματος Διαχείρισης Κυκλοφορίας Ν.
Αττικής (2023-2025), προϋπολογισμού
5.645.151,20€ (πλέον ΦΠΑ)”, λεκτέα τα
ακόλουθα:

- Πρώτον, στον διαγωνισμό δεν συμμε-
τείχε η υπόψη εταιρεία μεμονωμένα, αλλά
σε ένωση με την εταιρεία “ΑΛΚΤΗΡ Α.Ε.”.

- Δεύτερον, εγκεκριμένη υπεργολάβος
της “DMP AE”, με ποσοστό 50,7%, είναι η
εταιρεία “YUNEX AE” (καθολική διάδοχος
της SIEMENS AE), η οποία λειτουργεί και
συντηρεί τα ηλεκτρονικά συστήματα του
Κέντρου Διαχείρισης Κυκλοφορίας και συ-
νεχόμενα, από το έτος 2004 έως σήμερα.

- Τρίτον και κυριότερον, προσφυγή κατά
της διακήρυξης του υπόψη διεθνούς δια-
γωνισμού απορρίφθηκε και από την Ενιαία
Αρχή Δημοσίων Συμβάσεων (ΕΑΔΗΣΥ
605/2023) και από το Διοικητικό Εφετείο
Αθηνών (ΔΕφΑθ 1369/2023), ενώ η όλη
διαγωνιστική διαδικασία κρίθηκε νόμιμη
με την υπ’ αριθμ. 442/2023 Πράξη του Ζ’
Κλιμακίου του Ελεγκτικού Συνεδρίου.

2. Η αναφερόμενη ως “Ανάθεση μίσθω-
σης μηχανημάτων 10.000.000,00 ευρώ”
αφορά σε διεθνή διαγωνιστική διαδικασία,
που διενεργήθηκε για τη μίσθωση μηχανη-
μάτων έργου και οχημάτων, για την πρόλη-
ψη και αντιμετώπιση κινδύνων αντιπυρι-
κής περιόδου 2023 και 2024 στα διοικητικά
όρια της Περιφέρειας Αττικής, λεκτέα τα
ακόλουθα:

- Η συγκεκριμένη διαγωνιστική διαδικα-
σία διενεργήθηκε για πρώτη φορά στην
ιστορία της Περιφέρειας Αττικής και, μάλι-
στα, κατόπιν απαίτησης του Περιφερειάρχη
Αττικής, οι τιμές του προϋπολογισμού με-
λέτης ορίσθηκαν μειωμένες κατά 40%, σε
σχέση με τις τιμές του Μητρώου Πολιτικής
Προστασίας της Περιφέρειας Αττικής, από
την εποχή των προηγούμενων διοικήσεων.

- Σε αντίθεση με όσα παραπλανητικά και
συκοφαντικά αναφέρονται στο ανωτέρω
δημοσίευμα και όπως αναμφίβολα προκύ-
πτει από τα έγγραφα του διαγωνισμού,
οκτώ (8) συνολικά οικονομικά φορείς συμ-
μετείχαν στον διαγωνισμό αυτό, με διάθε-

ση μηχανημάτων τους και όχι ένας.

- Μάλιστα, πρόκειται για φορείς που
ανήκουν στο Μητρώο Πολιτικής Προστα-
σίας της Περιφέρειας Αττικής και οι οποίοι
εκμισθώνουν στην Περιφέρεια Αττικής τα
απαραίτητα μηχανήματα, σε περιπτώσεις
εκτάκτων καταστάσεων.

3. Τέλος, σε σχέση με την απευθείας
ανάθεση των 37 χιλιάδων ευρώ της μί-
σθωσης γερανού στην εταιρεία DMP, η
συγκεκριμένη πραγματοποιήθηκε για την
άμεση αποσυμφόρηση του Κηφισού και
για να καλύψει το διάστημα μέχρι την
υπογραφή της σύμβασης για τη λειτουρ-

γία του Κέντρου Διαχείρισης Κυκλοφορίας.

Ως προς το προαναφερόμενο δημοσίευ-
μα έχουν ενημερωθεί σχετικά οι πληρε-
ξούσιοι δικηγόροι μας να προβούν σε
ενέργειες νομικές, ώστε να προστατευ-
θούμε από τους κοινούς συκοφάντες και
υβριστές».
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Πλήρης επιβεβαίωση 
του ρεπορτάζ της «Political»
από την Περιφέρεια Αττικής 

1) Αναφέραμε πως στον διαγωνισμό για το έργο «Λειτουρ-
γία και Συντήρηση Συστήματος Διαχείρισης Κυκλοφορίας Ν.
Αττικής (2023-2025), προϋπολογισμού 5.645.151,20€ (πλέον
ΦΠΑ)» υπήρχε ένας υποψήφιος. Με την ανακοίνωσή της
επιβεβαίωσε πως όντως ένας ήταν ο υποψήφιος και επιπρο-
σθέτως επιβεβαίωσε ότι η εταιρεία YUNEX ΑΕ, καθολική
διάδοχος της SIEMENS AE, έδωσε δάνεια εμπειρίας στην
εταιρεία DMP για να πάρει η εταιρεία του εργολάβου το έργο.
Το ερώτημα παραμένει πιο έντονο μετά την ανακοίνωση της
περιφέρειας: Γιατί η YUNEX δεν κατέβηκε μόνη της στον δια-
γωνισμό αλλά έδωσε την εμπειρία της στην DMP για να λάβει
μέρος;

2) Ανάθεση μίσθωσης μηχανημάτων, 10 εκατομμύρια ευ-
ρώ: Η Περιφέρεια επιβεβαιώνει το ρεπορτάζ μας ότι κάθε

μηχάνημα κόστισε για τη μίσθωσή του 340.000 ευρώ με
απλά μαθηματικά. Το ερώτημα παραμένει: Γιατί μίσθωσε με

τόσο μεγάλο ποσό για σύντομο χρονικό διάστημα ενώ θα

μπορούσε να το αγοράσει με πολύ λιγότερα λεφτά;

3) Και το τρίτο σκέλος της ανακοίνωσης της Περιφέρειας
σε σχέση με την απευθείας ανάθεση των 37.000 ευρώ της μί-

σθωσης γερανού από την εταιρεία DMP πάλι μας επιβεβαί-
ωσε ότι όντως έγινε. Δεν υπήρχε κανένας άλλος εργολάβος

σε όλη την Περιφέρεια Αττικής για να το πάρει;

4) Σε σχέση με την ενημέρωση των πληρεξούσιων δικηγό-

ρων που θα προβούν στις ενέργειες που αναφέρει η ανακοί-
νωση της Περιφέρειας, ελπίζουμε αυτοί να είναι διαφορετι-

κοί από τους δικηγόρους-υπαλλήλους της εταιρείας του ερ-
γολάβου, οι οποίοι ξέρουμε ότι έγραψαν τη συγκεκριμένη

ανακοίνωση. Είμαστε σίγουροι πως δεν θα βρουν χρόνο να

ασχοληθούν με τίποτα άλλο παρά με τις απαντήσεις που πρέ-
πει να γράψουν στην «Political». 

Η απάντηση της «Political»
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Αλλαγές στη διεύθυνση της εφημερίδας «Αυγή» και του ραδιοφωνικού σταθ-
μού Στο Κόκκινο ανακοίνωσε η ιδιοκτήτρια εταιρεία. Έτσι λοιπόν τη διεύθυνση
του καθημερινού και κυριακάτικου φύλου της «Αυγής» αναλαμβάνει η δημο-
σιογράφος Βούλα Κεχαγιά, ενώ τη διεύθυνση του ραδιοφωνικού σταθμού Στο
Κόκκινο ο δημοσιογράφος Αδάμ Γιαννίκος. Και οι δύο δημοσιογράφοι αποτε-
λούν επιλογή του νέου προέδρου του κόμματος Στέφανου Κασσελάκη, καθώς η
διεύθυνση των κομματικών ΜΜΕ της Κουμουνδούρου οφείλει παραδοσιακά να
έχει την έγκριση του εκάστοτε επικεφαλής του ΣΥΡΙΖΑ. Τον συντονισμό και των
δύο Μέσων θα έχει ο επίσης δημοσιογράφος Γιάννης Σμυρλάκης.

Οι «προοδευτικές δυνάμεις», χορηγοί του Μητσοτάκη
Οι τελευταίες δημοσκοπήσεις, πέρα από την κατρακύλα του ΣΥΡΙΖΑ υπό τον

Κασσελάκη, στέλνουν κακά μαντάτα και προς τη Χαριλάου Τρικούπη. Το δημοσκο-
πικό ποσοστό που εμφανίζει το ΠΑΣΟΚ είναι χαμηλό και δείχνει ότι δεν κέρδισε
από την κατρακύλα του ΣΥΡΙΖΑ. Πραγματικά θέλω να δω τις μούρες και τις αναλύ-
σεις όλων αυτών των πασόκων που πανηγύριζαν πριν από δύο Κυριακές ότι τάχα
το ΠΑΣΟΚ είναι ο θριαμβευτής της κάλπης στην Αυτοδιοίκηση, οι προοδευτικές
δυνάμεις έριξαν «χαστούκι» στον Μητσοτάκη και κάτι άλλα γραφικά… Όπως
αποδεικνύεται, οι «προοδευτικές δυνάμεις» είναι οι απόλυτοι χορηγοί του Κυ-
ριάκου Μητσοτάκη και της ΝΔ. 

Ο Κασσελάκης έκανε 
αλλαγές στα κομματικά ΜΜΕ

Στα Χανιά 
ο Μητσοτάκης, 
στα Τζουμέρκα 
ο Τσίπρας

Όπως πρώτοι σας έχουμε αναφέρει, ο
πρωθυπουργός θα γιορτάσει την 28η
Οκτωβρίου στα Χανιά. Λογικά θα παρευ-
ρεθεί στη μεγάλη παρέλαση που γίνεται
παραδοσιακά στην πόλη. Επίσης, όπως
μαθαίνω, ο Αλέξης Τσίπρας θα πάρει τα
βουνά. Για ξεκούραση βεβαίως και ουχί
για επανάσταση. Έτσι θα βρίσκεται για το
τριήμερο της 28ης Οκτωβρίου στα περή-
φανα Τζουμέρκα, κοντά στην ιδιαίτερη
πατρίδα του και θα απολαμβάνει τα κοψί-
δια του… Βλέπω ο αέρας των Τζουμέρ-
κων να του κάνει καλό, καθώς έχει πιεστεί
πολύ πλέον από όλους να βγει και να πάρει
θέση για τις διαγραφές ιστορικών στελε-
χών από τον Κασσελάκη.

Οι δύο αντίθετοι 
πόλοι στην ομάδα
Αχτσιόγλου

Πολύ «δυνατή» πηγή μου στο στρατό-
πεδο της Έφης Αχτσιόγλου μού λέει ότι
και εκείνη έχει μπερδευτεί λίγο για το τι
θα κάνει, αφού υπάρχουν αντικρουόμε-
νες εισηγήσεις. Ο σύντροφός της στη ζωή
Δημήτρης Τζανακόπουλος και ο αδερφός
του Αντώνης είναι από αυτούς που λένε
ότι πρέπει να υπάρξει άμεση αποχώρηση
από τον ΣΥΡΙΖΑ τής ομάδας Αχτσιόγλου
και να αναζητηθεί νέος πολιτικός φορέας.
Όμως, ο Αλέξης Χαρίτσης και ο Νάσος
Ηλιόπουλος διαφωνούν και πιστεύουν ότι
θα πρέπει η ομάδα να κρατηθεί μέχρι τον
Φεβρουάριο, όταν θα γίνει το Συνέδριο,
και εκεί να δοθεί η μάχη της οπισθοφυλα-
κής για όλη την αντιπολίτευση του Κασσε-
λάκη… Από εκεί και πέρα, η ομάδα αυτή
που έχει άκρες και σε βουλευτές μπορεί
να φτιάξει και δική της ΚΟ. Το δίλημμα εί-
ναι μεγάλο, φαίνεται ότι η Έφη ακούει
τους δεύτερους... 

Στη φάκα της ΕΛΑΣ
μεγάλα κυκλώματα
ναρκωτικών και
διαδικτυακών απατών

Σημαντικές είναι οι επιτυχίες της Ελλη-
νικής Αστυνομίας το τελευταίο διάστημα
στην πάταξη της παραβατικότητας και την
αντιμετώπιση της εγκληματικότητας, κά-
νοντας πράξη τη δέσμευση του υπουργού
Προστασίας του Πολίτη Γιάννη Οικονό-
μου για συνεχή μάχη με το έγκλημα ώστε
να ενισχυθεί το αίσθημα ασφάλειας των
πολιτών. Μέσα σε μόλις δύο μέρες έγιναν
ανακοινώσεις και από τη Διεύθυνση Δίω-
ξης Ηλεκτρονικού Εγκλήματος αλλά και
από τη Διεύθυνση Δίωξης Ναρκωτικών
με εξιχνίαση παράνομων δραστηριοτή-
των που απέφεραν στους δράστες, συνο-
λικά, όφελος περίπου 35 εκατ. ευρώ. 

Στο μικροσκόπιο της ΕΛΑΣ μπήκε με-
γάλο κύκλωμα που έφερνε με νταλίκες
ναρκωτικά από χώρες της Ευρώπης, ενώ
εξαρθρώθηκε πολυμελής εγκληματική
οργάνωση, τα μέλη της οποίας προέβαι-
ναν συστηματικά σε απάτες με υπολογι-
στή με τη μέθοδο «phishing», εξαπατών-
τας πάνω από 670 πολίτες. Νωρίτερα είχε
ανακοινωθεί από τον ίδιο τον κ. Οικονό-
μου πως μέσα σε διάστημα 2,5 μηνών,
από τις αρχές Αυγούστου, κατασχέθηκαν
ναρκωτικά αξίας άνω των 28 εκατ. ευρώ
και πραγματοποιήθηκαν συλλήψεις με-
λών διεθνούς κυκλώματος. 

Ο
Γιάννης Στουρνάρας παρέθεσε προχθές, προς τιμήν της προέδρου Κρι-
στίν Λαγκάρντ και των μελών του Διοικητικού Συμβουλίου της Ευρωπαϊ-
κής Κεντρικής Τράπεζας (ΕΚΤ), επίσημο δείπνο, στο πλαίσιο της φιλοξε-

νίας της συνεδρίασης του Διοικητικού Συμβουλίου της ΕΚΤ στην Αθήνα για πρώτη
φορά μετά το 2008. Εκεί το «παρών» έδωσε ο Κυριάκος Μητσοτάκης, συνοδευό-
μενος από τη σύζυγό του Μαρέβα Γκραμπόφσκι-Μητσοτάκη, ενώ παραβρέθηκαν
επίσης ο υπουργός Οικονομικών Κωστής Χατζηδάκης και ο επικεφαλής του Οικο-
νομικού Γραφείου του Πρωθυπουργού Άλεξ Πατέλης. Τα βλέμματα έκλεψε το τετ
α τετ που είχε ο πρωθυπουργός με την επικεφαλής της ΕΚΤ, καθώς γνωρίζει από
πρώτο χέρι τη δύσκολη διαδρομή που χρειάστηκε να διανύσει η χώρα μας από την
περίοδο των μνημονίων μέχρι σήμερα. Μαθαίνω πάντως ότι οι τραπεζίτες είχαν
πάει για το δείπνο στο εστιατόριο των 2 αστεριών Michelin στο Κέντρο Πολιτισμού
Ίδρυμα Σταύρος Νιάρχος.

Το παρασκήνιο από 
το δείπνο της ΕΚΤ

Τα ονόματα της... υπόγας
Κάποιοι νεοσυριζαίοι πιέζουν τον Πάνο

Σκουρλέτη να δώσει τα ονόματα των 50 δη-
μοσιογράφων που λειτουργούσαν ως...
υπόγα του Αλέξη Τσίπρα, ως τρολ δηλαδή
για να δολοφονούν χαρακτήρες κατ’ εντολή
της ηγεσίας του κόμματος. «Αν έχεις ονό-
ματα, να τα δώσεις στη δημοσιότητα», φω-
νάζουν οι χειροκροτητές του Κασσελάκη.
Και αν γίνει καμιά στραβή, παιδιά, και τα
δώσει; Τι γίνεται μετά; Πού θα κρυφτείτε;



Σ
τις 5 Οκτωβρίου από τη Βουλή ο υπουργός
Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης είχε
προαναγγείλει ότι θα προβεί σε όλες τις

αναγκαίες δράσεις για την ανάδειξη ζητημάτων
που έχουν ανακύψει από την κρίση στο Ναγκόρνο
Καραμπάχ και τις ανθρωπιστικές της συνέπειες. 

Μια από τις πρωτοβουλίες που έλαβε ο υπουρ-
γός Εξωτερικών ήταν η αποστολή επιστολής στις
20 Οκτωβρίου στον ύπατο εκπρόσωπο της ΕΕ Ζο-
ζέ Μπορέλ, με την οποία ο ΥΠΕΞ πρότεινε να προ-
σκληθεί ο Αρμένιος υπουργός Εξωτερικών στην
επόμενη συνεδρίαση του Συμβουλίου Υπουργών
Εξωτερικών της Ένωσης για να παρουσιάσει τις
θέσεις της Αρμενίας. Η ελληνική πρόταση, ιδιαί-
τερα επίκαιρη λόγω των τελευταίων εξελίξεων
στον Καύκασο, βρήκε ευήκοα ώτα με αποτέλεσμα
ο Αρμένιος ΥΠΕΞ να προσκληθεί από τον ύπατο
εκπρόσωπο της ΕΕ στο Συμβούλιο Εξωτερικών
Υποθέσεων του Νοεμβρίου.
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Πέρασε 
η πρόταση
Γεραπετρίτη 
για την Αρμενία

Ο στενός συνεργάτης 
του Τσίπρα
«Η χειρότερη παράπλευρη απώλεια απ’ όσα μας
συμβαίνουν είναι ότι με αυτά και με αυτά εξανε-
μίστηκε πλήρως και το πολιτικό κεφάλαιο του
Αλέξη Τσίπρα», έλεγε χθες σε δημοσιογραφική
παρέα πρώην στενότατος συνεργάτης του
πρώην προέδρου του ΣΥΡΙΖΑ. Με τον τρόπο του -
καθόλου καλυμμένα δε- επιβεβαίωσε τη δυ-
σφορία του ίδιου αλλά και πολλών συνοδοιπό-
ρων του για την απάθεια του Αλέξη μπροστά στη
διάλυση του κόμματος που ο ίδιος ίδρυσε! Με
άλλα λόγια, δεν υπάρχει σωτηρία! Ούτε καβά-
τζες! Ομίχλη στον ορίζοντα...

LOCK

Σας έχω και είδηση καυτή. Κορυ-
φαίο στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ, εκ των

αρχικών υποστηρικτών του Κασσελάκη,
τις τελευταίες μέρες είναι έξαλλος με τον «νε-
οπρόεδρο», καθώς συνειδητοποίησε -έστω
και καθυστερημένα- ότι ο αριστερός εφοπλι-
στής από το Μαϊάμι έχει γελοιοποιήσει κάθε διαδικασία στο κόμμα.
Είναι λέει σε... σωκ (με ωμέγα παρακαλώ) ο σύντροφος. 

Εγώ κρατάω το χειρότερο όλων από τα
ευρήματα της GPO. Ότι ο «γίγαντας» Στέ-

φανος Κασσελάκης
δεν έχει κανένα απο-
λύτως πολιτικό ίχνος.
Ούτε οι ψηφοφόροι
του ΣΥΡΙΖΑ καταλα-
βαίνουν σε ποιο στίγ-
μα του πολιτικού φά-
σματος κινείται. Αυτό
είναι όντως πρωτό-
γνωρο στη σύγχρονη

πολιτική ιστορία του τόπου. Να μην κατα-
λαβαίνει το εκλογικό σώμα ποιο είναι το
αποτύπωμα του πολιτικού αρχηγού.

«Παγωμένος» 
ο Νίκος Ανδρουλάκης
Παρά τα όσα ευτράπελα συμβαίνουν στον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, ο Ανδρουλάκης δεν καταφέρνει να αλι-
εύσει τίποτα από την Κουμουνδούρου, με το
ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ να παραμένει... παγωμένο.
Από το 11,84% στις εκλογές του περασμένου
Ιουνίου στο 11,9% της GPO. Κοινώς, ο Νίκος
δεν τραβάει καθόλου… 

Γιώργος Σιαδήμας 
και Στέλλα Παπαμιχαήλ
στο «Newsroom» 
του ΕΡΤnews
Με ακόμη δύο έμπειρους δημοσιογράφους,
τον Γιώργο Σιαδήμα και τη Στέλλα Παπαμι-
χαήλ, ενισχύει η ΕΡΤ το 24ωρο ενημερωτικό
κανάλι της, το ΕΡΤNEWS. Οι δύο δημοσιογρά-
φοι θα παρουσιά-
ζουν από αυτή την
Παρασκευή και κά-
θε Παρασκευή αλ-
λά και τα Σαββατο-
κύριακα από τις
10.00 έως τις 11.45
την καθημερινή
ενημερωτική εκ-
πομπή «News-
room». Θα ενημε-
ρώνουν τις τρεις
τελευταίες μέρες
της εβδομάδας το
τηλεοπτικό κοινό
για όλα τα νέα και
τις εξελίξεις στην
Ελλάδα και το εξω-
τερικό. 
Αναλύσεις, ρεπορ-
τάζ, καλεσμένοι,
ανταποκρίσεις από
το δίκτυο των αντα-
ποκριτών της ΕΡΤ
σε ολόκληρη τη
χώρα, αλλά και από
τα κέντρα αποφά-
σεων σε ολόκληρο
τον κόσμο. Να τους ευχηθούμε από καρδιάς
κάθε επιτυχία. Και οι δύο είναι εξαίρετοι συ-
νάδελφοι και ο Γιώργος και η Στέλλα Παπαμι-
χαήλ, η οποία είναι και κοινοβουλευτική συν-
τάκτρια στην εφημερίδα μας, την «Political».
Από Δευτέρα έως και Πέμπτη κάθε εβδομάδα
στο τιμόνι του «Newsroom» θα εξακολουθή-
σει να βρίσκεται το δίδυμο της Σταυρούλας
Χριστοφιλέα και του Μάκη Προβατά. 

Χ
ρο

νι
κό

 τ
ο

υ
Χ

ρό
νο

υ



ΠΑΡΑΣΚΕΥΗ 27 ΟΚΤΩΒΡΙΟΥ 2023

ΡOLITICAL ΚΕΝΤΡΙ9
Τα

..
. Π

ρό
σω

πα Στην κυβέρνηση είδαν με
πολύ καλό μάτι και ίσως με
διάθεση ευγνωμοσύνης την
απόφαση της ΕΚΤ να μην
αυξήσει άλλο τα επιτόκια και
να βάλει ένα φρένο έπειτα
από δέκα διαδοχικές αυξή-
σεις. Οι αυξήσεις έγιναν για
να ανακοπεί ο ρυθμός αύξη-

σης του πληθωρισμού και
έως έναν βαθμό αυτό έχει
επιτευχθεί. Όμως, τα ακριβά
επιτόκια έχουν και μια σειρά
από επιπτώσεις, όπως ότι
έχει επιβαρυνθεί το οικογε-
νειακό εισόδημα από την
αύξηση των μηνιαίων δόσε-
ων στα δάνεια, ότι έχουν αυ-

ξηθεί τα επιτόκια στα ομόλο-
γα αλλά έχει επιβαρυνθεί
και η εικόνα των μη εξυπη-
ρετούμενων δανείων πιέ-
ζοντας εκ νέου τις τράπεζες.
Για αυτό και στο οικονομικό
επιτελείο καλοδέχτηκαν,
σχεδόν πανηγύρισαν την
εξέλιξη αυτή. 

«Πανηγύρισαν» με την εξέλιξη

Σ
ε αυτό το σημείο είναι που παίρνει σάρκα και
οστά η λαϊκή έκφραση «εδώ σε θέλω, κάβουρα,
να περπατάς στα κάρβουνα». Διαβάζω προσεκτι-

κά την είδηση από το δικαστικό ρεπορτάζ: «Ο πταισμα-
τοδίκης καλεί σε απολογία μέλη της ΑΔΑΕ ως ύποπτα
για την τέλεση του αδικήματος της διαρροής ευαίσθη-
των κρατικών μυστικών προς τον δημοσιογράφο Θανά-
ση Κουκάκη». 

Για όσους δεν κατάλαβαν, η δικαιοσύνη θα εξετάσει αν
ο... αδέκαστος ερευνητής της δημοσιογραφίας Θανάσης
Κουκάκης μιλούσε εξωθεσμικά με στελέχη της ΑΔΑΕ
για την υπόθεση των παρακολουθήσεων. Και θα εξετά-
σει αν αυτά τα στελέχη της ΑΔΑΕ διέρρεαν κρατικά μυ-
στικά και πληροφορίες στον... αυτόκλητο διώκτη της
διαπλοκής κ. Κουκάκη!

Σύμφωνα με τις πληροφορίες του δικαστικού ρε-
πορτάζ, τα μέλη της ΑΔΑΕ που καλούνται στις 9 Νοεμ-
βρίου ως ύποπτα για διαρροή των στοιχείων της έρευ-
νας είναι η Κατερίνα Παπανικολάου, η θητεία της οποί-
ας είχε λήξει και αντικαταστάθηκε, και ο καθηγητής
στο Πανεπιστήμιο Πειραιά Στέφανος Γκρίτζαλης. Και
οι δύο στήριξαν τις αποφάσεις του προέδρου της ΑΔΑΕ
Χρήστου Ράμμου για τους ελέγχους. Μαζί τους κα-
λούνται και δύο ακόμη μέλη του κλιμακίου ελέγχων. Η
παραγγελία διατάχθηκε, σύμφωνα με την εφημερίδα

«Αυγή», από τον πρώην εισαγγελέα του Αρείου Πάγου
Ισίδωρο Ντογιάκο. Ο πρώην εισαγγελέας του Αρείου
Πάγου κ. Ντογιάκος φέρεται στο εν λόγω κατηγορητή-
ριο να αναφέρεται σε «αποχρώσες ενδείξεις» και να
υποστηρίζει πως οι υπάλληλοι της ΑΔΑΕ κατά τον δεύ-
τερο έλεγχο που διενήργησαν στις 16 Ιουλίου 2021 στον
ΟΤΕ δεν περιορίστηκαν μόνο στον δειγματοληπτικό
έλεγχο, όπως είχαν υποχρέωση, αλλά έλεγξαν και τη-
λεφωνικά νούμερα που ανήκαν στον δημοσιογράφο
Θανάση Κουκάκη. Στηριζόμενος σε αυτό το γεγονός, ο
κ. Ντογιάκος θεωρεί προφανώς πως στελέχη της ΑΔΑΕ
ενημέρωσαν εν συνεχεία τον δημοσιογράφο. 

Αντιλαμβάνεστε τι έχει να γίνει αν αποδειχτούν αληθή
τα παραπάνω; Αντιλαμβάνεστε το μέγεθος της πολιτικής
σκευωρίας που στήθηκε από κάποιους γύρω από την
υπόθεση των υποκλοπών; Θα ανοίξει λοιπόν το κουτί της
Πανδώρας και θα μάθουμε τι ρόλο έπαιζε ο καθένας από
τους εμπλεκομένους και ποια συμφέροντα εξυπηρετού-
σε. Σε ποιες διατεταγμένες υπηρεσίες ήταν όλοι αυτοί οι
δήθεν αποκαλυπτικοί δημοσιογράφοι, αρκετοί από τους
οποίους λειτουργούσαν ως συγκοινωνούντα δοχεία με
την προηγούμενη ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ και τους «δικαστάς
εις τας Αθήνας» που έδιναν ραβασάκια με ονόματα και
τηλέφωνα στον τότε πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ Αλέξη Τσίπρα.
Υπομονή. Οι αποκαλύψεις τώρα ξεκινούν. 

Θα παραμείνω στο θέμα διότι έχουμε και αξιοθρήνητες
καταστάσεις που αφορούν και τον κ. Ράμμο. Ο «δικαστής
εις τας Αθήνας» γυρίζει τώρα γύρω γύρω σε μια νέα επι-
χείρηση αυτοθυματοποίησής του. Ο προνομιακός συνο-
μιλητής του Αλέξη Τσίπρα και πρόεδρος της Αρχής Δια-
σφάλισης του Απορρήτου των Επικοινωνιών πήγε στην
επιτροπή LIBE του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και είπε
το εξής: «Με απείλησαν προσωπικά, δημοσίως και με
ωμότητα βουλευτές και αξιωματούχοι της κυβέρνησης».
Βεβαίως, δεν παρέθεσε κάποια στοιχεία επί τούτου,
αφού δεν έχει. Μάλιστα, όταν τον στρίμωξε η ευρωβου-
λευτής της ΝΔ Ελίζα Βόζεμπεργκ, ο κ. Ράμμος απάντησε
άλλα αντ’ άλλων. Πήρε τον λόγο η κυρία Βόζεμπεργκ, η
οποία είναι και διακεκριμένη νομικός, και τον ρώτησε:

«Κύριε Ράμμο, είπατε κάτι πολύ σοβαρό. Ότι στη γνωμο-
δότηση του κυρίου εισαγγελέα που χαρακτηρίσατε ως μη
δεσμευτική και λανθασμένη κατά την άποψή σας, που με
αφορμή αυτή δεχτήκατε απειλές από βουλευτές και μέ-
λη της κυβερνήσεως. Έχετε προσφύγει στη δικαιοσύνη
για αυτό;».
Ο πρόεδρος της ΑΔΑΕ απάντησε ότι αυτά έγιναν λίγο με-
τά τη συνάντηση που είχε με τον Αλέξη Τσίπρα. «Αυτά
έγιναν όταν ενημέρωσα τον αρχηγό της αξιωματικής αν-
τιπολίτευσης, τον κύριο Τσίπρα. Δεν προσέφυγα στη δι-
καιοσύνη, καθώς υπήρχε τέτοια μεγάλη οξύτητα που δεν
ήθελα να προστεθεί και μια δικαστική διαμάχη για αυτά
τα θέματα. Έτσι προτίμησα να τα προσπεράσω».
Κοινώς, λόγια του αέρα και έωλα επιχειρήματα. 

ΑΔΑΕ

Ο «αξιολύπητος» κ. Ράμμος

Διαρροή κρατικών μυστικών προς τον κ. Κουκάκη;
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Ο
ι πιο πρόσφατες μετρήσεις
κοινής γνώμης, όπως το Ευ-
ρωβαρόμετρο, που κατα-

γράφουν τον αντίκτυπο της ευρωπαϊ-
κής πολιτικής έχουν οδηγήσει στα
εξής συμπεράσματα: πρώτον, τα τε-
λευταία χρόνια η πλειοψηφία της
κοινής γνώμης έχει αντιληφθεί λόγω
των διαρκών κρίσεων τον θετικό αν-
τίκτυπο των ευρωπαϊκών πρωτοβου-
λιών στην καθημερινότητα του πολίτη. Και δεύτερον,
οι πολίτες θεωρούν την ένταξη της χώρας τους στην
ΕΕ ως μια κίνηση προς τη σωστή κατεύθυνση. Ωστό-
σο, υπάρχει ένα μεγάλο συγκριτικά ποσοστό και στην
Ελλάδα που δεν έχει αναγνωρίσει τη σπουδαιότητα
αυτής της πρωτοφανούς για την ιστορία πολιτικής
οντότητας, η οποία παρά τα όποια λάθη ή τις
παραλείψεις, έχει συμβάλει καθοριστικά
στην ειρήνη, την ευημερία, τη σταθερότητα,
την αλληλεγγύη και τη δημιουργία νέων ευ-
καιριών για όλους τους Ευρωπαίους.

Μόνο η χωρίς εμπόδια κινητικότητα που επέ-
τρεψαν οι προβλέψεις της Συνθήκης Σένγκεν
αποτελεί ένα σημαντικό στοιχείο για να τεκμη-
ριώσει κανείς την παραπάνω άποψη. Σε μια πε-
ρίοδο προκλήσεων και αναταράξεων και με τον
λαϊκισμό και τον αντιευρωπαϊσμό να παίρνουν
πλέον ανησυχητικές διαστάσεις, η στήριξη και η περαι-
τέρω ενίσχυση της ευρωπαϊκής δημόσιας σφαίρας κα-
θίστανται αδήριτη ανάγκη ως μέσο ανάσχεσης των φαι-
νομένων αυτών που λαμβάνουν σάρκα και οστά στις πε-
ρισσότερες χώρες-μέλη της ΕΕ.

Είναι κοινά αποδεκτό πως πολλές θετικές πτυχές της
ευρωπαϊκής πολιτικής δεν φτάνουν στις τοπικές κοινω-
νίες, με αποτέλεσμα ένα μεγάλο κομμάτι της κοινής
γνώμης να πέφτει θύμα παραπληροφόρησης ή ακόμη
και διαστρέβλωσης της πραγματικότητας. Η ενημέρωση
αλλά και η ουσιαστική στήριξη της ευρωπαϊκής δημό-
σιας σφαίρας δεν αφορούν μόνο τους ευρωπαϊκούς θε-

σμούς και τις αντίστοιχες υπηρεσίες ενημέρωσης. Επι-
βάλλουν την κινητοποίηση όλων των stakeholders που
λειτουργούν και δρουν στο κοινοτικό περιβάλλον και
μπορούν να ασκήσουν επιρροή αλλά και να μεταφέρουν
το μήνυμα στους πολίτες.

Παραδείγματος χάριν, τα μέσα μαζικής ενημέρωσης
διασφαλίζουν έναν σημαντικό δίαυλο επικοινω-
νίας για την προβολή θεμάτων ευρωπαϊκού ενδια-
φέροντος και αποτελούν μέσο επιμόρφωσης για
την εμπέδωση της πραγματικότητας και την ανά-
δειξη της σπουδαιότητας των όσων συμβαίνουν
στις Βρυξέλλες και στις έδρες των ευρωπαϊκών
θεσμών. Ακόμη και στη βελγική πρωτεύουσα τα
Μέσα είναι περιορισμένα και ο αριθμός τους δεν
μπορεί να ανταποκριθεί στη βαρύτητα του έργου
της ανάδειξης της ευρωπαϊκής πολιτικής. Το πε-
ριεχόμενο και η έμφαση που δίνουν τα ΜΜΕ στην

ατζέντα αυτή διαφέρουν από χώρα σε χώρα. Στη Γαλλία
και στη Γερμανία, που αποτελούν πλέον τις κινητήριες
δυνάμεις της ΕΕ, καταγράφεται μεγαλύτερο ενδιαφέρον
από τους δημοσιογραφικούς οργανισμούς για την προ-
βολή ευρωπαϊκών θεμάτων σε καθημερινή βάση. 

Στην παρούσα φάση, το διακύβευμα των ευρωεκλο-
γών έχει προκαλέσει ad hoc συνεργασίες των θεσμών
στις Βρυξέλλες και επιφανών δημοσιογραφικών οργα-
νισμών με στόχο την προβολή των αντίστοιχων θεμάτων
και την προσέλκυση του ενδιαφέροντος του κοινού. Χα-
ρακτηριστικό παράδειγμα είναι η αυστριακή «Der Stan-
dard», η οποία από τις αρχές Οκτωβρίου έχει δημιουρ-

γήσει ένα ανοιχτό φόρουμ στην ηλεκτρονική
της έκδοση με στόχο την ανοιχτή συζήτηση
ανάμεσα στους πολίτες για τις προτεραιότητες
της ευρωπαϊκής πολιτικής. Το συγκεκριμένο
ντιμπέιτ αναμένεται να διαρκέσει μέχρι τα τέλη
του 2024, ενώ ο αντίκτυπος που έχει προκαλέ-
σει είναι θετικός και η συμμετοχή αυξάνεται
καθημερινά.

Πρωτοβουλίες σαν την ανωτέρω θα μπορού-
σαν να αξιοποιηθούν από τους πολιτικούς ορ-

γανισμούς εντός και εκτός Βρυξελλών, ακόμη και ως
μέσο crowdsourcing τόσο για την ανάδειξη θεμάτων
που απασχολούν την κοινωνία όσο και για τον εμπλουτι-
σμό προτάσεων και λύσεων που μπορούν να μετατρα-
πούν σε βασικούς άξονες εφαρμοσμένης πολιτικής.

Είναι κοινά αποδεκτό ότι Μέσα όπως το Euractiv ή το
Politico ξεπερνούν κατά πολύ σε απήχηση τα όρια του
στενού πολιτικού περιβάλλοντος της ΕΕ, αλλά δεν
έχουν ηχηρό αντίκτυπο στις τοπικές κοινωνίες. Στην
Ελλάδα, εκτός από μια περιορισμένη σχετικά προσπά-
θεια της δημόσιας τηλεόρασης να προωθήσει θεματο-
λογία ευρωπαϊκού ενδιαφέροντος, υπάρχουν και Μέ-
σα σε περιφερειακό επίπεδο που βλέπουν από μια
διαφορετική οπτική τις εξελίξεις που διαδραματίζον-
ται στις Βρυξέλλες.

Δυναμικά στη σφαίρα της ευρωπαϊκής πραγματικό-
τητας έχει μπει το τελευταίο διάστημα και η ηλεκτρονική
εφημερίδα «Political», σε μια προσπάθεια να αφήσει το
δικό της αποτύπωμα στο πεδίο της εφαρμοσμένης ευ-
ρωπαϊκής πολιτικής. 

Στο μεταξύ, οι πρωτοβουλίες στήριξης των μέσων μα-
ζικής ενημέρωσης από την Κομισιόν συνεχίζεται, ενώ
πρόσφατα δημοσιοποιήθηκε η νέα πρόσκληση του προ-
γράμματος «Δημιουργική Ευρώπη» με τίτλο «Συμπρά-
ξεις Δημοσιογραφίας», το οποίο διαθέτει 11 εκατ. ευρώ
σε δύο σχετικές δράσεις, στη χρηματοδότηση διασυνο-
ριακών συνεργασιών ανάμεσα σε ΜΜΕ και στη δημι-
ουργία προγραμμάτων επιχορηγήσεων για Μέσα που
ενισχύσουν την ποιότητα της δημοκρατίας.

Γράφει 
o Σπύρος 
Καπράλος

Aναλυτής 
Eυρωπαϊκής 

Πολιτικής 

Ο καθοριστικός ρόλος
των ΜΜΕ στην ενίσχυση
της δημόσιας σφαίρας

Ευρωπαϊκή  Πολιτική-Ανάλυση
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«Ε ίμαι σοκαρισμένος από την παραποίηση της δήλωσής μου εκ
μέρους ορισμένων, σαν να δικαιολογούσα τις τρομοκρατι-
κές ενέργειες της Χαμάς. Αυτό είναι λάθος. Είπα το αντίθε-

το», είπε χθες σε δημοσιογράφους ο γενικός γραμματέας του ΟΗΕ Αντό-
νιο Γκουτέρες, σε μια προσπάθεια να μαζέψει λίγο τις εντυπώσεις από
τις προχθεσινές του δηλώσεις που εξόργισαν το Ισραήλ, σε σημείο που
ζήτησε την αποπομπή του.

Τι είχε πει; «Είναι σημαντικό επίσης να αναγνωρίσουμε ότι οι επι-
θέσεις της Χαμάς δεν έγιναν στο κενό. Ο παλαιστινιακός λαός έχει
υποστεί 56 χρόνια ασφυκτικής κατοχής. Έχουν δει τη γη τους να κα-
ταβροχθίζεται σταθερά από οικισμούς και να μαστίζεται από τη βία. Η
οικονομία τους πνίγηκε, οι άνθρωποί τους εκτοπίστηκαν και τα σπί-
τια τους κατεδαφίστηκαν. Οι ελ-
πίδες τους για μια πολιτική λύ-
ση στα δεινά τους έχουν εξαφα-
νιστεί». 

Μην ενοχλείτε,
ο ΟΗΕ «κουβεντιάζει»

Ο Γκουτέρες δεν είπε ψέματα
φυσικά. Και αυτό είναι κάτι που
το ξέρουν όλα τα μέλη του ΟΗΕ,
του Ισραήλ συμπεριλαμβανομέ-
νου. Το ζήτημα δεν είναι εκεί
όμως. Ο γενικός γραμματέας του
ΟΗΕ δεν μπορεί ούτε να απειλεί-
ται ούτε να πιέζεται να πάρει τη
μία θέση ή την άλλη, προκειμένου
να μην τον «παραιτήσουν» τα λόμ-
πι των ισχυρών χωρών. Μέχρι τώ-
ρα το Συμβούλιο Ασφαλείας του ορ-
γανισμού δεν έχει καταφέρει να
πάρει καμία απόφαση σε σχέση με
την τρέχουσα σύγκρουση στη Γά-
ζα, καθώς κάθε πρόταση για εκε-
χειρία έχει απορριφθεί με το βέτο
τού ενός ή του αλλουνού. Οι βομ-
βαρδισμοί συνεχίζονται και οι άνθρωποι εξακολουθούν να σκοτώ-
νονται.

Στο μεταξύ, πολιτικοί πάνε κι έρχονται στη Μέση Ανατολή, άλλοι
είναι με τον Νετανιάχου, άλλοι με τους Παλαιστίνιους, όλοι εύχον-
ται παγκόσμια ειρήνη και ευημερία και απευθύνουν γενικές και
αόριστες εκκλήσεις να «μην πεθάνουν άλλοι άνθρωποι». Πώς να
μην πεθάνουν άλλοι άνθρωποι δηλαδή όταν τους βομβαρδίζεις
ασταμάτητα;

Η περίπτωση της Γάζας τείνει να γίνει ένα φρικιαστικό σόου σε
ζωντανή και διαρκή μετάδοση, στο οποίο πολύ σύντομα θα συνηθί-
σουμε, όπως συνηθίσαμε και στο γεγονός ότι κάπου στην Ουκρανία γί-
νεται πόλεμος. Οι ειδήσεις για τις «διπλωματικές προσπάθειες» τρέ-
χουν κάθε μέρα παράλληλα με τις φωτογραφίες από τους νεκρούς, τους
ακρωτηριασμένους, τους τραυματίες και τα τρομοκρατημένα παιδάκια.
Τις πρώτες δεν τις καταλαβαίνει κανείς. Τις δεύτερες όλοι. Και η περι-
βόητη διεθνής διπλωματία, για ακόμη μια φορά, στέκει ανήμπορη ή
απρόθυμη να σταματήσει τη σφαγή.

Μετά το Β’ Παγκόσμιο Πόλεμο υποτίθεται ότι φτιάξαμε τον ΟΗΕ ακρι-
βώς προκειμένου να μη συμβαίνουν τέτοια πράγματα στον πλανήτη.
Έκτοτε έχει αποδειχτεί άκρως αναποτελεσματικός, καθώς στην πραγ-

ματικότητα δεν έχει καμία δύναμη πέραν του να μαζεύονται και να κου-
βεντιάζουν ατελείωτα, να καταλήγουν κάπου και μετά ένας να βάζει
βέτο και να τελειώνει η σεμνή τελετή. Ο ΟΗΕ, που θα έπρεπε να μπορεί
να υπερπηδά τις επιμέρους διπλωματικές ισορροπίες, είναι απλώς πε-
δίο άσκησής τους. 

Διπλωματικός σουρεαλισμός
Η Ρωσία, ας πούμε, που βομβαρδίζει την Ουκρανία επί ενάμιση χρόνο

τώρα, είναι μόνιμο μέλος του Συμβουλίου Ασφαλείας και καταδικάζει
τους βομβαρδισμούς των Ισραηλινών στη Γάζα. Οι ΗΠΑ όμως λένε,
«όχι, δεν πολυπειράζει, άσ’ τους λίγο ακόμη». Άμα πάει αύριο η Κίνα
(πολύ κοντινό ενδεχόμενο) και βομβαρδίζει την Ταϊβάν, θα φωνάζουν

οι ΗΠΑ και θα σφυρίζει αδιάφορα
η Ρωσία. Όπως σφυρίζει τώρα
αδιάφορα η Κίνα για την Ουκρα-
νία. Και ούτω καθ’ εξής.

Και στο μεταξύ οι άνθρωποι
σκοτώνονται, μαντρωμένοι μέ-
σα σε μια λωρίδα γης, χωρίς να
έχουν πού να πάνε, λες και βλέ-
πουμε videogame. Κι εμείς ως
διεθνής κοινότητα «κουβεντιά-
ζουμε». Και λέει ο καθένας τα δι-
κά του, ανάλογα πού έχει συμ-
φέροντα. Είναι προφανές ότι εί-
ναι λεπτές οι διπλωματικές
ισορροπίες. Ιδιαίτερα στην περί-
πτωση της Μέσης Ανατολής εί-
ναι λεπτότατες. Αλλά μήπως
και στην Ουκρανία δεν είναι;
Σέρνεται ένας πόλεμος εκεί
ενάμιση χρόνο και δεν έχει κα-
ταφέρει κανείς να κάνει κάτι
για αυτό. Το καλύτερο σενάριο
για την Ουκρανία πλέον είναι
να κουραστούν να πολεμάνε
από μόνοι τους και να το λή-

ξουν. Όπως και στην περίπτωση της Γάζας, το καλύτερο σενά-
ριο είναι να φύγουν οι Παλαιστίνιοι (που δεν θέλουν και ορθώς
δεν θέλουν) και να σταματήσει το Ισραήλ να τους βομβαρδίζει.
Αν περιμένουν όλοι αυτοί από τη διεθνή διπλωματία, δεν θα
μείνει κανείς τους. 

Ρεαλισμός  ή εξαχρείωση;
Είναι δεδομένο ότι ζούμε στον κόσμο που ζούμε και στον κό-

σμο που ζούμε είναι σημαντικό να είμαστε ρεαλιστές. Όπως και
σε οποιονδήποτε κόσμο. Ο ρεαλισμός όμως κάποια στιγμή ξε-

περνάει τα όρια της ανθρώπινης αντοχής.
Στα πόσα πεθαμένα παιδάκια επιτρέπεται να πάψεις να είσαι τόσο ρεα-

λιστής; Στις πόσες πανομοιότυπες εικόνες και ιστορίες ανθρώπων που
σκοτώνονται μπροστά στα μάτια σου; Στην πόση φρίκη μπορείς να δώ-
σεις στον εαυτό σου το δικαίωμα να πει «φτάνει, παρατράβηξε το αστείο,
που μόνο αστείο δεν είναι»;

Κάθε μέρα περνάνε μπροστά από τα μάτια μας κατά δεκάδες αυτές οι
φωτογραφίες. Έχω την αίσθηση ότι όσο τις συνηθίζουμε, χάνουμε και
λίγη από την ανθρωπιά μας, προκειμένου να παραμείνουμε «ρεαλιστές».

Ελπίζω να κάνω λάθος. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Στους πόσους 
νεκρούς τελειώνει

το «αστείο»;



Μ
ε μικρό διάλειμμα μεταξύ καταιγίδων μοιάζει η κα-
τάσταση στον ΣΥΡΙΖΑ, με τον Στέφανο Κασσελάκη
να επιστρέφει επιτέλους από τις ΗΠΑ, έπειτα από

δεκαήμερη απουσία που ξεκίνησε την ημέρα του β’ γύρου
των αυτοδιοικητικών εκλογών.

Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ επέστρεψε στην Ελλάδα παντρε-
μένος αλλά και με την… εκκρεμότητα της διαγραφής τεσσά-
ρων κορυφαίων στελεχών του κόμματος, ζήτημα για το
οποίο θα κληθεί άμεσα να απαντήσει, αν ισχύει η φράση του
ότι «έθεσαν εαυτούς εκτός κόμματος» ή αν, όπως έτρεχε να
«μαζέψει» το Γραφείο Τύπου του κόμματος, επρόκειτο
απλώς για «πολιτική καταδίκη».

Ο Στέφανος Κασσελάκης επιστρέφοντας στα πάτρια εδά-
φη αποφάσισε να μην πάρει ρίσκο συγκα-
λώντας την Κεντρική Επιτροπή ή την Πολιτι-
κή Γραμματεία. Αντ’ αυτών, επέλεξε το
«αραχνιασμένο» Εκτελεστικό Γραφείο, το
οποίο είχε να συνεδριάσει από την ημέρα
της αποχώρησης του Αλέξη Τσίπρα στα τέ-
λη του περασμένου Ιουνίου. Μπορεί το όρ-
γανο να μην έχει κάποιον αποφασιστικό ρό-
λο, ήταν όμως το μοναδικό στο οποίο είχε

εξασφαλισμένη την πλειοψηφία έναντι των αντιπάλων του.
Ο πρόεδρος πάντως έδειξε να «προσγειώθηκε» όχι με

διάθεση να σβήσει τη φωτιά που έχουν «ανάψει» στην Κου-
μουνδούρου δηλώσεις και διαγραφές. Αρχικά, πριν τη συνε-
δρίαση του Εκτελεστικού Γραφείου, συνάντησε τον Ευκλείδη
Τσακαλώτο για πρώτη φορά εκ του σύνεγγυς. Ο επικεφαλής
της «Ομπρέλας» του ζήτησε να πάρει πίσω τις διαγραφές.

Μαζέψτε την… «Ομπρέλα»
«Είχαμε μια συνάντηση με τον πρόεδρο, νομίζω ότι ήταν σε

πάρα πολύ καλό κλίμα. Του εξήγησα όμως ότι για το μέλλον
του ΣΥΡΙΖΑ και τα σχέδια που έχει ο ίδιος και τα σχέδια που
έχω εγώ και άλλοι, δεν μπορούν να γίνουν σε καλό κλίμα όσο
υπάρχουν οι απειλές για διαγραφές. Του είπα ότι κατά την
άποψή μου πρέπει να το λύσει αυτό, με άκουσε νομίζω με
θετικό τρόπο, θα δούμε τι θα κάνει. Νομίζω ότι όταν θα λυθεί
αυτό, θα είμαστε σε πολύ καλύτερη θέση να συζητήσουμε
και το μέλλον του ΣΥΡΙΖΑ και πόσο πιθανό ή μη πιθανό είναι η
ενότητα. Εγώ του ζήτησα να τις πάρει πίσω ή να το λύσει το
θέμα. Είπε ότι θα το μεριμνήσει… Είπε ότι θα πρέπει να το
κοιτάξει σοβαρά».

Οι πληροφορίες από την άλλη πλευρά της συνάντησης,
πάντως, λένε πως ο Στέφανος Κασσελάκης απαίτησε από τον
Ευκλείδη Τσακαλώτο να «μαζέψει» τα στελέχη της «Ομπρέ-
λας» που άλλοτε κάνουν λόγο για «παράκεντρα δίπλα από
τον Τσίπρα» και άλλοτε προαναγγέλλουν ακόμα και νέο κόμ-
μα, δίνοντάς του μάλιστα και όνομα. 

Τόνισε πως απαιτεί «πειθαρχία στις δηλώσεις των στελε-
χών όταν τοποθετούνται δημόσια στα ΜΜΕ». Πειθαρχία,
που ο ίδιος ο Ευκλείδης Τσακαλώτος έδειξε και με το πα-
ραπάνω μιλώντας στο Kontra, το βράδυ της Τετάρτης, όπου
«ζύγισε» και την τελευταία του λέξη, «σκοτώνοντας» τα
όποια σενάρια ανατροπής του Στέφανου Κασσελάκη από
την Κεντρική Επιτροπή, σενάρια που είχαν διακινήσει και
στελέχη της τάσης του.

«Έχουν ξεπεραστεί τα όρια»
Σύντομη ήταν η συνεδρίαση του Εκτελεστικού Γραφείου,

του πρώτου οργάνου στο οποίο ο Στέφανος Κασσελάκης
συμμετείχε διά ζώσης. Εκεί ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ δεν
έδειξε να κάνει πίσω από την απόφασή του για τη διαγραφή

των τεσσάρων, ενώ φάνηκε ξεκάθαρα η πρόθεσή του να πα-
τάξει κάθε είδους εσωκομματική αντιπολίτευση όπως προ-
έκυψε και από την εισήγησή του, όπου σημείωσε:  «Βρισκό-
μαστε σε μια φάση ανασυγκρότησης του κόμματος και
μπροστά σε ένα Συνέδριο, και είναι απολύτως λογικό να
υπάρχουν διαφορετικές απόψεις. Νομίζω όμως ότι εδώ
έχουν ξεπεραστεί κάποια όρια. Δεν αναφέρομαι στις διαφο-
ρετικές πολιτικές απόψεις, ούτε στην πολιτική κριτική. Κι
αυτό δεν μπορεί να το αποδεχθεί κανείς και σε κανένα κόμ-
μα του κόσμου. Να μην είμαστε αυτοαναφορικοί. Αυτό που

ζητώ από όλους και όλες είναι να μην αμφισβητούν την εντι-
μότητα του κόμματος και των στελεχών του ΣΥΡΙΖΑ. Ούτε τη
δική μου ούτε και κανενός άλλου. Την αριστερή ηθική που
πρέπει να την τιμούμε με τη συνολική μας εικόνα. Και κάνω
μια έκκληση προς όλους. Να δείξουμε αυτοσυγκράτηση»,
ανέφερε ο Στέφανος Κασσελάκης.

Στη συνέχεια έδειξε αποφασισμένος να ελέγξει κάθε άπο-
ψη που είναι διαφορετική από τη δική του. «Δεν θέλω να λο-
γοκρίνω κανέναν, αλλά την ίδια στιγμή έχουμε ένα σύστημα
που μετατρέπει τον πλουραλισμό σε κακοφωνία. Αυτό πρέ-
πει να το αντιμετωπίσουμε. Να δημιουργήσουμε έναν μηχα-
νισμό έκφρασης της όποιας διαφωνίας μέσα στα όργανα και
ενιαία έκφραση έξω, στα ΜΜΕ. Οι όποιες διαφωνίες να τί-
θενται σε πολιτικό επίπεδο στα όργανα. Θα πάρω πρωτοβου-
λίες για την προώθηση της ενότητας και την οικοδόμηση της
εμπιστοσύνης. Το Εκτελεστικό Γραφείο συμφώνησε ότι
απαιτείται η συντονισμένη παρουσία των στελεχών και με-
λών του ΣΥΡΙΖΑ στα ΜΜΕ. Για να έχουμε προς τα έξω μια ενι-
αία φωνή. Προτείνω να βγει σήμερα απόφαση του Εκτελε-
στικού Γραφείου για τη συντονισμένη παρουσία μας στα
ΜΜΕ. Για να έχουμε προς τα έξω μια ενιαία φωνή. Το γρα-
φείο Τύπου θα καθορίσει τα διαδικαστικά», είπε. 
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του Αντώνη 

Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com

Φίμωτρο Κασσελάκη 
στους βουλευτές του

Στη συνεδρίαση του «ελεγχόμενου»
Εκτελεστικού Γραφείου του ΣΥΡΙΖΑ 
o αρχηγός έστειλε μήνυμα προς τους
διαφωνούντες να… μαζευτούν - Δεν κάνει πίσω
στις διαγραφές - Ποιοι θα εμφανίζονται στα ΜΜΕ

Μόνη κι έρημη η Αχτσιόγλου
Από την πλευρά της η Έφη Αχτσιόγλου, που δεν εί-

χε… συμπαράσταση εντός του Εκτελεστικού Γραφεί-
ου, μίλησε για μια «σοβαρή κρίση» την οποία διέρχε-
ται το κόμμα. Απαίτησε την απόσυρση των διαγρα-
φών του Στέφανου Τζουμάκα, του Δημήτρη Βίτσα,
του Νίκου Φίλη και του Πάνου Σκουρλέτη, ενώ τόνι-
σε παράλληλα ότι τα ζητήματα «υπερβαίνουν τη δυ-
νατότητα αυτού του οργάνου», επαναλαμβάνοντας το
αίτημά της για σύγκληση της Πολιτικής Γραμματείας,
για την οποία όμως ο Στέφανος Κασσελάκης δεν
έδειξε το παραμικρό ενδιαφέρον.

Η Έφη Αχτσιόγλου έθεσε και το ζήτημα της πορεί-
ας προς το Συνέδριο, τονίζοντας πως το κόμμα δεν
μπορεί να πορευτεί προς τη συγκεκριμένη διαδικα-
σία εν μέσω απειλών για διαγραφές, σημειώνοντας
πως η κατάσταση που δημιουργείται είναι διαλυτική.

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Στα δύο η ομάδα της Αχτσιόγλου
Σ

ε αντίθεση με όσα είχαν συμβεί στην πανελλαδική
σύσκεψη της «Ομπρέλας», σε αυτή της ομάδας
Αχτσιόγλου, που πραγματοποιήθηκε την Τετάρτη

και συγκέντρωσε περίπου 700 στελέχη, οι φωνές
υπέρ της άμεσης αποχώρησης από το κόμμα ήταν
σαφώς λιγότερες, με εκείνη που τράβηξε όμως τα
περισσότερα φώτα να είναι του Δημήτρη Τζανακό-
πουλου.

Το στέλεχος του ΣΥΡΙΖΑ, που αποτελεί «κόκκινο
πανί» για τους Κασσελακιστές, φαίνεται πως έχει πε-
ράσει πλέον ανοιχτά στην «επιρροή» της «Ομπρέ-
λας», ακολουθώντας άλλωστε και τα εννέα στελέχη
της στην αρνητική ψήφο στην Πολιτική Γραμματεία. 

Έφη Αχτσιόγλου, Νάσος Ηλιόπουλος και Αλέξης
Χαρίτσης, που εισηγήθηκαν στη σύσκεψη, τάχθη-
καν πάντως υπέρ της παραμονής στον ΣΥΡΙΖΑ, ώστε
να δοθεί η μάχη στο προσεχές Συνέδριο. Συνέδριο του
οποίου η επικείμενη διεξαγωγή ακόμα και τον Φε-
βρουάριο που έχει αποφασιστεί αμφισβητείται από
όλες σχεδόν τις πλευρές.

Στην Πανελλαδική Συνδιάσκεψη πάντως δεν
πήραν μέρος τέσσερα στελέχη που στήριξαν προ-
εκλογικά την Έφη Αχτσιόγλου έναντι του Στέφα-
νου Κασσελάκη. Πρόκειται για τον Γιάννη Ραγκούση,
ο οποίος είχε αποχωρήσει και από την Πολιτική Γραμμα-
τεία χωρίς να ψηφίσει, ενώ έχει ανοίξει και πολύ σκλη-
ρή κόντρα με την υποστηρίκτρια του Στέφανου Κασσε-
λάκη, Νίνα Κασιμάτη, τον Κώστα Ζαχαριάδη και τη Μα-
ριλίζα Ξενογιαννακοπούλου, που μοιάζουν να έχουν πε-
ράσει πλέον στο στρατόπεδο των «ουδέτερων» (το οποίο
προσεγγίζει εκείνο των προεδρικών), αλλά και τον Θα-
νάση Θεοχαρόπουλο, του οποίου η «καρατόμηση» έγινε
αρχικά «σημαία» από την εσωκομματική αντιπολίτευση.

Πέσιμο Νοτοπούλου στον Ευκλείδη
Στο μεταξύ, χθες, πριν τη συνεδρίαση του Εκτελεστι-

κού Γραφείου, η Κατερίνα Νοτοπούλου «κάρφωσε» τον
πρώην υπουργό Οικονομικών Ευκλείδη Τσακαλώτο για
όσα είπε στην πρώτη συνέντευξή του μετά τον «εμφύ-
λιο» στον ΣΥΡΙΖΑ.

«Κάποια στελέχη δεν έχουν βγάλει συμπεράσματα
ούτε από την ήττα την προσωπική τους, κατεβαίνοντας
υποψήφιοι για πρόεδροι του κόμματος, ούτε από το τι
πήγε λάθος όλα τα προηγούμενα χρόνια. Πρώτα απ’
όλα είναι η ώρα της αυτοκριτικής, αντί να κουνάμε το
δάχτυλο στον κόσμο που αποφάσισε και με ελπίδα και
με αγωνία για το μέλλον του ΣΥΡΙΖΑ. Πρώτα απ’ όλα
πρέπει να κοιτάξουμε τι έγινε τα προηγούμενα χρόνια»,
είπε η βουλευτής του κόμματος.

Εξίσου αιχμηρή ήταν η απάντηση της κ. Νοτοπούλου και
στις αναφορές Φίλη και Σκουρλέτη στο σκοτεινό διαδί-
κτυο και στον ρόλο του στην εκλογή Κασσελάκη: «Αυτά εί-
ναι απαράδεκτα πράγματα και να λέγονται και να τα σκέ-
φτεται κάποιος. Καταλαβαίνω ότι στελέχη αυτή την περίο-
δο είναι σε βέρτιγκο, από εκεί και πέρα πρέπει να σταμα-
τήσουν όμως, γιατί τροφοδοτούν τη Δεξιά, η οποία πράγ-
ματι συντηρεί τέτοιους μηχανισμούς. Είναι απαράδεκτο,
πρέπει να κινηθούν όλες οι προβλεπόμενες από το κατα-

στατικό διαδικασίες, παραπομπή δηλαδή στην Επιτροπή
Δεοντολογίας και κυρίως να πέσουν οι τόνοι».

Στη συνέχεια τόνισε ότι «αυτό που προέχει είναι η πολι-
τική συζήτηση. Δηλαδή για να παρθούν πολιτικά διαζύγια
θα πρέπει να υπάρχουν πολιτικές διαφωνίες, όχι απλές
πικρίες ή αντεγκλήσεις μέσω του διαδικτύου ή των τηλεο-
πτικών πάνελ. Θα περιμένουμε το Συνέδριο, έτσι ώστε να
ξεκαθαριστεί και να αποσαφηνιστεί αυτό. Μέχρι τότε θα
πρέπει να υπάρξει εγκράτεια και ψυχραιμία από τα στελέ-
χη του ΣΥΡΙΖΑ. Εγώ επιμένω, αυτά που μας ενώνουν είναι
πολύ περισσότερα από αυτά που μας χωρίζουν. Τα κόμμα-
τα δεν είναι ο πρόεδρος που ο καθένας προτιμά. Αποφά-
σισε η βάση, μας αρέσει δεν μας αρέσει».

Δικαιολογίες από Αυγέρη
Η εκπρόσωπος Τύπου του ΣΥΡΙΖΑ Δώρα Αυγέρη,

μιλώντας χθες το πρωί στον ΑΝΤ1, αναφερόμενη στις
τελευταίες δημοσκοπήσεις, υποστήριξε ότι το 80%
των πολιτών πιστεύουν ότι ο Στέφανος Κασσελάκης
κινείται προς τη σωστή κατεύθυνση: Η ανανέωση
στον ΣΥΡΙΖΑ δεν έχει ξεκινήσει ακόμη, γιατί ο νέος
πρόεδρος του κόμματος αντιμετώπισε από την πρώτη
στιγμή ένα έντονο πνεύμα αμφισβήτησης και εσω-
στρέφειας. «Η αμφισβήτηση στο πρόσωπο του νέου
προέδρου είναι ταυτόχρονα και αμφισβήτηση απέ-
ναντι στους χιλιάδες ψηφοφόρους του ΣΥΡΙΖΑ που
τον επέλεξαν στις εσωκομματικές εκλογές».

Στη συνέχεια η κ. Αυγέρη ανέφερε ότι «ο
Κασσελάκης είναι αριστερός και άλ-

λωστε δεν υπάρχει ανανεωτική Αρι-
στερά χωρίς αλλαγή», τονίζοντας
παράλληλα πως «δεν υπάρχει εμ-
φύλιος στον ΣΥΡΙΖΑ». Μάλιστα,

υποστήριξε, σε μια προσπάθεια να
δικαιολογήσει τις… διαγραφές Κασ-

σελάκη, ότι «ο Κασσελάκης δεν διέγραψε
κανέναν, απλά καταδίκασε πολιτικές συμπεριφορές
και παρέπεμψε στα αρμόδια όργανα, τα οποία σεβό-
μαστε όπως και τις προβλεπόμενες διαδικασίες». Τέ-
λος, αναφερόμενη στον πρώην πρόεδρο του ΣΥΡΙΖΑ
Αλέξη Τσίπρα, είπε ότι «πρέπει να αφήσουμε έξω
από όλο αυτό τον πρώην πρόεδρο. Αν θελήσει να κά-
νει κάποια παρέμβαση, θα το κάνει και δεν χρειάζεται
την παραίνεση κανενός».

Στην πανελλαδική σύσκεψη της «φράξιας», 
αν και οι περισσότεροι τάχθηκαν υπέρ 
της παραμονής στο κόμμα, ο Τζανακόπουλος 
ήταν υπέρ της άμεσης αποχώρησης
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Σ
ε «καθαρό» πολιτικό διάδρομο, χωρίς ουσιαστική
αντιπολιτευτική πίεση, εμπόδια ή πολιτικές εντάσεις
που να την αφορούν θα πορευτεί τουλάχιστον ως τις

ευρωεκλογές η κυβέρνηση του Κυριάκου Μητσο-
τάκη. 

Η προχθεσινή δημοσκόπηση της GPO για το Star
επιβεβαίωσε το μήνυμα των πολιτών προς την κυ-
βέρνηση, που έστειλαν στις πρώτες και δεύτερες
κάλπες των αυτοδιοικητικών εκλογών: ότι, δηλαδή,
η κοινωνία εξακολουθεί να εμπιστεύεται τη ΝΔ ως
τη μόνη πολιτική δύναμη που δύναται να διοικήσει
αποτελεσματικά τη χώρα, όμως ότι η ψήφος των πο-
λιτών δεν αντιστοιχεί σε «λευκή επιταγή» αλλά συνιστά προ-
τροπή για ακόμα μεγαλύτερη αποτελεσματικότητα. 

Το πιο ενδιαφέρον -όσο και αναμενόμενο- στοιχείο της
προχθεσινής δημοσκόπησης είναι ότι η εκλογή του Στέφα-
νου Κασσελάκη στην ηγεσία του ΣΥΡΙΖΑ όχι μόνο δεν οδή-
γησε σε αύξηση των ποσο-
στών του, αλλά αντιθέτως
επέφερε μια σημαντική μεί-
ωση, με παράλληλη ενίσχυ-
ση της πεποίθησης ότι το
κόμμα της αξιωματικής αντι-
πολίτευσης οδηγείται σε
διάλυση. Ούτε καν σε διά-
σπαση! 

Με τη σημερινή εικόνα του
πολιτικού σκηνικού, η οποία
δύσκολα μπορεί να μετα-
βληθεί σε εύλογο χρονικό διάστημα, η κυβέρνηση αναμε-
τράται με τον εαυτό της, έχοντας απέναντί της τρία κόμματα,
με περίπου ίδια ποσοστά, τον ΣΥΡΙΖΑ, το ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ και
το ΚΚΕ. Και κανένα από τα τρία δεν εμφανίζει δυναμική
ανόδου τέτοια που θα μπορούσε να το μετατρέψει σε μια ση-
μαντικά υπολογίσιμη δύναμη, όπως αναλογεί παραδοσιακά
στο δεύτερο κατά σειρά κόμμα. 

Ήττα για Κασσελάκη
«Η κοινωνία δείχνει στον ΣΥΡΙΖΑ ότι δεν την αφορούν οι

προσωπικές φιλοδοξίες και τα παιχνίδια εσωτερικής
ισχύος», σημειώνουν κυβερνητικά στελέχη, προσθέτοντας
ότι είναι πολιτικά πρωτόγνωρο το γεγονός ότι αυτή τη στιγμή
δεν υπάρχει αξιόπιστο αντίβαρο για την ισορροπία του πολι-
τικού συστήματος.

Τα ευρήματα της GPO αλλά και των ερευνών που ακολου-
θούν προσδιορίζουν ουσιαστικά και τον τόνο της πολιτικής
αντιπαράθεσης εφεξής, αφού αποτυπώνουν τη διατήρηση
των «γαλάζιων» δυνάμεων στο 36,6%, την κατάρρευση των
ποσοστών του ΣΥΡΙΖΑ, που καταγράφει 12,9%, και την αδυ-
ναμία του ΠΑΣΟΚ-ΚΙΝΑΛ να ξεκολλήσει από το 11,9% και του
ΚΚΕ να πάει πάνω από το 8,5%.

Μάλιστα, ο νέος αρχηγός του ΣΥΡΙΖΑ -και αυτό έχει την
αυταπόδεικτη αξία του- αν και βγήκε νικητής από την εσω-
κομματική κάλπη, υποσχόμενος να «νικήσει τον Κυριάκο

Μητσοτάκη», εμφανίζεται τρίτος… και καταϊδρωμένος στον
δείκτη καταλληλότητας για την πρωθυπουργία, με τον Κυ-
ριάκο Μητσοτάκη να θεωρείται καταλληλότερος από το 48%,

τον Νίκο Ανδρουλάκη από το 13,8% και τον Στέφανο
Κασσελάκη μόνο από το 12,1%. 

Στη δε δημοφιλία των πολιτικών αρχηγών, πρώτος
είναι ο Κ. Μητσοτάκης, ακολουθεί δεύτερος ο Δ. Κου-
τσούμπας, τρίτος ο Ν. Ανδρουλάκης, τέταρτη η Ζ. Κων-
σταντοπούλου και πέμπτος ο Στ. Κασσελάκης.

Η απόσταση των κ.κ. Ανδρουλάκη και Κασσελάκη
από τον πρωθυπουργό επιβεβαιώνει πέραν πάσης αμ-
φιβολίας την πολιτική κυριαρχία όχι μόνο της ΝΔ αλλά

και του ίδιου του κ. Μητσοτάκη.

«Μύλος» στον ΣΥΡΙΖΑ
Η εικόνα που αποτυπώνεται στη δημοσκόπηση της GPO

επιβεβαιώνει τις πιο δυσοίωνες προβλέψεις για το μέλλον
του κόμματος, με τους ψηφο-
φόρους του διχασμένους όχι
μόνο για το πολιτικό προφίλ
του ΣΥΡΙΖΑ αλλά και για του
ίδιου του νεοεκλεγέντα αρχη-
γού του. Στοιχείο που είναι
προφανές ότι ρίχνει νερό
στον… μύλο της σφοδρής αμ-
φισβήτησης του κ. Κασσελά-
κη από ιστορικά και νεότερα
στελέχη του κόμματος ων ουκ
έστιν αριθμός. Και όχι άδικα,

αφού είναι πρωτοφανές στη σύγχρονη ιστορία της χώρας να
μην καταλαβαίνει το εκλογικό σώμα ποιο είναι το πολιτικό
αποτύπωμα του νέου αρχηγού! 

Είναι ενδεικτικό ότι μόνο το 6,1% των πολιτών θεωρεί ότι ο
Στ. Κασσελάκης ιδεολογικά είναι αριστερός. Το 17,4% απαν-
τά κεντροαριστερός, το 15,6% κεντρώος, το 17% κεντροδεξιός
και το 14,3% δεξιός, ενώ 20,2% απαντά τίποτα από τα παρα-
πάνω.

Επίσης, το 48,6% όσων δηλώνουν ότι θα ψηφίσουν ΣΥΡΙΖΑ
στις επόμενες εκλογές θεωρεί ότι όσοι διαφωνούν με τις
επιλογές του κ. Κασσελάκη πρέπει να μείνουν στο κόμμα
και να ασκούν κριτική, ενώ το 43% ότι πρέπει να αποχωρή-
σουν. Το 77,7% θεωρεί ότι ο ΣΥΡΙΖΑ μετά την ανάληψη της
ηγεσίας από τον κ. Κασσελάκη κινείται στη σωστή και μάλ-
λον στη σωστή κατεύθυνση.

Στην ερώτηση αν στελέχη όπως οι κ.κ. Σκουρλέτης, Φίλης
και Τζουμάκας συμβάλλουν στην ενότητα με τη στάση τους,
το 76,2% απαντά όχι ή μάλλον όχι.

Κυρίαρχος του παιχνιδιού 
ο Κυριάκος Μητσοτάκης

Η ακρίβεια 
το μεγαλύτερο 
πρόβλημα

Η δημοσκόπηση, πάντως, περιείχε και μηνύματα
για την κυβέρνηση, αφού το 54,4% των πολιτών κρίνει
αρνητικά την πορεία της μετά τις εκλογές και το 43,8%
την κρίνει θετικά. «Ο κόσμος μάς στέλνει ένα ξεκάθα-
ρο μήνυμα να συνεχίσουμε με μεγαλύτερη αποφασι-
στικότητα και ταχύτητα», σημειώνουν κορυφαία κυ-
βερνητικά στελέχη, επιβεβαιώνοντας ότι το επιτελείο
έχει απόλυτη αντίληψη των απαιτήσεων της κοινω-
νίας από την κυβέρνηση της ΝΔ και προχωρά σε διορ-
θωτικές κινήσεις σε όλα τα πεδία.

Οι απαντήσεις των πολιτών στη συγκεκριμένη δη-
μοσκόπηση επιβεβαίωσαν, εξάλλου, αυτό που ήδη
γνωρίζει το Μέγαρο Μαξίμου: ότι, δηλαδή, η ακρίβεια
είναι το μεγαλύτερο πρόβλημα (55,6%) και ακολουθεί
η οικονομία με 21,6%.

Της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Η δημοσκόπηση της GPO επιβεβαιώνει ότι 
ο πρωθυπουργός είναι στην κορυφή μόνος
χωρίς αντίπαλο - Μήνυμα προς την κυβέρνηση
για να τρέξει τις μεταρρυθμίσεις 



Ο
βουλευτής Πέλλας της ΝΔ Λάκης Βασιλειάδης, με
συνέντευξή του στην «Political», αναφέρεται στις
κρίσεις που καλείται να διαχειριστεί η κυβέρνηση

το προσεχές διάστημα, σχολιάζει τις εξελίξεις στη Μέση
Ανατολή και το πώς μπορεί να επηρεάσουν τους Έλληνες,
ενώ στέκεται στα βασικότερα προβλήματα της εκλογικής
του περιφέρειας.

Η κρίση στη Μέση Ανατολή επηρεάζει ήδη τις τιμές του

φυσικού αερίου και του πετρελαίου. Οι αυξήσεις φτά-

νουν στις τσέπες των καταναλωτών αλλά και των αγρο-

τών. Πώς μπορεί να αντιμετωπιστεί το φαινόμενο, κα-

θώς η κρίση δείχνει ότι δεν αποκλιμακώνεται;
Δυστυχώς όσο περνά ο καιρός το διεθνές περιβάλλον γίνεται
ολοένα και πιο ασταθές, με τις συγκρούσεις να πληθαίνουν στη
γειτονιά μας. Σε πρώτο επίπεδο, ως ευρωπαϊκή χώρα, με την
ιστορία και το βάρος της σχέσης μας με τη δημοκρατία, οφεί-
λουμε να λάβουμε όλες τις πρωτοβουλίες για την προστασία
των αμάχων και τη γρήγορη επιστροφή σε μια σταθερή ειρήνη.
Και αυτό το πράττει η κυβέρνηση, με σειρά ενεργειών τόσο του
πρωθυπουργού όσο και του υπουργείου Εξωτερικών.

Αναφορικά με τις επιπτώσεις της αστάθειας αυτής και της πι-
θανής γενικότερης ανάφλεξης της Μέσης Ανατολής, οφείλου-
με να είμαστε έτοιμοι να τις αντιμετωπίσουμε, είτε αφορούν με-
ταναστευτικές και προσφυγικές ροές είτε την οικονομία. Η κυ-
βέρνηση έχει αποδείξει στο παρελθόν ότι ξέρει να προετοιμά-
ζεται έγκαιρα, ακόμα και για τα χειρότερα σενάρια. Έτσι και τώ-
ρα, εφόσον χρειαστεί, η κυβέρνηση θα είναι δίπλα στους Έλλη-
νες πολίτες, να παρέμβει και να στηρίξει τους ευάλωτους και τα
νοικοκυριά. Το θετικό είναι πως για την ώρα δεν έχουμε δει με-
γάλες αναταράξεις στην τιμή του πετρελαίου, ενώ με τα σταθε-
ρά βήματα των περασμένων ετών για την ανασυγκρότηση της
ελληνικής οικονομίας, αυτή σήμερα βρίσκεται σε καλύτερη κα-
τάσταση από τον μέσο όρο των ευρωπαϊκών οικονομιών.

Η Νέα Δημοκρατία κατέγραψε απώλειες στις αυτοδιοι-

κητικές εκλογές, αλλά κατάφερε να κερδίσει σε ση-

μαντικά σημεία. Θεωρείτε ότι έχει κλονιστεί η εμπιστο-

σύνη των πολιτών στην κυβέρνηση;
Θεωρώ πως η εικόνα από το αποτέλεσμα των αυτοδιοικητικών
εκλογών είναι πολύ ικανοποιητική για τη Νέα Δημοκρατία, ειδι-
κά αν δούμε τα αποτελέσματα του πρώτου γύρου, όπου κατα-
γράφονται οι πραγματικές δυνάμεις των πολιτικών παρατάξεων.
Υπήρξαν όμως και απώλειες, σημαντικές θα έλεγα, οι οποίες
δεν είχαν προβλεφθεί αλλά και δεν είχαν δείξει σημάδια κατά
τον πρώτο γύρο. Προσωπικά θα το ερμήνευα ως ένα σημάδι, όχι
ως κλονισμό της εμπιστοσύνης των πολιτών. Η ψήφος στον
πρώτο γύρο λέει ότι «έχουμε ακόμα εμπιστοσύνη στην κυβέρ-
νηση», αλλά το αποτέλεσμα του δεύτερου λέει «να προσέχετε».
Δεν έχετε «λευκή επιταγή», ούτε περίοδο χάριτος. Αν συνέβαινε
το αντίθετο, θα ήταν ανησυχητικό, διότι τότε θα σήμαινε ότι δεν
υπήρχε εμπιστοσύνη και παλέψαμε να την ξανακερδίσουμε.

Στη Νέα Δημοκρατία έχουμε λάβει το μήνυμα. Άλλωστε μό-
λις έχουμε μπει σε μια νέα περίοδο διακυβέρνησης, αλλά τα
προβλήματα και οι κρίσεις δυστυχώς το περασμένο διάστημα
είχαν ξεπεράσει κάθε δυνατό σχεδιασμό. Επομένως, ξεκινάμε
τώρα μια νέα περίοδο διακυβέρνησης λαμβάνοντας υπόψη τα
νέα δεδομένα και τις ανάγκες αναπροσαρμογής του κράτους
στις νέες προκλήσεις.

Η βελτίωση της καθημερινότητας των πολιτών είναι

σημαντικό διακύβευμα και «στοίχημα» της κυβέρνη-

σης. Έχουν γίνει αρκετά ώστε να επιτευχθεί ο στόχος;
Όπως είπα και πριν, έχουμε μόλις λίγους μήνες μιας νέας δια-
κυβέρνησης. Δυστυχώς αυτή η περίοδος ήταν περισσότερο
διαχειριστική παρά παραγωγική. Προσπαθούσαμε, δηλαδή, να
διαχειριστούμε σοβαρές καταστάσεις και κρίσεις που προέκυ-

ψαν μέσα στο καλοκαίρι και μετά με τις πλημμύρες. Πλέον,
όμως, με τη γνώση και τη νέα εμπειρία θα πρέπει να συνεχίσου-
με το έργο που ξεκίνησε την προηγούμενη τετραετία. Το στοί-
χημα της κυβέρνησης για τη βελτίωση της καθημερινότητας
των πολιτών συνεχίζει να είναι προτεραιότητα και έχουν ήδη
δρομολογηθεί μέτρα τα οποία στο αμέσως επόμενο διάστημα
θα τεθούν σε εφαρμογή. Άλλωστε η βελτίωση της καθημερινό-
τητας δεν είναι ένας στόχος που θα επιτευχθεί σε μια στιγμή,
αλλά μια διαρκής προσπάθεια και προτεραιότητα για τη Νέα
Δημοκρατία.

Μια σειρά σημαντικών μεταρρυθμίσεων έχει ήδη πάρει τον
δρόμο της εφαρμογής και ακόμα περισσότερα θα ξεκινήσουν
να υλοποιούνται από τη νέα χρονιά. Έχουμε τέσσερα χρόνια
μπροστά μας και όπως και στην προηγούμενη κυβερνητική πε-
ρίοδο, θα παραδώσουμε ένα σημαντικό μεταρρυθμιστικό έργο
που θα βελτιώσει σημαντικά την καθημερινότητα όλων μας.

Πώς έχετε αντιμετωπίσει τα βασικότερα προβλήματα

στην εκλογική σας περιφέρεια, την Πέλλα;
Η αλήθεια είναι πως η Πέλλα είχε παραμεληθεί για χρόνια και
όσοι ζούμε εκεί νιώθαμε αυτή την αδικία. Κατά την προηγούμε-

νη τετραετία χρειάστηκε να δώσουμε προτεραιότητα σε έργα
υποδομής που μας είχαν αφήσει πίσω. Μεταξύ άλλων δρομο-
λογήθηκαν ο Οδικός Άξονας Θεσσαλονίκη-Γιαννιτσά-Έδεσσα,
το Δικαστικό Μέγαρο Έδεσσας, το Φράγμα Αλμωπαίου και το
δίκτυο φυσικού αερίου. Παράλληλα, μέσα από την καλλιέργεια
της καλής συνεργασίας μεταξύ της κυβέρνησης και της Τοπι-
κής Αυτοδιοίκησης της Πέλλας, υλοποιήθηκαν σειρά έργων σε
επίπεδο δήμων, όπως εκείνοι τα έκριναν αναγκαία. Σε αυτή τη
νέα περίοδο, παρακολουθούμε αυτά τα έργα μέχρι την οριστική
υλοποίησή τους και πλέον μπορούμε να εστιάσουμε σε τομείς
όπως ο τουρισμός και στη βελτίωση των κοινωνικών συνθηκών,
με ποιοτικότερες υπηρεσίες υγείας και παιδείας.

Επιπλέον, και με δεδομένο ότι η τοπική οικονομία της Πέλ-
λας βασίζεται πρωτίστως στον πρωτογενή τομέα, πετύχαμε τη
στήριξη των αγροτών μας σε δύσκολες περιόδους, με πιο γρή-
γορες πληρωμές και στο 100% από τον ΕΛΓΑ, με αποσύνδεση
φορολογικού-ασφαλιστικού και με νέο φορολογικό σύστημα
με απαλλαγή 50% για τους αγρότες. Τώρα λοιπόν έχουμε το πε-
ριθώριο να προχωρήσουμε στον εκσυγχρονισμό της αγροτικής
παραγωγής της Πέλλας και στην αναγκαία προσαρμογή στην
αλλαγή του κλίματος.Λ
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«Προτεραιότητα 
η βελτίωση 

της καθημερινότητας 
των πολιτών»

στον 
Μίλτο 

Σακελλάρη
sakellarismiltos@yahoo.



Ν
α κρατήσουν χαμηλά τη συζήτηση
γύρω από τις εντυπώσεις που
προκαλούν οι νέες δημοσκοπή-

σεις που είδαν το φως της δημοσιότητας
επιχειρούν στο ΠΑΣΟΚ. Από τη μια πλευ-
ρά διακρίνουν την κατάρρευση του ΣΥΡΙ-
ΖΑ, από την άλλη όμως αδυνατούν να κε-
φαλαιοποιήσουν αυτές τις διαρροές. Σε
μια πρώτη ανάλυση που κάνουν έμπειρα
στελέχη, θεωρούν ότι αυτή η κατάσταση
αποτυπώνει μια πολύ συγκεκριμένη συγ-
κυρία που κρύβει περισσότερο θυμό πα-

ρά μια απόφαση μετακίνη-
σης σε άλλο κομματικό
σχηματισμό. Όπως είναι
φυσικό όμως, στη Χαριλά-
ου Τρικούπη το επόμενο
διάστημα θα απομονώ-
σουν το στοιχείο εκείνο
που τους φέρνει πλέον όχι
μόνο σε απόσταση ανα-

πνοής από τον ΣΥΡΙΖΑ αλλά στην αφετη-
ρία για την υλοποίηση του στόχου που
έχουν θέσει, ώστε στις ευρωεκλογές να
είναι η δεύτερη πολιτική δύναμη. 

«Για εμάς, το ΠΑΣΟΚ φαίνεται να έχει
αποδοχή από τους πολίτες και σχεδιάζει να
συνεχίσει στην ίδια πορεία. Το μοντέλο της
ανανέωσης, των προτάσεων και της πολιτι-
κής επάρκειας που προτάσσουμε, έχει ευ-
ρεία αποδοχή. Είμαστε αισιόδοξοι ότι το
επόμενο διάστημα, με την καθοδήγηση του
προέδρου και τη δράση των στελεχών μας,
τόσο στη Βουλή όσο και εκτός αυτής, όπως

κάναμε με το οδοιπορικό για την παιδεία,
αλλά και την παρουσίαση των προτεινόμε-
νων παρεμβάσεών μας για την υγεία, θα
κάνουμε το μεγάλο βήμα, με ορόσημο
τις επερχόμενες ευρωεκλογές»,
υποστηρίζει ο εκπρόσωπος
Τύπου Θανάσης Γλαβίνας. 

«Εμείς κάνουμε 
αντιπολίτευση»

Εάν παγιωθούν αυτά τα
δημοσκοπικά αποτελέσμα-
τα, δηλαδή ΣΥΡΙΖΑ και ΠΑ-
ΣΟΚ να είναι «ίσα βάρκα, ίσα
πανιά», και η εικόνα αυτή αποτυπω-
θεί και στις ευρωεκλογές, θα πρέπει να θε-
ωρείται βέβαιο ότι θα ξεκινήσει με μεγα-
λύτερη ένταση η συζήτηση περί πολιτικών
συνεργασιών. 

Προσώρας το ΠΑΣΟΚ επιχειρεί να πρωτα-
γωνιστεί στο πεδίο των πολιτικών πρωτο-
βουλιών τόσο στη Βουλή όσο και στην κοι-
νωνία. «Πιστεύουμε ότι υπάρχει ένα πολιτι-
κό κενό από το δεύτερο κόμμα, που τυπικά
αποτελεί την αξιωματική αντιπολίτευση, αν
και τα ποσοστά μας δεν διαφέρουν σημαντι-
κά. Παρατηρήστε πώς έχει κινηθεί το ΠΑ-
ΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής τόσο κοινοβουλευτι-
κά όσο και εξωκοινοβουλευτικά το διάστη-

μα μετά τις εθνικές εκλογές. Εντός της Βου-
λής, παρόλο που οι συσχετισμοί είναι υπέρ
του ΣΥΡΙΖΑ και έχει περισσότερους βουλευ-

τές, το ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής είναι αυ-
τό που ασκεί την κύρια αντιπολί-

τευση με τις ομιλίες των βου-
λευτών του, τις παρεμβάσεις
του προέδρου Νίκου Αν-
δρουλάκη και πρωτοβου-
λίες όπως η Προανακριτι-
κή Επιτροπή για τα Τέμπη

και η σύσταση Εξεταστικής
Επιτροπής για τη Θεσσαλία»,

λέει ο κ. Γλαβίνας. 

Φουντώνουν πάλι το θέμα
των υποκλοπών

Την ίδια στιγμή, έντονες είναι οι αντιδρά-
σεις της Χαριλάου Τρικούπη αναφορικά με
τις εξελίξεις στην υπόθεση των υποκλο-
πών. Ο Τομέας Θεσμών και Διαφάνειας του
ΠΑΣΟΚ σε γραπτή ανακοίνωσή του αναφέ-
ρει ότι «τις τελευταίες ημέρες, παράλληλα
με την επισήμως καλούμενη “αναβάθμιση”
της έρευνας για το σκάνδαλο των υποκλο-
πών, δημοσιεύματα αποκαλύπτουν τις
πραγματικές διαστάσεις του σκανδάλου
της συγκάλυψης. Όπως αποκάλυψε η εφη-
μερίδα “Καθημερινή”, αφαιρέθηκε ο φά-

κελος των υποκλοπών από τους δύο εισαγ-
γελείς Πρωτοδικών μόλις επανέφεραν το
αίτημά τους προς την ΑΔΑΕ να διασταυρω-
θεί αν οι 92 στόχοι του Predator παρακο-
λουθούνταν και από την ΕΥΠ. Αντικαταστά-
θηκαν δηλαδή μόλις επιχείρησαν να εξα-
κριβώσουν την ύπαρξη κοινού κέντρου πα-
ρακολουθήσεων ΕΥΠ-Predator. 

Η ενημερωτική ιστοσελίδα inside story
αποκάλυψε το αδιανόητο: η εισαγγελέας
της ΕΥΠ Βασιλική Βλάχου είχε ενημερωθεί
από την Αρχή Προστασίας Δεδομένων
Προσωπικού Χαρακτήρα ότι είχε στοχο-
ποιηθεί με το εν λόγω λογισμικό, αλλά η δι-
καστική λειτουργός σιώπησε μπροστά στην
παρανομία.

Παράλληλα με δημοσίευμα του “Βήμα-
τος” προέκυψε ότι μέλη και στελέχη της
ΑΔΑΕ διώκονται, επειδή έκαναν το καθή-
κον τους, δηλαδή ερεύνησαν την υπόθεση
και δεν ενέδωσαν στην επιχειρούμενη φί-
μωσή τους». Και προσθέτει: «Είναι φανερό
ότι με το πέρασμα του χρόνου, το σκάνδαλο
των υποκλοπών βαραίνει όλο και περισσό-
τερο στην πλάτη μιας επικίνδυνης για τους
θεσμούς και το κράτος δικαίου κυβέρνη-
σης και ενός πρωθυπουργού που είναι ικα-
νός να κάνει τα πάντα για να πετύχει τη
συγκάλυψη. Ως ΠΑΣΟΚ-Κίνημα Αλλαγής
θα είμαστε εδώ να δώσουμε μάχη για την
πλήρη διαλεύκανση της υπόθεσης, την τι-
μωρία των υπευθύνων και, πάνω από όλα,
την προάσπιση της δημοκρατίας και του
κράτους δικαίου». 
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του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου
aantonopoulos10@gmail.com 

Η αδυναμία κεφαλαιοποίησης της διάλυσης του ΣΥΡΙΖΑ κάνει 
πιο έντονες τις «φωνές» που θέτουν ζήτημα συνεργασιών

Σε συμπληγάδες μετά τα γκάλοπ
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Λ
ίγες ώρες μετά τη δήλωση του Ερντογάν, που υπο-
στήριξε ότι η Χαμάς δεν είναι τρομοκρατική οργά-
νωση, αλλά παλεύει για την απελευθέρωση της

πατρίδας της, οι Αμερικανοί προχώρησαν σε μια ξεκάθαρη
δήλωση καταδίκης της θέσης της Τουρκίας που δεν συνά-
δει με τις αρχές της Δύσης. 

«Η θέση των ΗΠΑ για τη Χαμάς είναι ξεκάθαρη, την
έχουμε χαρακτηρίσει από το 1997 ως ξένη τρομοκρατική
οργάνωση λόγω της προμελετημένης, πολιτικά υποκινού-
μενης βίας που ασκεί εναντίον στόχων αμάχων», τονίζει σε
ανακοίνωσή του το αμερικανικό υπουργείο Εξωτερικών.

Και προσθέτει ότι η Χαμάς απέδειξε ξεκά-
θαρα, με τις τρομακτικές και φρικτές επι-
θέσεις στις 7 Οκτωβρίου, ότι είναι συνυφα-
σμένη με την τρομοκρατία. 

Το αμερικανικό υπουργείο Εξωτερικών
επισημαίνει ακόμη ότι η Χαμάς έχει επι-

δεινώσει και διαιωνίσει τα δεινά του παλαι-
στινιακού λαού σε κάθε βήμα αυτής της
κρίσης, σημειώνοντας ότι «οι τρομοκράτες

της Χαμάς δεν εκπροσωπούν ούτε προωθούν τις φιλοδο-
ξίες του παλαιστινιακού λαού για αξιοπρέπεια και ειρήνη». 

Επίσης, ο Ερντογάν, σε μια ανακοίνωση που εξέδωσε με
την ευκαιρία της συμπλήρωσης 78 ετών από την ίδρυση
του ΟΗΕ, κατηγόρησε το Συμβούλιο Ασφαλείας των Ηνω-
μένων Εθνών για τη στάση του στο Μεσανατολικό. «Το
Συμβούλιο Ασφαλείας επιδείνωσε την κρίση μέσω της με-
ροληπτικής στάσης του, αντί να βάλει τέλος στο λουτρό αί-
ματος, να διασφαλίσει το συντομότερο δυνατόν μια κατά-
παυση του πυρός και να λάβει μέτρα για να αποφευχθούν
απώλειες αμάχων». 

Ο Τούρκος πρόεδρος, που έχει κατηγορήσει το Ισραήλ
για «γενοκτονία των Παλαιστινίων στη Γάζα», επιτέθηκε
επίσης στη διεθνή κοινότητα επειδή «δεν αντιτάχθηκε στις
παράνομες επιθέσεις του ισραηλινού καθεστώτος εναν-
τίον αμάχων».

Ο Ταγίπ έκοψε οριστικά 
τις γέφυρες με το Ισραήλ

Αν και πρόσφατα ο Ερντογάν είχε αποκαταστήσει τις
σχέσεις του με το Ισραήλ, με τις δηλώσεις του υπέρ της Χα-
μάς το τελευταίο διάστημα δείχνει να αλλάζει πάλι στάση.
Μάλιστα, για να μην υπάρχει καμία αμφιβολία ότι κόβει τις
γέφυρες, ανακοίνωσε ότι ματαιώνει τα σχέδια για επίσκε-
ψη στο Ισραήλ.

Μιλώντας, προχθές στην Κοινοβουλευτική Ομάδα του
κυβερνώντος κόμματος (ΑKP), ο Ερντογάν χαρακτήρισε
«απάτη τα δάκρυα της Δύσης για το Ισραήλ» και κατήγγει-

λε ότι χώρες εκτός της περιοχής ρίχνουν λάδι στη φωτιά
στο όνομα της υποστήριξης του Ισραήλ, σημειώνοντας ότι
«μπορεί η Δύση να νιώθει πως χρωστάει κάτι στο εβραϊκό
κράτος, αλλά η Τουρκία δεν του χρωστάει τίποτε».

«Η σιωπή για το μακελειό στη Γάζα εκείνων που όρθω-
σαν το ανάστημά τους κατά του πολέμου της Ρωσίας στην
Ουκρανία είναι η πιο ρητή έκφραση υποκρισίας», υποστή-
ριξε ο Τούρκος πρόεδρος και επεσήμανε ότι η χώρα του
«δεν έχει κάποιο πρόβλημα γενικά με το Ισραήλ, αλλά με
τις ισραηλινές πολιτικές έναντι των Παλαιστινίων».

Συνεχίζοντας τις προκλητικές δηλώσεις του, ο Τούρκος
πρόεδρος υποστήριξε ότι οι ενέργειες του Ισραήλ στη Γάζα
αντιστοιχούν σε πνεύμα «δολοφόνων και ψυχικά ασθε-
νών». «Το Ισραήλ σκοτώνει παιδιά», ανέφερε σε έντονο
ύφος απευθυνόμενος στο ακροατήριό του, το οποίο αποτε-
λούνταν κυρίως από βουλευτές του ΑΚΡ και διέκοπτε την
ομιλία του φωνάζοντας συνθήματα, όπως «Μέγας είναι ο
Αλλάχ» (Αλλάχου ακμπάρ), «Στεκόμαστε δίπλα στην Πα-
λαιστίνη» και «Στάσου όρθιος, μη λυγίζεις».

Οι σχέσεις ανάμεσα στις δύο χώρες είχαν δοκιμαστεί το
2010, όταν οι ισραηλινές δυνάμεις επιτέθηκαν στα πλοία
του στολίσκου αλληλεγγύης στη Γάζα, συμπεριλαμβανο-
μένου του υπό τουρκική σημαία «Μαβί Μαρμαρά», στο
οποίο βρίσκονταν Τούρκοι αλληλέγγυοι κυρίως από οργα-
νώσεις συνδεδεμένες με το AKP. Το γεγονός ότι υπήρξαν
θύματα μεταξύ των Τούρκων οδήγησε στη χειρότερη και
πιο παρατεταμένη κρίση ανάμεσα στις δύο χώρες, αντι-
στρέφοντας τις παραδοσιακά καλές σχέσεις των δύο κρα-
τών στο παρελθόν. 

Η Άγκυρα αποκατέστησε πρόσφατα τους δεσμούς με το

Ισραήλ, για αυτό και η καταγγελία των στρατιωτικών ενερ-
γειών των ισραηλινών δυνάμεων στη Γάζα φαίνεται να
προκαλεί πισωγύρισμα στις διπλωματικές σχέσεις τους.
Όπως όλα δείχνουν, ο Ερντογάν δεν ενδιαφέρεται επί της
ουσίας να προσεγγίσει τη Δύση, αν και το προηγούμενο
διάστημα έδειχνε ότι προσπαθεί να πείσει την ΕΕ και τις
ΗΠΑ για τις καλές του προθέσεις και την αποδοχή του δη-
μοκρατικού κεκτημένου του δυτικού κόσμου. 

Διεκδικεί την… ηγεσία
του μουσουλμανικού κόσμου

Για μία ακόμη φορά όμως αποδεικνύει ότι είναι ένας
αφερέγγυος συνομιλητής. Από ό,τι φαίνεται, είναι πιο ση-
μαντικό για αυτόν να αποδείξει ότι είναι ο αδιαμφισβήτη-
τος ηγέτης όλου του μουσουλμανικού κόσμου και ότι προ-
τεραιότητά του είναι η υλοποίηση των νεοϊσλαμικών σχε-
διασμών του. 

Στο πλαίσιο αυτό είχε συνομιλία χθες το πρωί με τον Πά-
πα Φραγκίσκο, λέγοντας και στον επικεφαλής της Καθολι-
κής Εκκλησίας ότι τα χτυπήματα του Ισραήλ στη Γάζα
έφτασαν σε επίπεδο σφαγής και ότι η σιωπή της διεθνούς
κοινότητας είναι ντροπή για την ανθρωπότητα. 

Ο Ερντογάν φέρεται επίσης να είπε στον Πάπα κατά τη
διάρκεια της τηλεφωνικής τους συνομιλίας ότι όλοι πρέπει
να υποστηρίξουν τις προσπάθειες για παροχή αδιάλειπτης
βοήθειας σε αθώους πολίτες στη Γάζα. 

Ο Τούρκος πρόεδρος δήλωσε επίσης ότι «η μόνιμη ειρή-
νη στην περιοχή, η οποία φιλοξενεί τους ιερούς τόπους
τριών μονοθεϊστικών θρησκειών, θα είναι δυνατή μόνο με
την ίδρυση ενός ανεξάρτητου, κυρίαρχου και γεωγραφικά
ολοκληρωμένου κράτους της Παλαιστίνης στα σύνορα του
1967, με πρωτεύουσα την Ανατολική Ιερουσαλήμ».

«Ο Πάπας εξέφρασε πόνο για τα όσα συμβαίνουν και
υπενθύμισε τη στάση της Αγίας Έδρας, ευχόμενος να μπο-
ρέσει να γίνει εφικτή η λύση των δυο κρατών και ενός ειδι-
κού καθεστώτος για την πόλη των Ιεροσολύμων», ανέφερε
σε ανακοίνωσή του ο εκπρόσωπος του Βατικανού.

Το αμερικανικό ΥΠΕΞ καταδικάζει τη θέση 
που πήρε ο «σουλτάνος» υπέρ της Χαμάς:
«Την έχουμε χαρακτηρίσει από το 1997 
ως ξένη τρομοκρατική οργάνωση»

«Χαστούκι» 
των ΗΠΑ 
στον Ερντογάν

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη
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Ο σμηναγός (Ι) Χρήστος-Πάρις Χαρίτος που θα πετάξει
πάνω από τη Θεσσαλονίκη στις 28 Οκτωβρίου 2023 εισήχ-
θη στη Σχολή Ικάρων το 2006 και το 2012 τοποθετήθηκε
στην 115ΠΜ/ΜΕΑΕ σε αεροσκάφη F-16 Block 52+. Από
το 2013 υπηρετεί στην 340 Μοίρα και έχει περισσότερες
από 1.600 ώρες πτήσης, από τις οποίες οι
1.200 είναι σε αεροσκάφη F-16.

Επί σειρά ετών υπηρετούσε σε μοίρες
επιφυλακής, έχοντας στο ενεργητικό του
πολλές αποστολές αναχαίτισης τουρκικών
μαχητικών στο Αιγαίο, ενώ έχει συμμετά-
σχει σε αποστολές της χώρας μας στο εξω-
τερικό. Είναι μέλος της ομάδας «Ζευς» από
το 2014. 

«Στην ομάδα Αεροπορικών Επιδείξεων
Μεμονωμένου Αεροσκάφους F-16 έχω πε-
ράσει μέσα από πολλά πόστα, έχω υπάρξει
o narrator (σ.σ.: το στέλεχος που περιγρά-
φει το πρόγραμμα επίδειξης στους παρευρισκόμενους)
όπως και μέλος της ομάδας καταγραφής της επίδειξης
του “Ζευς”. Φέτος επελέγην να γίνω ο ιπτάμενος επίδει-
ξης της ομάδας», εξήγησε ο σμηναγός Χαρίτος στο ΑΠΕ-

ΜΠΕ, περιγράφοντας την πορεία του μέχρι τα χειριστήρια
του «Ζευς» και με αφορμή την εναέρια επίδειξη που θα
κάνει κατά τη στρατιωτική παρέλαση της 28ης Οκτωβρίου
2023 στη Θεσσαλονίκη.

«Είναι δύο τελείως διαφορετικά πράγματα οι κανονικές
αποστολές και αυτό που κάνεις σε μια πτή-
ση επίδειξης της ομάδας “Ζευς” που έχου-
με αναλάβει ως ομάδα. Είμαστε πάρα πολύ
χαρούμενοι που το φέρνουμε εις πέρας με
αυτό τον τρόπο και στην Ελλάδα αλλά και
στο εξωτερικό», σημείωσε. 

Είναι χαρακτηριστικό ότι ο ίδιος βιώνει το
2023 ως την πρώτη του σεζόν στον ρόλο του
ιπτάμενου επίδειξης της ομάδας «Ζευς»
και ήδη με την ομάδα μέσα στην τρέχουσα
χρονιά έχει συμμετάσχει στο αεροπορικό
σόου «Meeting National de l’Air - 70 ans de
la Patrouille de France» στο Salon-de-

Provence» στη Γαλλία τον περασμένο Μάιο, στο «Interna-
tional AIR SHOW Radom 2023» στην Πολωνία, όπως και
στη διοργάνωση «Belgian Air Force Days 2023». 

Ο σμηναγός Χαρίτος χαρακτήρισε τις εν λόγω εμπειρίες

ως συναρπαστικές και πρόσθεσε: «Οι συμμετοχές αυτές
είναι συναρπαστικές για εμάς, καθώς βλέπουμε τόσο τον
κόσμο που ήταν πολύς όσο και τις πολλές συμμετοχές με
πληθώρα αεροσκαφών. Εκτιμώ πως σε όλες αυτές τις
συμμετοχές της ομάδας “Ζευς” (σ.σ.: στα αεροπορικά σό-
ου εκτός Ελλάδας) άρεσε το πρόγραμμά μας».

Για τη νέα αυτή εμπειρία δήλωσε ότι νιώθει ευγνώμων:
«Πάντα ήθελα να καταφέρω να πετάξω με ένα F-16 Block
52+ και εφόσον το κατάφερα, είχα και την τύχη η ομάδα
αεροπορικών επιδείξεων να έχει έδρα τη Σούδα». Ερω-
τηθείς αν το κόκπιτ του «Ζευς» ήταν όνειρο και στόχος
του, απάντησε: «Εννοείται πως αυτό ήταν κάτι που ήθελα
να κάνω και είμαι ευγνώμων που συνέβη». 

Ποιος είναι ο χειριστής του «Ζευς»

Μ
ε την πρέπουσα λαμπρότητα και
με στόχο να αναδειχθούν το μεγα-
λείο και η στρατιωτική ισχύς της

πατρίδας μας, θα πραγματοποιηθεί και φέ-
τος ο εορτασμός της 28ης Οκτωβρίου. 

Η Ελλάδα γιορτάζει το σθένος, την αν-
δρεία και τη δύναμη ψυχής που επέδειξε ο

Ελληνισμός πριν από 83
χρόνια. Οι απανταχού Έλλη-
νες ενώνονται κάτω από την
ελληνική σημαία και αποτί-
ουν φόρο τιμής και ευγνω-
μοσύνης σε αυτούς που πο-
λέμησαν, σε αυτούς που αν-
τιστάθηκαν στον φασισμό
και τον ναζισμό.

Τους υψηλούς συμβολισμούς της 28ης
Οκτωβρίου θέλει να περάσει και η Πολι-
τεία, μέσα από το πλήθος των εκδηλώσεων
που θα πραγματοποιηθούν σε όλη την επι-
κράτεια. Στο επίκεντρο, φυσικά, θα βρεθεί
η Θεσσαλονίκη, όπου η στρατιωτική ηγεσία
έχει σχεδιάσει ένα εντυπωσιακό θέαμα, το
οποίο οι πολίτες θα μπορέσουν να παρακο-
λουθήσουν είτε από κοντά είτε από τους
τηλεοπτικούς δέκτες.

Όπως επισημαίνουν στρατιωτικές πηγές,
τα όσα θα δούμε την 28η Οκτωβρίου θα εί-
ναι άκρως εντυπωσιακά, μιας και στόχος
του ΓΕΕΘΑ είναι να προβληθεί η Ελλάδα
ως μια σύγχρονη χώρα που είναι περήφα-
νη για την Ιστορία της, τους ήρωές της και

τις Ένοπλες Δυνάμεις της, οι οποίες σαφέ-
στατα αποτελούν εγγυητή της ασφάλειας
των Ελλήνων.

Σύγχρονα άρματα μάχης
Στην παρέλαση θα συμμετάσχουν πεζο-

πόρα, μηχανοκίνητα και αεροπορικά τμή-
ματα που εκπροσωπούν το σύνολο των

Ενόπλων Δυνάμεων, όπως και δυνάμεις
της Ελληνικής Αστυνομίας και του Πυρο-
σβεστικού Σώματος. Εντυπωσιακή είναι η
παρουσία των σύγχρονων αρμάτων μάχης
τύπου Leopard 1 και 2, τα οποία σε άψο-
γους σχηματισμούς προκαλούν δέος στο
πέρασμά τους.

Στην παραλία της Θεσσαλονίκης θα πα-

ρελάσουν επίσης, μεταξύ άλλων, αυτοκι-
νούμενα πυροβόλα τύπου panzer 2000,
συστοιχίες αντιαεροπορικών πυραύλων,
αυτοκινούμενα πυροβόλα 155 χιλιοστών,
πυραυλικά συστήματα mlrs, τμήματα του
μηχανικού εκκαθάρισης ναρκοπεδίων,
οχήματα μεταφοράς πεζικού τύπου m113
και m117, αυτοκινούμενοι όλμοι και οχή-
ματα ηλεκτρονικού πολέμου. 

Πάνω από τη Θεσσαλονίκη κατά τη διάρ-
κεια της παρέλασης, θα βρεθούν όλοι οι
τύποι μαχητικών της ελληνικής Πολεμικής
Αεροπορίας. Rafale, F-16 Viper και Block
52+, Mirage 2000-5 και F-4 Phantom ανα-
μένεται να αναγκάσουν τους πολίτες να ση-
κώσουν τα κεφάλια στον ουρανό. 

Με ιδιαίτερο ενδιαφέρον αναμένεται, φυ-
σικά, η εμφάνιση του F-16 της ομάδας αερο-
πορικών επιδείξεων «Ζευς», με τον Έλληνα
σμηναγό Χρήστο-Πάρι Χαρίτο να είναι αυτός
που θα μεταφέρει μέσα από το cockpit του
F-16 το μήνυμα προς όλους τους Έλληνες.
Όσο για την Αεροπορία Στρατού, τα ελικό-
πτερα Apache, Chinook, NH-90 και Kiowa
Warrior αναμένεται να προκαλέσουν… τριγ-
μούς στα κτήρια της συμπρωτεύουσας.

Το «παρών» βεβαίως θα δώσει και το
Πολεμικό μας Ναυτικό, με πλοία του Στό-
λου να καταπλέουν στον Θερμαϊκό από τις
25 του μήνα, τιμώντας με την παρουσία
τους και τη γιορτή του πολιούχου της Θεσ-
σαλονίκης, Αγίου Δημητρίου.

Λαμπρή γιορτή με υψηλό συμβολισμό

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος
skoularb@gmail.com

Τι θα δούμε στη μεγάλη στρατιωτική παρέλαση 
της Θεσσαλονίκης για τον εορτασμό της 28ης Οκτωβρίου 
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Η
Δικαιοσύνη νοσεί και απαιτείται η
δημιουργία υποδομών υποστήρι-
ξης, αφού το ανθρώπινο δυναμι-

κό και οι υλικοτεχνικές υποδομές δοκιμά-
ζονται και αδυνατούν να αντεπεξέλθουν
στα σύγχρονα δεδομένα. Η πολυνομία κα-
θιστά αναγκαιότητα τη συνδρομή από
εξειδικευμένα πρόσωπα. Θέλουμε περισ-
σότερο, καλύτερο και εξειδικευμένο προ-
σωπικό για να επιταχυνθεί το έργο της Δι-
καιοσύνης, με καλύτερο τρόπο, υπό την
εποπτεία των υπαρχουσών δομών, δια-
σφαλίζοντας τα δικαιώματα των πολιτών,
ενισχύοντας τους υφιστάμενους θεσμούς.
Η εγκαθίδρυση του θεσμού «Βοηθός Ει-
σαγγελέα», που παραπέμπει στο Αγγλοσα-
ξωνικό Δίκαιο, παρέχει δυνατότητες και
πλεονεκτήματα.

Αρχικά η πρόσληψη δικηγόρων ως κρα-
τικών λειτουργών υπό τον τίτλο «Βοηθοί
Εισαγγελέα». Κατανομή θέσεων ανάλογα
με τις ανάγκες κάθε Δικαστικής Περιφέ-
ρειας και Αστυνομικής Διεύθυνσης. Προ-
σμέτρηση της εμπειρίας από χειρισμό
υποθέσεων, οι παραστάσεις σε δίκες, οι
τίτλοι σπουδών, γνώση ξένων γλωσσών
κ.λπ. Στη διαδικασία να υπάρχει πρόβλε-
ψη προεπιλογής ή τελικής επιλογής μέσω
προτάσεων των τοπικών Δικηγορικών
Συλλόγων, Διοικήσεων Πρωτοδικείων -
Εφετείων, Εισαγγελιών κ.λπ. Μη μόνιμες
θέσεις, περιορισμένος χρόνος θητείας (3-
5 έτη), δυνατότητα ανανέωσης-εναλλαγής
τόπου υπηρέτησης, για διαφάνεια, με κρι-
τήρια αποδοτικότητας και αξιολόγηση. Σε
περίπτωση μη ανανέωσης της θητείας,
πρόβλεψη συναίνεσης ώστε να αποτρέπε-
ται η συμμετοχή σε ποινικές δίκες για συγ-
κεκριμένο χρονικό διάστημα ή σε συγκε-
κριμένα Πρωτοδικεία - Εφετεία. Κριτήρια
αποδοτικότητας για δυνατότητα ανέλιξης-
μονιμότητας.

Τοποθέτηση των επιλεγμένων προσώ-
πων εντός των τοπικών Προανακριτικών
Υπηρεσιών. Στελέχωση Γραφείου σε
24ωρη βάση, με τη συνδρομή υπάρχοντος
προσωπικού από τις Ανακριτικές ή Αστυ-
νομικές Αρχές, δίχως προσλήψεις για μεί-
ωση κόστους. Ο συντονισμός υπό τον κατά
τόπους εισαγγελέα και εποπτεία από τις
αρμόδιες Δικαστικές Αρχές/Συμβούλια.
Να παρέχουν συνδρομή κατά το στάδιο της
προανάκρισης και αντιμετώπιση νομικών
ζητημάτων, κατ’ οίκον ερευνών και, αν
κρίνεται απαραίτητο, εμπλοκή σε
επιχειρησιακό επίπεδο με έγκρι-
ση εμπλεκομένων Αρχών.

Επικοινωνία με τον Προϊστά-
μενο Εισαγγελέα ή Δικαστικό
Λειτουργό ώστε να εκτελούνται
τα εισαγγελικά καθήκοντα, με
επιτόπια διερεύνηση της υπόθε-
σης. Οι Βοηθοί Εισαγγελείς θα
παρέχουν συνδρομή στο έργο
της Ανάκρισης-Προανάκρισης
ως «συνδετικοί κρίκοι» μεταξύ
Δικαστικών και Ανακριτικών Αρχών. Δυ-
νατότητα σύνταξης προτάσεων για την
άσκηση ή μη ποινικών διώξεων, αρχειοθέ-
τησης υποθέσεων ή ποινικής συναλλαγής,
υπό την εποπτεία και έγκριση των Εισαγ-
γελικών και Δικαστικών Αρχών, σε συνερ-
γασία με τις Αστυνομικές Αρχές.

Ο συγκεκριμένος θεσμός, όπως συνο-
πτικά προτείνεται, πιθανόν με περισσότε-
ρες προβλέψεις ή αρμοδιότητες, παρέχει
πολυεπίπεδα πλεονεκτήματα. Αμεσότητα
στην απονομή δικαιοσύνης και επιτόπιος
έλεγχος καταστάσεων που ανακύπτουν σε
ποινικά ελεγχόμενες δραστηριότητες. Δι-
κογραφίες που συντάσσονται ώστε να δι-
ευκολύνονται οι Εισαγγελικές και Δικα-
στικές Αρχές, στα μεταγενέστερα στάδια,
από εξειδικευμένο - καταρτισμένο προ-

σωπικό, με διαφάνεια και αμεροληψία.
Διασφάλιση δικαιωμάτων των πολιτών,
αποδυνάμωση επιχειρημάτων περί «αστυ-
νομικής ασυδοσίας», αφού η παρουσία
του βοηθού Εισαγγελέα εξασφαλίζει την
τήρηση του νομικού πλαισίου και δικαιω-
μάτων.

Σύνταξη δικογραφιών με συνδρομή
προσώπων με γνώση σύνθετων νομικών
ζητημάτων προς αποφυγή φαινομένων με
παραλείψεις, κενά, έλλειψη στοιχείων-
μαρτύρων κ.λπ., που συχνά οδηγεί σε λαν-

θασμένα αποτελέσματα στην κρί-
ση του Δικαστηρίου ή των αρμο-
δίων Δικαστικών-Ανακριτικών
Αρχών. Κέρδος χιλιάδων «εργατο-
ωρών» από τις Γραμματείες, τους
Εισαγγελικούς Λειτουργούς, Δι-
καστές, Ανακριτές Δικαστικά Συμ-
βούλια κ.λπ., αφού οι δικογραφίες
θα είναι «διαμορφωμένες» σε
πρωτογενές επίπεδο από εξειδι-
κευμένο προσωπικό. Τεράστιο οι-
κονομικό-ανταποδοτικό όφελος

και αποσυμφόρηση των Εισαγγελικών
Γραφείων, των Δικαστικών Συμβουλίων
και τελικά των Δικαστηρίων. Δυνατότητα
άμεσης επίλυσης των διαφορών μεταξύ
των πολιτών ή μεταξύ των πολιτών και
κρατικών φορέων εξουσίας. Πιθανότητα
άμεσης αποδοχής ευθυνών και την επιβο-
λή των νόμιμων διαδικασιών ή στην απόρ-
ριψη υποθέσεων σε πρωτογενές επίπεδο
λόγω μη επαρκών στοιχείων με προϋπό-
θεση συγκατάθεσης των Ανακριτικών, Ει-
σαγγελικών και Δικαστικών Αρχών. Συν-
δρομή των Αστυνομικών Αρχών επί νομι-
κών ζητημάτων που οι ανακριτικοί υπάλ-
ληλοι δεν διαθέτουν την απαιτούμενη κα-
τάρτιση. Ενίσχυση-θωράκιση ρόλου των
ανακριτικών υπαλλήλων, υπό τη «σκέπη»
Δικηγόρων-Βοηθών Εισαγγελέα που συν-
δράμουν το έργο τους στα αρχικά-κρίσιμα

στάδια της προανάκρισης. Μικρό κόστος
λόγω μείωσης του όγκου εργασίας στα
επόμενα στάδια. Δημιουργία νέων-καλύ-
τερων θέσεων εργασίας, μη μόνιμων, αλλά
με κίνητρα για παραμονή και μονιμοποί-
ηση με αξιοκρατικά κριτήρια. Αν υπολογι-
στεί το μικρό υλικοτεχνικό κόστος, μει-
ώνονται οι δαπάνες σε σχέση με τις ανάγ-
κες που καλύπτονται και την εξοικονόμη-
ση εργασιών από άλλους δημόσιους λει-
τουργούς. Δεν απαιτούνται γραμματείς,
αφού υπάρχουν τα αρμόδια Τμήματα
Γραμματειακής υποστήριξης των ανακρι-
τικών υπαλλήλων που συνδράμουν με
ελάχιστα έξοδα υποδομής.

Τέλος, οι ανακριτικοί υπάλληλοι θα λει-
τουργούν με πλεονέκτημα και υπό τη
«σκέπη» των Βοηθών Εισαγγελέα. Οι Ει-
σαγγελικές - Δικαστικές Αρχές θα βοηθη-
θούν στο έργο τους και ικανοποιείται το αί-
τημά τους για περισσότερους δικαστικούς
λειτουργούς, με τη σιγουριά ότι λαμβά-
νουν γνώση -στο «πεδίο», ειδικά στο στά-
διο της προκαταρκτικής- προανακριτικής
διαδικασίας. Οι πολίτες θα συναλλάσσον-
ται με πρόσωπα που διασφαλίζουν την τή-
ρηση όλων των δικαιωμάτων τους και του
νομοθετικού πλαισίου. Έλλειψη επίκλη-
σης, πχ «αστυνομικής ασυδοσίας», ή πα-
ραβίαση των δικαιωμάτων τους. Ενισχύε-
ται ο ρόλος των ανακριτικών υπαλλήλων
και συνολικά της ποινικής διαδικασίας, με
τη συνδρομή εξειδικευμένου προσωπι-
κού, με γνώση του νομοθετικού πλαισίου.

Όλα τα προβλήματα ή οι στρεβλώσεις
στο υπάρχον σύστημα δεν θεραπεύονται
παρά μόνο με υποδομές που ενισχύουν το
νομοθετικό πλαίσιο, ώστε να εξελιχθεί,
επιταχυνθεί και ενισχυθεί ο τρόπος απο-
νομής Δικαιοσύνης με γνώμονα τις διε-
θνείς πρακτικές, σε πλαίσιο που διασφαλί-
ζει τα δικαιώματα των πολιτών.

τoυ
Κωνσταντίνου

Παύλου

Δικηγόρος

Εγκαθίδρυση του θεσμού
«Βοηθός Εισαγγελέα»
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Ο
κύκλος των παγκόσμιων κρίσεων που αναφύον-
ται σε διεθνές επίπεδο κατά τα τελευταία τέσσερα
περίπου χρόνια δείχνει αέναος, καθώς όχι απλά

δεν κλείνει, αλλά εντείνεται διαρκώς με την προσθήκη νέ-
ων κεφαλαίων: από την κρίση του κορονοϊού στην κρίση
ενέργειας, στην εισβολή της Ρωσίας στην Ουκρανία, στη
σοβαρότατη παγκόσμια πληθωριστική κρίση με τα αδιά-
κοπα κύματα ακρίβειας και πλέον, εδώ και 19 μέρες, στην
πολεμική σύρραξη μεταξύ Ισραήλ και Χαμάς και το ενδε-
χόμενο διατάραξης των ισορροπιών σε όλη την
περιοχή να μοιάζει πλέον επικείμενο. 

Θα είχε αντέξει η χώρα μας τόσες αλλεπάλλη-
λες κρίσεις αν η διακυβέρνηση της χώρας βρι-
σκόταν σε άλλα χέρια; 

Η ιστορία, φυσικά, δεν γράφεται ποτέ με υπο-
θετικές ερωτήσεις αλλά με γεγονότα. Δεν γνω-
ρίζουμε τι θα είχε γίνει αν η διακυβέρνηση της
χώρας βρισκόταν σε άλλα χέρια, γνωρίζουμε
όμως τα γεγονότα, δηλαδή τι έχει γίνει στη χώ-
ρα, ενώ ο πλανήτης δονείται από κρίσεις πρωτο-
φανών μεγεθών.

Και αυτό που έχει συμβεί δεν μπορεί να δια-
ψευσθεί: η χώρα παρά το εξαιρετικά ασταθές διεθνές πε-
ριβάλλον πορεύεται με σταθερότητα, στόχους και σχέδιο.
Καρπός αυτής της στρατηγικής είναι άλλωστε και η ανά-
κτηση της επενδυτικής βαθμίδας, αναβάθμιση που δι-
καιώνει τις θυσίες και επιλογές των Ελλήνων πολιτών.

Αυτή η ανάκτηση της επενδυτικής βαθμίδας, αν και σή-

μερα μπορεί να φαντάζει άλλο ένα αδιάφορο ή ακατάλη-
πτο νέο των οικονομικών ειδήσεων εν τω μέσω κυμάτων
ακρίβειας, θα αποδείξει σύντομα τη ζωτικής σημασίας
αξία της για την ελληνική οικονομία, κατά κύριο λόγο μέ-

σω της προσέλκυσης ξένων επενδύσεων και
την εξ αυτού του λόγου μείωση της ανεργίας
και αύξηση των μισθών. 

Ο στόχος αυτός επετεύχθη εν τω μέσω όχι
μόνο διεθνών αλλά και εσωτερικών κρίσεων
προεχόντως δε με τις πυρκαγιές του Έβρου και
τις πλημμύρες της Θεσσαλίας. Και στο πεδίο
όμως αυτό, δηλαδή των εσωτερικών κρίσεων, η
κυβέρνηση αντεπεξέρχεται με τον καλύτερο
δυνατό τρόπο: σχεδιάζοντας πρωτότυπα μέτρα
στήριξης, εφαρμόζοντάς τα, διορθώνοντάς τα
όπου υπάρχει πρόβλημα και δαπανώντας τα
ποσά που απαιτούνται στο πλαίσιο πάντα των

δημοσιονομικών δυνατοτήτων της χώρας.

Η διαμόρφωση στοχευμένων μέτρων για την αντιμετώ-
πιση των κρίσεων που ανακύπτουν είναι διαρκής. Μόλις
χθες το υπουργείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας ανακοί-
νωσε μέτρα στήριξης στους λογαριασμούς ηλεκτρικού
ρεύματος για νοικοκυριά, ευάλωτους καταναλωτές,

αγρότες και τον μήνα Νοέμβριο. Πρόκειται για ενισχύσεις
για την ηλεκτρική ενέργεια σε οικιακά τιμολόγια και για
όλες τις παροχές κύριας και μη κύριας κατοικίας, χωρίς
εισοδηματικά κριτήρια και ανεξαρτήτως παρόχου. Τα μέ-
τρα αυτά αποδεικνύουν τη διαρκή και στοχευμένη μέρι-
μνα της κυβέρνησης για ευάλωτες κατηγορίες πολιτών
που πλήττονται από τις διεθνείς κρίσεις.

Και όλα αυτά, ενώ η κυβέρνηση προωθεί αδιάκοπα και
το μεταρρυθμιστικό της έργο. Τις προηγούμενες μέρες
έγιναν γνωστές οι μεταρρυθμιστικές τομές που θα επι-
διωχθούν με το νομοσχέδιο του υπουργείου Εργασίας με
πρόνοιες για τους συνταξιούχους και αναμόρφωση των
Επαγγελματικών Ταμείων, καθώς και οι μεταρρυθμίσεις
που επίκεινται εκ μέρους του υπουργείου Υγείας αναφο-
ρικά με το στοχευμένο πρόγραμμα επαναπατρισμού γενι-
κών ιατρών και παθολόγων από την Κύπρο και τη Μεγάλη
Βρετανία. 

Η ανάλυση των γεγονότων και των δεδομένων αποδει-
κνύει ότι το ερώτημα που τέθηκε στην αρχή, παρά την
υποθετική φύση του, μπορεί να απαντηθεί. Την απάντηση
τη γνωρίζει πολύ καλά ο ελληνικός λαός και για αυτό εμ-
πιστεύθηκε εκ νέου τη Νέα Δημοκρατία για τη διακυβέρ-
νηση του τόπου. 

Τ
ο πολιτικό μαλλιοτράβηγμα στην «ποδιά» του Στέφα-
νου Κασσελάκη δεν πρέπει να το δούμε ως ακόμη
ένα σύμπτωμα του σουρεαλιστικού ταμπεραμέντου

που μας διακρίνει ως λαό. Είναι μια καλή ευκαιρία να πέ-
σουν οι μάσκες και να ξεκινήσει (λέμε τώρα) μια πραγματι-
κή κουβέντα για το τι πολιτική θέλουμε και κυρίως ποιους
θέλουμε να «παίζουν» με την τύχη και το μέλλον το δικό μας
και των παιδιών μας. Αθεράπευτα ρομαντικό! I know…!

Ωστόσο ο «χαβαλές» στην πολιτική είναι επικίνδυνος.
Δεν λέω, ο πολιτικός συντηρητισμός και ο καθω-
σπρεπισμός ήταν που μας έριξαν στα μνημόνια και
«πήδαγε ο κόσμος μες στους κάδους». Το να φτά-
νουμε όμως στα άκρα -οπουδήποτε και να ορίζον-
ται αυτά- αναζητώντας στο «άγνωστο» εκείνο το
διαφορετικό που μπορεί να καλλιεργήσει την ελ-
πίδα, είναι το ίδιο επικίνδυνο.

Η Αριστερά ανέκαθεν, ειδικά στις καλές στιγμές
της, ήταν ένα καταφύγιο ιδεών. Μέσα στους κόλ-
πους της αναδείχθηκαν αξίες όπως η κοινωνική
δικαιοσύνη ή η αξιοκρατία. Μια αέναη μάχη με την
ουτοπία. 

Έννοιες με πανανθρώπινη διάσταση οι οποίες δεν ανή-
κουν σε κανένα κόμμα, με κανένα χρώμα. Είναι έννοιες
που στο σήμερα αισθάνονται προδομένες από αυτούς που
τις έκαναν σημαία ευκαιρίας για την εξυπηρέτηση των φα-
νερών ή και των ανομολόγητων σκοπιμοτήτων τους. Σήμε-
ρα είναι απλώς ετικέτες σε χαμηλού επιπέδου πολιτικές

ομιλίες. Η σκληρή καθημερινότητα και η μάχη για την επι-
βίωση νίκησαν κατά κράτος τη φαντασία. Εκείνη τη φαντα-
σία που εκείνα τα παιδιά του Μάη ήθελαν να μπολιάσουν
την εξουσία!

Άραγε υπάρχει σωτηρία για την Αριστερά; Τι ήταν αυτό
που έκανε γκελ στην εικόνα του κ. Κασσελάκη; Σίγουρα όχι
το ιδεολογικοπολιτικό του υπόβαθρο. Μήπως είναι το χα-
μόγελο «Colgate max white»; Μην είναι η ομορφιά του;
Μην είναι το lifestyle; Μην είναι το απόλυτο κενό που όλοι

λίγο πολύ επιχειρούμε να καλύψουμε; Μην είναι
η αποστροφή στο «κυριλέ paparologi» που τρώμε
στη μάπα τόσα χρόνια και είπαμε τώρα να δοκιμά-
σουμε το original; Who knows?

Για να σοβαρευτώ όμως, στο μέτρο που μου
επιτρέπει η «Κασσελακειάδα», η εμφάνιση του
λαμπερού νεαρού, αυτοδημιούργητου εφοπλιστή
στη σκηνή της ελληνικής πολιτικής επιθεώρησης
έδειξε με τον καλύτερο τρόπο την ιδεολογική γύ-
μνια που μαστιγώνει αλύπητα την κυβερνώσα
Αριστερά. Όλοι αυτοί, μεγαλοστελέχη, καθοδη-
γητές, ινστρούχτορες κλπ αποδείχτηκαν σε μια
βραδιά μονομάχοι του γλυκού νερού! Να σφά-

ζονται για την καρέκλα στην ποδιά του «κάθε Κασσελάκη».
Και από την άλλη μεριά να στέκονται με βουρκωμένο βλέμ-
μα… προφανώς προδομένοι… Εκείνοι που μάτωσαν για
μια ιδέα… για ένα όνειρο… για μια καλύτερη ζωή για τους
άλλους… αποχαιρετώντας την Αριστερά που φεύγει…

Πάντα επίκαιρος και διαχρονικός ο λατρεμένος μου Κα-
βάφης… (Αφιερωμένο εξαιρετικά σε «συντρόφους», συν-
τρόφους και όχι μόνο… Μόνο κάντε μου μια χάρη: Αυτή τη
φορά διαβάστε πολύ προσεκτικά το ποίημα… και αναζητή-
στε με ειλικρινές ενδιαφέρον το τι θέλει να πει ο ποιητής…)

Ἀπολείπειν ὁ θεὸς Ἀντώνιον
Σαν έξαφνα, ώρα μεσάνυχτ’, ακουσθεί

αόρατος θίασος να περνά

με μουσικές εξαίσιες, με φωνές —

την τύχη σου που ενδίδει πια, τα έργα σου

που απέτυχαν, τα σχέδια της ζωής σου

που βγήκαν όλα πλάνες, μη ανωφέλετα θρηνήσεις.

Σαν έτοιμος από καιρό, σα θαρραλέος,

αποχαιρέτα την, την Αλεξάνδρεια που φεύγει.

Προπάντων να μη γελασθείς, μην πεις πως ήταν

ένα όνειρο, πως απατήθηκεν η ακοή σου·

μάταιες ελπίδες τέτοιες μην καταδεχθείς.

Σαν έτοιμος από καιρό, σα θαρραλέος,

σαν που ταιριάζει σε που αξιώθηκες μια τέτοια πόλι,

πλησίασε σταθερά προς το παράθυρο,

κι άκουσε με συγκίνησιν, αλλ’ όχι

με των δειλών τα παρακάλια και παράπονα,

ως τελευταία απόλαυσι τους ήχους,

τα εξαίσια όργανα του μυστικού θιάσου,

κι αποχαιρέτα την, την Αλεξάνδρεια που χάνεις. 

Μακρυκωσταίοι, Κοντογιώργηδες και… Κασσελάκηδες

του
Αντώνη
Ι. Αντωνόπουλου

Δημοσιογράφος

Πυλώνας εξέλιξης και σταθερότητας
της χώρας οι κυβερνητικές επιλογές

του
Φίλιππου 
Φόρτωμα

Βουλευτής 
Κυκλάδων ΝΔ 
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Ο
υπουργός Άμυνας της Κίνας Λι Σανγκφού απο-
μακρύνθηκε χθες από την κυβέρνηση μετά από
δίμηνη εξαφάνισή του και έτσι γίνεται ο δεύτε-

ρος υπουργός σημαντικού χαρτοφυλακίου που απολύε-
ται τους τελευταίους μήνες, χωρίς επίσημη εξήγηση.

Ο Λι απομακρύνθηκε επίσης από το αξίωμα του μέ-
λους της Κεντρικής Στρατιωτικής Επιτροπής, ενός πα-
νίσχυρου σώματος με επικεφαλής τον Κινέζο ηγέτη Σι
Τζινπίνγκ που διοικεί τις ένοπλες δυνάμεις. Επιπλέον,
παύει πλέον να είναι ο ένας εκ των πέντε κρατικών
συμβούλων της Κίνας, μια ανώτερη θέση στο υπουργι-
κό συμβούλιο, ανέφερε ο κρατικός τηλεοπτικός σταθ-
μός CCTV.

Η απόφαση εγκρίθηκε από τη μόνιμη επιτροπή του νο-
μοθετικού σώματος της χώρας, του Εθνικού Λαϊκού
Κογκρέσου, σύμφωνα με το CCTV. Η επιτροπή δεν κατο-
νόμασε κανέναν διάδοχο του Λι.

Ο Λι, ο οποίος διορίστηκε υπουργός Άμυνας μόλις τον
Μάρτιο, δεν έχει εμφανιστεί δημόσια από τα τέλη Αυγού-
στου, τροφοδοτώντας εικασίες για την τύχη του.

Περίεργη εξαφάνιση
Η εξαφάνιση του στρατηγού ακολουθεί μια σειρά από

ανεξήγητες ανακατατάξεις που έχουν αναστατώσει τα
ανώτερα κλιμάκια της χώρας, συμπεριλαμβανομένης
της δραματικής εκδίωξης του πρώην υπουργού Εξωτε-
ρικών Τσιν Γκανγκ τον Ιούλιο.

Η εξαφάνιση και η απόλυση δύο σημαντικών υπουρ-
γών μέσα σε μικρό χρονικό διάστημα έχει εγείρει ερωτή-
ματα σχετικά με τη διακυβέρνηση του Σι, ο οποίος έχει
κάνει το πολιτικό σύστημα της Κίνας ακόμη πιο αδιαφα-
νές, καθώς συγκεντρώνει στα χέρια του την εξουσία και
επιβάλλει αυστηρή κομματική πειθαρχία.

Ο Σι έχει επίσης θέσει σε εφαρμογή μια εκστρατεία
ενίσχυσης της εθνικής ασφάλειας, επιδιώκοντας να εξα-
λείψει τυχόν απειλές και τρωτά σημεία για το κυβερνών
Κομμουνιστικό Κόμμα, σε μια χρονική στιγμή αυξανόμε-
νων εντάσεων με τη Δύση.

Η εκδίωξη του Λι, κατά ειρωνικό τρόπο, αφαιρεί ένα
σημαντικό εμπόδιο για την επανέναρξη των στρατιωτι-
κών συνομιλιών υψηλού επιπέδου μεταξύ Κίνας και
Ηνωμένων Πολιτειών.

Στον Λι είχαν επιβληθεί κυρώσεις από τις ΗΠΑ το 2018
για την αγορά ρωσικών όπλων από την Κίνα, ενώ το Πεκί-
νο είχε επανειλημμένα τονίσει ότι δεν πρόκειται να
υπάρξει συνάντηση του Λι με τον υπουργό Άμυνας των
ΗΠΑ, εάν δεν αρθούν οι κυρώσεις.

Η απόλυση των στρατηγών
Εβδομάδες προτού ο Λι εξαφανιστεί από τη δημόσια

θέα, ο Σι κάλεσε σε συνάντηση τα ανώτατα στελέχη του
στρατού στο Πεκίνο.

Μέρες μετά από αυτή τη συνάντηση, ο Σι απέλυσε
τους δύο κορυφαίους στρατηγούς της PLA, της ελίτ
στρατιωτικής δύναμης που επιβλέπει το οπλοστάσιο
των πυρηνικών και βαλλιστικών πυραύλων του έθνους,
πυροδοτώντας ανησυχίες για μια ευρύτερη εκκαθάριση
στον στρατό.

Η κινεζική κυβέρνηση έχει επανειλημμένα αρνηθεί να
σχολιάσει πού βρίσκεται ο Λι και τους λόγους για την
απουσία του.

Η «Wall Street Journal» έγραψε ότι ο Λι συνελήφθη
τον Σεπτέμβριο από τις αρχές για ανάκριση, επικαλούμε-

νη ένα άτομο κοντά στη λήψη αποφάσεων στο Πεκίνο.
Οι «Financial Times» ανέφεραν επίσης ότι η κυβέρνη-

ση των ΗΠΑ πιστεύει ότι ο υπουργός Άμυνας έχει τεθεί
υπό έρευνα, επικαλούμενοι Αμερικανούς αξιωματού-
χους.

Δεν είναι σαφές εάν έχουν ληφθεί ή θα ληφθούν πει-
θαρχικά μέτρα κατά του Λι.

Ο 65χρονος Λι απέκτησε γνώσεις και εμπειρία σε μια

από τις κύριες εγκαταστάσεις εκτόξευσης δορυφόρων
της Κίνας στη νοτιοδυτική επαρχία Σιτσουάν, ανεβαίνον-
τας γοργά και φθάνοντας να γίνει διευθυντής της. Μετά
από τρεις δεκαετίες στο κέντρο εκτόξευσης, προήχθη
για να εργαστεί στο αρχηγείο της PLA το 2013, αμέσως
μετά την άνοδο του Σι στην εξουσία.

Ο προστάτης του
Ο Λι πιστεύεται ότι είναι προστατευόμενος του στρατη-

γού Ζανγκ Γιουξιά, παιδικού φίλου του Σι και στενού
σύμμαχου στο στράτευμα. Ο Ζανγκ προήχθη σε πρώτο
αντιπρόεδρο της Κεντρικής Στρατιωτικής Επιτροπής
(CMC) κατά τον ανασχηματισμό της ηγεσίας τον περα-
σμένο Οκτώβριο, παρόλο που είχε περάσει προ πολλού
την ηλικία συνταξιοδότησης.

Από το 2017 έως το 2022, ο Λι ήταν υπεύθυνος για την
προμήθεια όπλων της Κίνας ως επικεφαλής του Τμήμα-
τος Ανάπτυξης Εξοπλισμού της CMC, θέση που κατείχε
προηγουμένως ο Ζανγκ.

Ο Λι εμφανίστηκε για τελευταία φορά δημόσια στις 29
Αυγούστου, όταν εκφώνησε μια κεντρική ομιλία στο Φό-
ρουμ Ειρήνης και Ασφάλειας Κίνας-Αφρικής στο Πεκίνο.

Τελευταία φορά ταξίδεψε εκτός Κίνας στα μέσα Αυ-
γούστου, σε ένα ταξίδι στη Ρωσία και τη Λευκορωσία.

Μυστήριο με την καρατόμηση 
από το υπουργείο Άμυνας του άφαντου 

από τον Αύγουστο Λι Σανγκφού, τρεις
μήνες μετά τον «αποκεφαλισμό» του ΥΠΕΞ

Κάποιος «δράκος» τρώει
τους Κινέζους υπουργούς!
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Ι
σραηλινές χερσαίες δυνάμεις επιχείρησαν στο εσωτε-
ρικό του βόρειου τμήματος στη Λωρίδα της Γάζας,
όπου επιτέθηκαν σε πολλούς στόχους της Χαμάς, σύμ-

φωνα με ανακοίνωση του ισραηλινού στρατού. Ο ραδιο-
φωνικός σταθμός των ενόπλων δυνάμεων κάνει λόγο για
τη μεγαλύτερη επιδρομή που έχει γίνει στον παλαιστινιακό
θύλακα μέχρι στιγμής. Σε βίντεο που δόθηκε στη δημοσιό-

τητα από τη νυχτερινή επιχείρηση φαίνον-
ται τεθωρακισμένα οχήματα να προχω-
ρούν σε μια αμμώδη περιοχή στη μεθόριο.
Ένας εκσκαφέας ισιώνει το χώμα ενός
αναχώματος, ενώ άρματα μάχης εκτο-
ξεύουν οβίδες και φαίνονται εκρήξεις και

μια σειρά κατεστραμμένα σπίτια. Στην ανα-
κοίνωση του στρατού του Ισραήλ που αναρ-
τήθηκε στο διαδίκτυο επισημαίνεται ότι

«στη διάρκεια της νύχτας ο στρατός διεξήγαγε στοχευμένη
επιδρομή με άρματα μάχης στο βόρειο τμήμα της Λωρίδας
της Γάζας, στο πλαίσιο των προετοιμασιών για τα επόμενα
στάδια της μάχης», μια πιθανή αναφορά στην ευρεία χερ-
σαία εισβολή που έχουν απειλήσει ότι θα πραγματοποι-
ήσουν οι Ισραηλινοί στον παλαιστινιακό θύλακα με στόχο
την εξόντωση της Χαμάς.

«Οι στρατιώτες έχουν πλέον εξέλθει από την περιοχή και
έχουν επιστρέψει στο ισραηλινό έδαφος», πρόσθετε η
ανακοίνωση.

Την ίδια ώρα, οι συγκρούσεις ανάμεσα στη Χεζμπολάχ

και το Ισραήλ είναι καθημερινές στα νότια σύνορα του Λι-
βάνου. Από τις επιχειρήσεις έχουν χάσει τη ζωή τους 52
άνθρωποι στη λιβανέζικη πλευρά, συμπεριλαμβανομένων
τεσσάρων αμάχων, 39 μαχητών της Χεζμπολάχ και 9 με-
λών οργανώσεων που έχουν συμμαχήσει μαζί της, σύμ-
φωνα με καταμέτρηση του Γαλλικού Πρακτορείου. Η Χεζμ-
πολάχ ανακοίνωσε τους θανάτους άλλων δυο μελών της.
Στην ισραηλινή πλευρά των συνόρων έχουν σκοτωθεί τέσ-
σερις άνθρωποι.

Εκπαίδευση στο Ιράν
Η αμερικανική εφημερίδα «Wall Street Journal» ανέ-

φερε ότι εκατοντάδες Παλαιστίνιοι, μέλη της Χαμάς, υπο-
βλήθηκαν σε εξειδικευμένη εκπαίδευση μάχης στο Ιράν
εβδομάδες πριν από τη δολοφονική επίθεση της ομάδας
εναντίον του Ισραήλ. Ο ραδιοφωνικός σταθμός που πρό-
σκειται στο παλαιστινιακό ισλαμιστικό κίνημα της Χαμάς
ανακοίνωσε ότι η δημοσιογράφος του Ντοάα Ασράφ σκο-
τώθηκε σε ισραηλινή αεροπορική επιδρομή στη Λωρίδας
της Γάζας. Ο στρατός του Ισραήλ περιορίστηκε στη δήλωση
«ουδέν σχόλιον». Πάντως περισσότεροι από τους 220 αιχ-

μαλώτους που η Χαμάς κρατά ομήρους στη Λωρίδα της Γά-
ζας είναι υπήκοοι άλλων χωρών. Αντιπροσωπεία της Χα-
μάς θα επισκεφτεί τη Μόσχα σύμφωνα με την εκπρόσωπο
του ρωσικού υπουργείου Εξωτερικών. Το ρωσικό κρατικό
πρακτορείο ειδήσεων RIA, επικαλούμενο πηγή από την
παλαιστινιακή αντιπροσωπεία, δήλωσε ότι το ανώτερο μέ-
λος της Χαμάς, Αμπού Μαρζούκ, είναι μεταξύ αυτών που
επισκέπτονται τη Μόσχα. Η Ρωσία έχει δεσμούς με όλους
τους βασικούς παίκτες στη Μέση Ανατολή, συμπεριλαμ-
βανομένων του Ισραήλ, του Ιράν, της Παλαιστινιακής Αρ-
χής και της Χαμάς. Η Μόσχα έχει επανειλημμένα κατηγο-
ρήσει την τρέχουσα κρίση για την αποτυχία της αμερικανι-
κής διπλωματίας και έχει ζητήσει την κατάπαυση του πυ-
ρός μεταξύ του Ισραήλ και της Χαμάς και την επανάληψη
των συνομιλιών με στόχο την εξεύρεση ειρηνευτικής διευ-
θέτησης.

Στο γεωπολιτικό παιχνίδι μπήκε και η Ανατολική Λιβύη.
Το κοινοβούλιο απαίτησε την άμεση αποχώρηση των
πρεσβευτών χωρών που υποστηρίζουν το Ισραήλ στον
πόλεμο που εξαπέλυσε εναντίον του παλαιστινιακού ισ-
λαμιστικού κινήματος Χαμάς, αναφερόμενο ονομαστικά
στις ΗΠΑ, στη Βρετανία, στη Γαλλία και στην Ιταλία. Με
ανακοίνωσή της, η «κυβέρνηση» που πρόσκειται στο
στρατόπεδο του ισχυρού στρατάρχη Χαλίφα Χάφταρ
απαίτησε ακόμη να ανασταλεί ο εφοδιασμός των χωρών
αυτών με λιβυκούς υδρογονάνθρακες αν δεν σταματή-
σουν «οι σφαγές» Παλαιστινίων. 

Τεθωρακισμένα μπήκαν 
σε παλαιστινιακό έδαφος 

και έπληξαν στόχους της Χαμάς

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Νυχτερινή επιδρομή
του Ισραήλ στη Γάζα
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Ανθρωποκυνηγητό
για τον ψυχάκια
που «έφαγε»
22 ανθρώπους! 

Τ
εθωρακισμένα οχήματα του στρατού πε-
ριπολούν μαζί με σχεδόν όλη τη δύναμη
της αστυνομίας του Μέιν γύρω από την

πόλη Λιούιστον, όπου το βράδυ της Τετάρτης
ένας 40χρονος έφεδρος του στρατού των ΗΠΑ
σκότωσε εν ψυχρώ τουλάχιστον 22 ανθρώπους
σε τρία διαφορετικά σημεία της πόλης.

Ο δράστης Ρόμπερτ Καρντ ακόμη διαφεύγει
και για τον εντοπισμό του έχει στηθεί ένα τερά-
στιο ανθρωποκυνηγητό, ενώ τα σχολεία παραμέ-
νουν κλειστά και στους κατοίκους έχουν δοθεί
οδηγίες να μην κυκλοφορούν στους δρόμους. Ο
ίδιος «θεωρείται οπλισμένος και επικίνδυνος»,
σύμφωνα με ανάρτηση της αστυνομίας στο Face-
book, και συνεχίζει να παραμένει ελεύθερος.
Αφού σκότωσε 22 άτομα και τραυμάτισε άλλα 60
ανοίγοντας πυρ αδιακρίτως σε αίθουσα μπόου-
λινγκ, σε ένα εστιατόριο και ένα εφοδιαστικό
κέντρο αλυσίδας σουπερμάρκετ, ο δράστης του
μακελειού στο Μέιν διέφυγε και ακόμη καταζη-
τείται από τις Αρχές. Στην περιοχή έχουν κλείσει
γραφεία και έχουν ακυρωθεί εκδηλώσεις.

Ο Αμερικανός πρόεδρος Τζο Μπάιντεν μίλησε
τηλεφωνικά με την κυβερνήτρια του Μέιν Τζάνετ
Μιλς, καθώς και με μέλη του Κογκρέσου από την
πολιτεία, προσφέροντας την πλήρη υποστήριξη
των ομοσπονδιακών αρχών στις τοπικές υπηρε-
σίες επιβολής του νόμου μετά το μακελειό, το
οποίο χαρακτήρισε φρικιαστικό, σύμφωνα με τις
υπηρεσίες του στον Λευκό Οίκο.

« Έχουμε 22 επιβεβαιωμένους νεκρούς και
πολλούς, πάρα πολλούς τραυματίες», δήλωσε ο
Ρόμπερτ Μακάρθι, δημοτικός σύμβουλος στην
πόλη περίπου 35.000 κατοίκων, σε απόσταση πε-
ρίπου 50 χιλιομέτρων βόρεια από το Πόρτλαντ.

Ποιος είναι ο killer
Η αστυνομία έχει κατονομάσει τον 40χρονο

Ρόμπερτ Καρντ ως «πρόσωπο ενδιαφέροντος»
για το μακελειό. Νωρίτερα είχαν αναρτηθεί στο
Facebook φωτογραφίες ενός γενειοφόρου άν-
δρα με καφέ κουκούλα και τζιν σε έναν από τους

τόπους του εγκλήματος, ο οποίος κρατούσε ένα
ημιαυτόματο τουφέκι. Ο Καρντ κατάγεται από το
Μποουντόιν του Μέιν -μια κωμόπολη με πληθυ-
σμό λίγο πάνω από 3.000 κατοίκους- και είναι
έφεδρος του στρατού και εκπαιδευτής πυροβό-
λων όπλων, ενώ υπηρετεί στο Saco.

Άκουγε φωνές
Ο 40χρονος αντιμετώπιζε προβλήματα ψυχι-

κής υγείας, ενώ πρόσφατα ανέφερε ότι «άκουγε
φωνές» και απειλούσε να ανοίξει πυρ σε στρα-
τιωτική εκπαιδευτική βάση. Κατά τη διάρκεια του
καλοκαιριού εισήχθη σε κέντρο ψυχικής υγείας
για δύο εβδομάδες.

Ο Καρντ φέρεται επίσης να έχασε πρόσφατα τη
δουλειά του. Σύμφωνα με ρεπορτάζ της «Macra»,
ο Καρντ έχει ιστορικό συλλήψεων για ενδοοικο-
γενειακή βία και άλλα εγκλήματα.  «Έχουμε κυ-
ριολεκτικά εκατοντάδες αστυνομικούς που “χτε-
νίζουν” όλη την πολιτεία του Μέιν για να εντοπί-
σουν τον κ. Καρντ, ο οποίος είναι πρόσωπο ενδια-
φέροντος», δήλωσε ο Επίτροπος Δημόσιας
Ασφάλειας του Μέιν Μάικ Σάουσουκ σε συνέν-
τευξη Τύπου.

Η αστυνομία βρήκε ένα λευκό SUV που πι-
στεύει ότι ο Καρντ οδήγησε στην πόλη Λίσμπον,
περίπου 11 χιλιόμετρα νοτιοανατολικά, και ο Σά-
ουσουκ είπε ότι ζητήθηκε από τους ανθρώπους
να παραμείνουν στα σπίτια τους τόσο στο Λιούι-
στον όσο και στη Λίσμπον.

Δεν έχουν γίνει γνωστές περισσότερες πληρο-
φορίες από τις Αρχές για τα κίνητρά του. 

Ο στρατός και η αστυνομία του Μέιν
ψάχνουν τον 40χρονο μακελάρη -
Πυροβολούσε αδιακρίτως όποιον
έβλεπε μπροστά του βυθίζοντας
στο πένθος τις ΗΠΑ

Ο 40χρονος μακελάρης
Ρόμπερτ Καρντ

Στρατιώτες κάνουν
έλεγχο σε αυτοκίνητο
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Σ
την εξάρθρωση εγκληματικής
οργάνωσης, τα μέλη της οποίας
προέβαιναν συστηματικά σε

απάτες με υπολογιστή, με τη μέ-
θοδο phishing, προχώρησε η
Δίωξη Ηλεκτρονικού Εγκλήμα-
τος, καταγράφοντας ακόμη μία
μεγάλη επιτυχία. Η δράση τής εν
λόγω εγκληματικής οργάνωσης
στόχευε στην υποκλοπή και πα-
ράνομη πρόσβαση στους λογα-
ριασμούς ηλεκτρονικής τραπεζι-
κής (e-banking) των θυμάτων και ακο-
λούθως στη μεταφορά (μέσω ενδιάμε-
σων προσώπων-μουλαριών) και εκτα-
μίευση του συνόλου του διαθέσιμου
χρηματικού ποσού από τα μέλη της εγ-
κληματικής οργάνωσης.

Τουλάχιστον 670 περιπτώσεις
Ως προς το μέγεθος της δράσης τους

αναφέρεται ότι τα μέλη της εγκληματι-

κής οργάνωσης εξακριβώθηκε να
έχουν διαπράξει τουλάχιστον 670 περι-
πτώσεις απάτης είτε τετελεσμένες είτε

σε απόπειρα, στο σύνολο της ελ-
ληνικής επικράτειας, με τη συ-
νολική ζημία των θυμάτων να
υπερβαίνει τα έξι εκατομμύρια
ευρώ. Για την υπόθεση σχηματί-
στηκε δικογραφία κακουργημα-
τικού χαρακτήρα σε βάρος 155
μελών της εγκληματικής οργά-
νωσης, εκ των οποίων συνελή-

φθησαν 24 βασικά μέλη, μεταξύ αυτών
και ηγετικά. 

Η δικογραφία κακουργηματικού χα-
ρακτήρα αφορά τα κατά περίπτωση αδι-
κήματα της συγκρότησης και διεύθυν-
σης εγκληματικής οργάνωσης, ένταξης
σε εγκληματική οργάνωση, απάτης και
απάτης με υπολογιστή από κοινού και
κατ’ εξακολούθηση, παράνομης από-
κτησης άυλων μέσων πληρωμής, αντι-

ποίησης, αποδοχής και διάθεσης προ-
ϊόντων εγκλήματος, νομιμοποίησης
εσόδων από εγκληματικές δραστηριό-
τητες και περί όπλων.

Παράλληλα, εξετάζεται ο βαθμός
συμμετοχής και εμπλοκής για περισσό-
τερους από 1.200 δικαιούχους τραπεζι-
κών λογαριασμών («μουλάρια» - mo-
ney mules), οι οποίοι διευκόλυναν τη
δράση της εγκληματικής οργάνωσης. 

Ιδιαίτερη μνεία αξίζει στο γεγονός ότι
ανάμεσα στους συλληφθέντες είναι και
ο άνδρας που αναζητούσαν οι Αρχές και
εκκρεμούσε ένταλμα σύλληψης του
10ου ανακριτή για την εμπλοκή του στην
υπόθεση ανθρωποκτονίας του 8χρονου
στο Ζεφύρι Αττικής στις 14/10/23.

Εξαρθρώθηκε κύκλωμα 
για απάτες-μαμούθ 
με Market, Fuel και Power Pass

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

του Nίκου 
Τσιλιπουνιδάκη

Στα «δίχτυα» της ΕΛΑΣ
μεγαλοκαρχαρίες 
του phishing με κέρδη
άνω των 6.000.000 ευρώ!
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Η δράση της σπείρας
με τα… δολώματα 
και τα «μουλάρια»!

Σ
ύμφωνα με όσα ανακοινώθηκαν, τα
μέλη της οργάνωσης προσέγγιζαν
τα θύματα μέσω τηλεφωνικής επι-

κοινωνίας, όπου παρουσιάζονταν άλλοτε
ως ενδιαφερόμενοι για την παροχή υπη-
ρεσιών ή υποψήφιοι αγοραστές προϊόν-
των που εντόπιζαν σε διαδικτυακές αγγε-
λίες, και άλλοτε ως υπάλληλοι εταιρειών ή
δημόσιων υπηρεσιών (ΔΕΔΔΗΕ, Εφορίας,
υπάλληλοι δήμων, λογιστές κλπ), αναφο-
ρικά με επιστροφή χρηματικού ποσού ή
χορήγηση επιδομάτων όπως Market Pass,
Fuel Pass, Power Pass κά.

Εν συνεχεία, πρώτα με μεθόδους κοινω-
νικής μηχανικής (προφορική χειραγώγη-
ση) και ακολούθως μέσω απατηλών υπερ-
συνδέσμων (phishing links) που ανακα-
τεύθυναν σε απατηλούς ιστότοπους, οι
οποίοι προσομοίαζαν σε μεγάλο βαθμό με
τους αντίστοιχους των τραπεζικών ιδρυμά-
των, κατάφερναν να υποκλέψουν τα διαπι-
στευτήρια εισόδου (username & pas-
sword) και να αποκτήσουν παράνομη πρό-
σβαση στους λογαριασμούς ηλεκτρονικής
τραπεζικής (e-banking) των θυμάτων.

Τότε οι κατηγορούμενοι κατάφερναν να
παρακάμπτουν με διαφορετικές κατά πε-
ρίπτωση μεθόδους την τελευταία δικλίδα
ασφαλείας (ασφάλεια ταυτότητας δύο πα-
ραγόντων) των τραπεζικών λογαριασμών
των θυμάτων και προέβαιναν σε μεταφορά
του συνόλου του διαθέσιμου χρηματικού
ποσού σε τραπεζικούς λογαριασμούς
στρατολογημένων ατόμων (money mules
- «μουλαριών»).

Μέσα σε σύντομο χρονικό διάστημα,
άλλα μέλη της οργάνωσης προέβαιναν σε
ανάληψη των αφαιρεθέντων χρηματικών
ποσών από διάφορα ΑΤΜ ανά την επικρά-
τεια, τα οποία παραδίδονταν ιεραρχικά στα
ηγετικά μέλη της οργάνωσης.

Είναι χαρακτηριστικό ότι σε περιπτώ-
σεις όπου δεν ήταν εφικτή η μεταφορά των
χρημάτων σε τραπεζικούς λογαριασμούς
«μουλαριών», τα μέλη της οργάνωσης είτε
ενεργοποιούσαν τις χρεωστικές κάρτες
των θυμάτων σε άυλη μορφή, στα ψηφια-
κά πορτοφόλια (e-wallets) επιχειρησια-
κών κινητών τηλεφώνων της οργάνωσης,
είτε εξέδιδαν νέες κάρτες, με χρήση των
οποίων στη συνέχεια προέβαιναν σε αγο-

ρές μέσω ανέπαφων συναλλαγών, από κα-
ταστήματα πώλησης κυρίως προϊόντων
τεχνολογίας, τα οποία ακολούθως άλλα
μέλη της οργάνωσης μεταπωλούσαν.

Σημειώνεται πως από την ΕΛΑΣ οι συγ-
κεκριμένες πράξεις χαρακτηρίζονται ως
αναβαθμισμένες ως προς τον τρόπο τέλε-
σής τους περιπτώσεις απάτης, δεδομένου
πως πέρα από τις παραδοσιακές μεθό-
δους υποκλοπής των τραπεζικών στοιχεί-
ων (προφορική χειραγώγηση), τα μέλη της
οργάνωσης είχαν αναπτύξει τεχνικές γνώ-
σεις και δεξιότητες που απαιτούνται για
την κατασκευή και διαχείριση των απατη-
λών ιστοσελίδων (phishing sites) και πα-
ράλληλα είχαν αποκτήσει άριστη γνώση
χειρισμού των συστημάτων ηλεκτρονικής
τραπεζικής (e-banking) για το σύνολο των
τραπεζικών ιδρυμάτων, καθώς όπως προ-
έκυψε ολοκλήρωναν τη δράση τους σε πο-
λύ σύντομο χρονικό διάστημα από τον
χρόνο της υποκλοπής των στοιχείων, επι-
δεικνύοντας μεγάλη ευελιξία και προσαρ-
μοστικότητα προκειμένου να πετύχουν τον
σκοπό τους (πχ, παράκαμψη ελέγχου ταυ-
τότητας δύο παραγόντων, υποκλοπή one-
time password, άμεση αύξηση ορίου συ-
ναλλαγών, απόκτηση παράνομης πρόσβα-
σης σε εφαρμογές ανταλλαγής μηνυμά-
των των θυμάτων, χρήση άυλων μέσων
πληρωμής κά).

Η επιχείρηση σύλληψης
Για την εξάρθρωση της εγκληματικής

οργάνωσης οργανώθηκε από τη Διεύθυν-
ση Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήματος ευ-
ρείας κλίμακας συντονισμένη αστυνομική
επιχείρηση, η οποία έλαβε την κωδική
ονομασία «APATE» (Operation Against
Phishing Attacks Targeting E-banking). Η
επιχείρηση υλοποιήθηκε πρωινές ώρες
στις 23/10/2023 σε περιοχές της Αττικής
και της Κρήτης, με τη συνδρομή σημαντι-
κού αριθμού αστυνομικών δυνάμεων της
ΕΚΑΜ, της Διεύθυνσης Οικονομικής
Αστυνομίας, της Διεύθυνσης Ασφάλειας
Αττικής, της ΟΠΚΕ και της Διεύθυνσης
Αστυνομικών Επιχειρήσεων Αττικής, κα-
θώς και για την περιοχή της Κρήτης αστυ-
νομικών της Υποδιεύθυνσης Ασφαλείας
Ηρακλείου. Στο πλαίσιο της μεγάλης αστυ-
νομικής επιχείρησης έγιναν συνολικά 19

αιφνιδιαστικές έρευνες κατ’ οίκον παρου-
σία δικαστικών λειτουργών, κάτι το οποίο
οδήγησε στις 24 συλλήψεις. Ανάμεσά τους
ήταν και τρία ηγετικά μέλη, ενώ τα 21 χα-
ρακτηρίστηκαν ως βασικά και περιφερει-
ακά μέλη. 

Τα κατασχεθέντα
Στο πλαίσιο των ερευνών βρέθηκαν και

κατασχέθηκαν:
� 7 ΙΧΕ αυτοκίνητα
� 74 συσκευές κινητής τηλεφωνίας
� 9 φορητές συσκευές τάμπλετ
� 11 φορητά ψηφιακά μέσα ψηφιακής
αποθήκευσης
� 2 σκληροί δίσκοι Η/Υ
� 17 τραπεζικές κάρτες
� 1 καταγραφικό κλειστού κυκλώματος
τηλεόρασης
� πλήθος τιμαλφών, κοσμημάτων
� 4 φορητοί ηλεκτρονικοί υπολογιστές
� 1 ξίφος με μήκος λάμας εβδομήντα επτά
εκατοστά
� κυνηγετικά φυσίγγια και φυσίγγια των
9mm
� 1 ζυγαριά ακριβείας
� 9 τραπεζικά βιβλιάρια καταθέσεων
� πλήθος εγγράφων, αποδεικτικών εμ-
βασμάτων και ιδιόχειρων σημειώσεων
σχετιζόμενων με την εγκληματική δρα-
στηριότητα
� χρηματικό ποσό 12.250 ευρώ.

Πώς πλησίαζαν τα ανυποψίαστα θύματα 
και πώς πιάστηκαν στο… αγκίστρι 

της Δίωξης Ηλεκτρονικού Εγκλήματος
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Υπέρ της άποψης ότι θα πρέπει να γίνει
ενδελεχής γονιδιακή ανάλυση, προκειμέ-
νου να βγουν ασφαλή συμπεράσματα για τα
αίτια που οδήγησαν στον θάνατο την Τζωρ-
τζίνα εξέφρασε στο δικαστήριο ο καθηγη-
τής Γενετικής και ιατρός από τη Βόρεια Μα-
κεδονία Τόντορ Άρσοφ.

Ο επιστήμονας, ο οποίος κατέθεσε ως
μάρτυρας υπεράσπισης της Ρούλας
Πισπιρίγκου, υποστήριξε ότι υπάρχει
υψηλή πιθανότητα ο θάνατος του παι-
διού να οφείλεται σε γενετικό πρό-
βλημα. Παρέδωσε ένα πόρισμα για
την υπόθεση θανάτου και των τριών
παιδιών βασιζόμενος στις πληροφο-
ρίες που του έδωσε η ιατροδικαστής
Ουρανία Δημακοπούλου.

«Καταλάβαμε ότι πρόκειται για υπόθεση

πολλαπλών θανάτων παιδιών της ίδιας οι-
κογένειας. Η μητέρα έχει πρόβλημα καρ-

διολογικής φύσεως και στο οικογε-
νειακό περιβάλλον του πατέρα έχει
υπάρξει ξαφνικός καρδιολογικός
θάνατος συγγενή του στην ηλικία
των πενήντα», εξήγησε ο γενετι-
στής. Σημείωσε δε ότι ο ίδιος θα δι-
εύρυνε τον γονιδιακό έλεγχο και σε
άλλα όργανα και θα έψαχνε και αν
υπάρχουν γονίδια που σχετίζονται

με επιληψία. Όπως κατέθεσε, «η Τζωρτζίνα

είχε σημάδια από σοβαρή λοίμωξη. Το συμ-
πέρασμά μου είναι, σε συνδυασμό και με το
οικογενειακό ιστορικό, ότι υπάρχει γενετι-
κό ζήτημα και πρέπει να γίνει γονιδιακή
εξέταση για να κάνουμε σωστή διάγνωση
για αυτή την οικογένεια». Αναφερόμενος
στη σημασία του γονιδιακού ελέγχου, ο επι-
στήμονας αναφέρθηκε και στην περίπτωση
της Αντζελίνα Τζολί, που ο γονιδιακός έλεγ-
χος είχε δείξει ότι έχει γονίδιο για καρκίνο
του μαστού.

Για ακόμα μία φορά οι τόνοι ανέβηκαν

στη δίκη, με τον συνήγορο υπεράσπισης
της Ρούλας Πισπιρίγκου Αλέξη Κούγια να
αποκαλεί «χωροφύλακα» την πρόεδρο του
δικαστηρίου, επειδή είχε ζητήσει να πιστο-
ποιηθούν οι λόγοι απουσίας του από τη συ-
νεδρίαση της Τετάρτης.

Η δίκη θα συνεχιστεί στις 8 Νοεμβρίου.
Το δικαστήριο έδωσε δικάσιμο και στις 10
Νοεμβρίου, την ίδια ημέρα που έχει προ-
γραμματιστεί η δεύτερη δίκη της Ρούλας
Πισπιρίγκου για τους θανάτους της Μαλέ-
νας και της Ίριδας. 

Ε
ισαγγελική παρέμβαση προέκυψε ως
αποτέλεσμα στον «γρίφο» σχετικά με
τον θάνατο των δύο παιδιών της ίδιας

οικογένειας από την Αχαΐα, ενός βρέφους
20 ημερών και ενός μωρού δύο μηνών, σε
διάστημα 15 μηνών. Γιατροί και επιστήμονες
που έχουν ασχοληθεί με την υπόθεση συνε-
χίζουν να αναζητούν απαντήσεις.

Ο προϊστάμενος της Εισαγγελίας Εφε-
τών Πατρών Νίκος Νικολάου έδωσε εντο-
λή στην Εισαγγελία Πρωτοδικών, σύμφωνα
με την εφημερίδα «Πελοπόννησος», για τη
διενέργεια προκαταρκτικής εξέτασης της
υπόθεσης.

Το προηγούμενο «Πισπιρίγκου»
Η παραγγελία για περαιτέρω διερεύνη-

ση δόθηκε δεδομένης της ύπαρξης τετελε-
σμένου γεγονότος, που είναι ο θάνατος του
βρέφους 20 ημερών, το καλοκαίρι του
2022 στην Κάτω Αχαΐα, περιοχή που εμπί-
πτει στις αρμοδιότητες της Εισαγγελίας.
Επιπλέον, η εισαγγελική έρευνα, όπως
ανέφεραν πηγές, ήταν επιβεβλημένη από
τη στιγμή που υπάρχει ένα γεγονός και
έχουμε και ένα προηγούμενο -αναφορά
στην υπόθεση Πισπιρίγκου- ώστε να κινη-
θούν οι διαδικασίες, προκειμένου να μην
«υπάρχουν σύννεφα».

Σύμφωνα με πληροφορίες η πρώτη εκτί-

μηση που σχηματίζεται είναι ότι ο θάνατος
των δύο παιδιών οφείλεται πιθανότατα σε
γονιδιακό πρόβλημα με τις ίδιες πληροφο-
ρίες να μιλούν για προβληματική στάση της
μητέρας τους η οποία, όπως «δείχνει» και
ανακοίνωση από το «Χαμόγελο του Παιδι-
ού», δεν φαίνεται να αντέδρασε έγκαιρα στα
συμπτώματα που πα-
ρουσιάστηκαν.

Μιλώντας στον Al-
pha η 23χρονη μητέρα
περιέγραψε τα συμ-
πτώματα που είδε στο
πρώτο από τα δύο παι-
διά που γεννήθηκε την
1η Ιουλίου 2022 και 19 ημέρες αργότερα
έφυγε από τη ζωή. Η 23χρονη έκανε λόγο
για περίεργους ήχους που άκουσε να βγάζει
το βρέφος μέσα στην κούνια. «Φώναξα τη
σπιτονοικοκυρά μου που ήταν δίπλα και μου
είπε ότι το παιδάκι φεύγει και φωνάξαμε
ασθενοφόρο», ανέφερε η 23χρονη.

«Γυρνούσαν τα μάτια του»
Για το δεύτερο παιδί η 23χρονη υπογράμ-

μισε ότι «έκανε ένα σύμπτωμα στο σπίτι,
όπου γυρνούσαν τα μάτια της και έκλαιγε.
Πήγαμε στο Κέντρο Υγείας και το παιδί συ-
νήλθε. Είπαν δεν ήταν κάτι, έχει σωστούς
σφυγμούς, αλλά πρέπει να πάει στο Καρα-

μανδάνειο. Είχε σπασμούς. Μας έστειλαν
στο Παίδων “Αγία Σοφία”. Ήμασταν έναν μή-
να μέσα, κάναμε όλες τις εξετάσεις. Εκεί

μου είπαν ότι οι σπα-
σμοί ίσως είναι από κά-
ποιο φάρμακο».
«Ήμουν συνέχεια μαζί
της, εκεί μου παίζαμε,
ξαφνικά χανόταν. Γυρ-
νούσαν τα μάτια της και
έμενε λιπόθυμη. Φώ-

ναζα αμέσως τον γιατρό», πρόσθεσε η ίδια.

Το «Χαμόγελο του Παιδιού»
Από την πλευρά του το «Χαμόγελο του

Παιδιού» σε ανακοίνωσή του γνωστοποί-
ησε ότι έλαβε «ανώνυμες αναφορές, στην
Εθνική Τηλεφωνική Γραμμή SOS 1056, το
διάστημα 2017-2020, για τις συνθήκες δια-
βίωσης της οικογένειας της μητέρας, οι
οποίες υποδείκνυαν σαφώς την ευάλωτη
θέση της».

Αποκαλύπτει μάλιστα ότι «τον Αύγουστο
του 2015 είχαμε δεχτεί κλήση στην Ευρω-
παϊκή Γραμμή για τις Εξαφανίσεις 116000
από το Τμήμα Ασφαλείας της περιοχής για

την εξαφάνιση της τότε ανήλικης μητέρας,
ωστόσο πριν προχωρήσουμε στη δημοσιό-
τητα της εξαφάνισης, η ανήλικη επέστρεψε
στο σπίτι της. Τον Δεκέμβριο του 2020, μας
εμπιστεύθηκε μέλος της οικογένειας που
επισκέφθηκε τον χώρο μας. Ακολούθησαν
διαδικασίες από το Αστυνομικό Τμήμα της
περιοχής, ακολουθώντας τις εντολές του
εισαγγελέα».

«Το 2023, η μητέρα επικοινώνησε με το
τμήμα υγείας του οργανισμού για παροχή
κατευθύνσεων για διαδικαστικά θέματα που
αφορούσαν το βρέφος, το οποίο νοσηλευό-
ταν σε νοσοκομείο της Αθήνας. Εντός των
επόμενων ημερών ενημερωθήκαμε πως το
βρέφος απεβίωσε. Κατά την ίδια περίοδο,
κοινωνικές υπηρεσίες της περιοχής που
ασχολούνταν με την υπόθεση, επικοινώνη-
σαν με τον οργανισμό και αναφέρθηκε το
γεγονός πως πριν από ένα έτος είχε απο-
βιώσει το βρέφος της πρώτης εγκυμοσύνης
της μητέρας με παρόμοιο τρόπο, πράγμα
που προβληματίζει αρκετά την υπηρεσία.
Έκτοτε, οι αρμόδιες αστυνομικές και εισαγ-
γελικές Αρχές διερευνούν τα αίτια θανάτου
των δύο βρεφών της μητέρας».

Πληροφορίες ότι η 23χρονη 
μητέρα τους δεν αντέδρασε 

έγκαιρα στα συμπτώματα 
που εμφάνισαν

«Ο θάνατος της Τζωρτζίνας μπορεί 
να οφείλεται σε γενετικό πρόβλημα»

ΓΕΝΕΤΙΣΤΗΣ ΑΠΟ ΤΑ ΣΚΟΠΙΑ ΣΤΗ ΔΙΚΗ ΠΙΣΠΙΡΙΓΚΟΥ

Γράφει η Λία
Κοντοπούλου
liakontopoulou@gmail.com

Παρέμβαση εισαγγελέα
για τον χαμό των δύο
βρεφών στην Αχαΐα
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Για μια παραγωγική Δυτική Ελλάδα
Σε Αγρίνιο και Πύργο παρουσιάστη-
καν τα αποτελέσματα του μηχανισμού
στήριξης της επιχειρηματικότητας της
Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας. Μέχρι
σήμερα περισσότερες από 1.500 επι-
χειρήσεις και ενδιαφερόμενοι απευ-
θύνθηκαν στον μηχανισμό αυτό, ενώ
περίπου 450 έλαβαν εξατομικευμένη
συμβουλευτική. «Διαρκής στόχος
μας, μια σύγχρονη και παραγωγική

Δυτική Ελλάδα που θα στηρίζεται στις δυνάμεις των δικών της αν-
θρώπων», ανέφερε ο περιφερειάρχης Νεκτάριος Φαρμάκης. 

Μετεκλογική περιοδεία 
Στην Κεφαλονιά και την Ιθάκη

βρέθηκε τις προηγούμενες μέρες ο
νέος περιφερειάρχης Ιόνιων Νή-
σων Γιάννης Τρεπεκλής. Ο νεοε-
κλεγείς περιφερειάρχης επέλεξε
να πραγματοποιήσει εκ νέου πε-
ριοδεία, αυτήν τη φορά μετεκλογι-
κά. Οι κάτοικοι των περιοχών τον
υποδέχτηκαν θερμά, ενώ ο ίδιος με
τη σειρά του, απαλλαγμένος από το
προεκλογικό άγχος, είχε την ευ-
καιρία να συνομιλήσει με τους κα-
τοίκους των περιοχών αφιερώνον-
τάς τους περισσότερο χρόνο.

Πρώτη ενημέρωση
Την πρώτη ενημερωτική συνάντη-

ση με τον νέο δήμαρχο Ηρακλείου
Αλέξη Καλοκαιρινό είχε ο περιφε-
ρειάρχης Κρήτης Σταύρος Αρναου-
τάκης. Στο επίκεντρο τέθηκαν τα θέ-
ματα αξιοποίησης ευρωπαϊκών πό-
ρων, χρηματοδοτήσεων μέσω ΕΣΠΑ,
καθώς και οι δημόσιες επενδύσεις.

Μπέος εν δράσει
Οι καθαρισμοί δρόμων στον Βόλο -

καθώς η λάσπη υποχωρεί- συνεχί-
ζονται, με τον δήμαρχο Αχιλλέα
Μπέο να επιβλέπει τις εργασίες. Σε
αρκετές περιπτώσεις ο δήμαρχος με
τη στεντόρεια φωνή ακούγεται να ζη-
τά από τους κατοίκους να απομακρύ-
νουν τα αυτοκίνητα για να βοηθήσουν
το έργο των συνεργείων, ενώ δίνον-
τας το... παράδειγμα έπιασε ακόμη
και τη μάνικα για να καθαρίσει!

Να «χτίσει» εκ νέου τη σχέση 
της παράταξης με τη ΝΔ

Ο Νίκος Ζόμπολας,
διεκδικητής της προ-
εδρίας της παράταξης
του απερχόμενου δη-
μάρχου Αγίας Παρα-
σκευής Βασίλη Ζορμπά,
έχει βάλει ψηλά στις
προτεραιότητές του την
αποκατάσταση του συν-
δυασμού με τη ΝΔ που ομολογουμένως στις εκλογές κλονί-
στηκαν. «Θα προσπαθήσω να κάνω τομές και να αλλάξω την ει-
κόνα της παράταξης μετά την ήττα», δήλωσε σε ραδιοφωνική
εκπομπή ο αντιδήμαρχος Νεολαίας της πόλης.

Μ
ε αφορμή τις τελευταί-
ες αυξημένες μετανα-
στευτικές ροές μετα-

ναστών στη Ρόδο, ο περιφερει-
άρχης Νοτίου Αιγαίου Γιώργος
Χατζημάρκος συγκάλεσε έκτα-
κτη σύσκεψη σε συνεννόηση και
με τον υφυπουργό Ναυτιλίας και
Νησιωτικής Πολιτικής Γιάννη
Παππά. «Δεν επιτρέπεται η πόλη
της Ρόδου να παρουσιάζει αυτή
την εικόνα. Ασχολούμαστε με τη
λύση αδιαφορώντας για αρμο-
διότητες και αναζήτηση ευθυ-
νών. Ιδανικές λύσεις σε αυτό το πρόβλημα που βιώνουμε ως χώρα και ως περιφέρεια, τα τε-
λευταία δέκα χρόνια εντονότερα, δεν υπάρχουν. Σεβόμαστε την ανθρώπινη ζωή και αξιοπρέ-
πεια και προστατεύουμε τον τόπο μας και τους θεσμούς αυτής της χώρας», δήλωσε ο περι-
φερειάρχης. Το σχέδιο που τέθηκε ήδη σε εφαρμογή, μεταξύ άλλων, προβλέπει τη μετακίνη-
ση των μεταναστών στον χώρο αναχώρησής τους στο εμπορικό λιμάνι στην Ακαντιά έως ότου
ολοκληρωθούν οι διαδικασίες που απαιτούνται για τη μεταφορά τους. 

Παρουσία των απερχόμενων δη-
μάρχων Διονύσου και Κηφισιάς Γιάν-
νη Καλαφατέλη και Γιώργου Θωμά-
κου, των νέων δημάρχων Κατερίνας
Μαϊχόσογλου και Βασίλη Ξυπολυτά
αντίστοιχα και της νέας δημάρχου
Πεντέλης Ν. Κοσμοπούλου πραγμα-
τοποιήθηκε διαδημοτική επιτροπή
για το θέμα των διοδίων στους κόμ-
βους Βαρυμπόμπης και Αγίου Στεφά-

νου. Η επιτροπή συγκλήθηκε με αφορμή τις δηλώσεις του υφυπουργού Υποδομών και Μετα-
φορών Νίκου Ταχιάου, όπου έγινε λόγος στην ανάγκη κατεδάφισης της γέφυρας της Βαρυμ-
πόμπης και της ανέγερσης νέας. Ύστερα από διαλογική συζήτηση και τις τοποθετήσεις δη-
μάρχων και φορέων επιβεβαιώθηκε η αδιαπραγμάτευτη θέση κατά των διοδίων. Επιπλέον,
συμφωνήθηκε να ζητηθεί ενημέρωση από το υπουργείο σχετικά με τα χρονοδιαγράμματα
και τις εργασίες στη γέφυρα Βαρυμπόμπης, ενώ η διαδημοτική επιτροπή θα συνεδριάσει εκ
νέου για από κοινού ενέργειες που θα πρέπει να ακολουθηθούν.

Διαδημοτικό «όχι» σε διόδια στους κόμβους
Βαρυμπόμπης - Αγίου Στεφάνου

Ποιος νεοεκλεγείς
δήμαρχος στην Αττική

μοίρασε σακούλες
απορριμμάτων στους
παραγωγούς λαϊκής αγοράς της
πόλης του για να βοηθήσει στην
αποκομιδή των εργαζομένων
του δήμου του; 

Σύσκεψη για το Μεταναστευτικό 
στη Ρόδο συγκάλεσε ο Χατζημάρκος

Εστίες πρασίνου 
στο Ηράκλειο 

Ένα νέο «πάρκο τσέπης» παρέδωσε

η δημοτική αρχή του Ηρακλείου Αττι-

κής στους κατοίκους επί των οδών Κα-

ζαντζάκη και Αργυροπούλου. Με νέα

δέντρα, γκαζόν και φωτισμό που τοπο-

θετήθηκε, η νέα γωνιά πρασίνου «ζων-

τάνεψε» άλλη μια γειτονιά της πόλης.

Άνοιξε το πρώτο
μουσείο «Μ. Κάλλας»

Έπειτα από καθυστερήσεις, γραφει-

οκρατικά εμπόδια και αναβολές, το

πρώτο μουσείο στον κόσμο αφιερωμέ-

νο στη Μαρία Κάλλας είναι γεγονός. «Η

Αθήνα όφειλε την τιμή στη θρυλική

Divina», ανέφερε ο δήμαρχος Κώστας

Μπακογιάννης, ευχαριστώντας θερμά

τους δωρητές, τους χορηγούς και την

ομάδα έργου για τη νέα κοιτίδα πολιτι-

σμού που προστέθηκε στις διαδρομές

της πόλης. Το μουσείο αναμένεται να

προκαλέσει το ενδιαφέρον επισκε-

πτών από όλο τον κόσμο. 

Περιβαλλοντικές
συνέργειες

Τη δυνατότητα υλοποίησης συνερ-

γειών περιβαλλοντικού σκοπού εξετά-

ζει ο δήμαρχος Πειραιά Γιάννης Μώ-

ραλης με τον πρόεδρο του Συνδέσμου

Προστασίας Ανάπτυξης Υμηττού Γιάν-

νη Κωνσταντάτο. Οι δύο δήμαρχοι συ-

ναντήθηκαν για να συζητήσουν θέματα

αυτοδιοικητικά και ανανέωσαν το ραν-

τεβού τους προκειμένου να οριστικο-

ποιηθεί η συνεργασία με τον ΣΠΑΥ. 



Ι
σχυρό πυλώνα ανάπτυξης της οι-
κονομίας αποτελούν οι επενδύσεις
στα ακίνητα κατά την τελευταία τε-

τραετία, ενώ μόνο το 2022 οι τοποθετή-
σεις ξένων κεφαλαίων στο εγχώριο re-
al estate αυξήθηκαν κατά 39%.

Μεγάλες  προοπτικές ανάπτυξης
Στο 24ο Συνέδριο της Prodexpo για

την ακίνητη περιουσία, το οποίο πραγ-
ματοποιήθηκε το προηγούμενο διή-
μερο στην Αθήνα, αναδείχθηκαν οι
μεγάλες προοπτικές ανάπτυξης του
real estate σε σχέση τόσο με το τουρι-

στικό προϊόν όσο και
με την ανάγκη για
ενεργειακή αναβάθμι-
ση των κτηρίων ώστε
να είναι πιο οικονομικά
και να αποκτήσουν ση-
μαντικές υπεραξίες.
Όπως δήλωσε στο Συ-
νέδριο ο υπουργός

Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
Κωστής Χατζηδάκης, οι ξένοι επένδυ-
σαν πέρυσι σε ακίνητα στη χώρα μας
κεφάλαια 2,1 δισ. ευρώ, έναντι 1,25
δισ. ευρώ το 2021 (αύξηση 68%), χρο-
νιά κατά την οποία βρίσκονταν ακόμη
σε ισχύ περιοριστικά μέτρα για τον κο-
ρονοϊό. Σύμφωνα με τον κ. Χατζηδά-
κη, οι εξελίξεις στην κτηματαγορά
επιταχύνθηκαν και από το πρόγραμμα
«Σπίτι μου», το οποίο διέψευσε όσους
πίστευαν ότι δεν υπήρχαν διαθέσιμα
ακίνητα και το ανάλογο ενδιαφέρον. 

Αξιοποίηση 
της δημόσιας περιουσίας

Ταυτόχρονα, το οικονομικό επιτε-
λείο της κυβέρνησης θέτει ως στόχο
την αξιοποίηση της δημόσιας περι-
ουσίας και την αντιμετώπιση του
εκρηκτικού προβλήματος των ενοι-
κίων, το οποίο αποτελεί βραχνά για
χιλιάδες οικογένειες. Μάλιστα, προς
την κατεύθυνση εξισορρόπησης της
αγοράς κινούνται και τα μέτρα για το
καθεστώς λειτουργίας των βραχυ-
χρόνιων μισθώσεων, οι οποίες συμ-
βάλλουν στην εντυπωσιακή ώθηση

των τιμών των ενοικίων αλλά και στη
δημιουργία συνθηκών αθέμιτου αν-
ταγωνισμού κατά των ξενοδοχειακών
επιχειρήσεων.

Σχετικά με το πρόγραμμα «Φθηνή
στέγη», ο κ. Χατζηδάκης ανέφερε ότι η
πολιτική της κυβέρνησης ξεφεύγει
από το μοντέλο των εργατικών κατοι-
κιών και το Δημόσιο θα προχωρήσει
σε συμπράξεις με τον ιδιωτικό τομέα
για την ανάπτυξη φθηνής στέγης ακό-
μη και σε ακριβές περιοχές. 

Οι επενδυτές θα κρατούν ένα τμήμα
για δική τους αξιοποίηση και τα υπό-
λοιπα θα πηγαίνουν με κοινωνικά κρι-
τήρια σε ανθρώπους που τα πληρούν,
οπότε θα έχει συμφέρον και ο ιδιώτης,
από τη στιγμή μάλιστα που θα κατα-
σκευάζονται ακίνητα υψηλού επιπέ-
δου.

Η Εταιρεία Ακινήτων Δημοσίου είχε
κάνει μια σχετική μελέτη για 500 ακί-
νητά της, ωστόσο για μισά εξ αυτών
υπάρχουν σοβαρά ζητήματα.

Απλοποίηση διαδικασιών
Σύμφωνα με άλλους ομιλητές, θα πρέ-

πει να παρθούν μέτρα για να απλοποι-
ηθούν οι διαδικασίες σχετικά με το νομι-
κό πλαίσιο που διέπει τα ακίνητα και κυ-
ρίως στο σκέλος της γραφειοκρατίας και
των αδειοδοτήσεων, ενώ κρίσιμη παρά-
μετρο για την αγορά τα επόμενα χρόνια
αποτελεί η ενεργειακή αναβάθμιση των
παλαιών κατοικιών. Τέλος, οι προοπτικές
σε τουριστικές περιοχές ολόκληρης της
χώρας αναμένεται να βελτιωθούν θεα-
ματικά, με την ολοκλήρωση του διαγωνι-
σμού για την αξιοποίηση των 22 κρατι-
κών αεροδρομίων, όπως δήλωσε ο διευ-
θύνων σύμβουλος του Υπερταμείου Γρη-
γόρης Δημητριάδης. 
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Παράλληλη πορεία για πολλά χρόνια θα ακολουθήσουν ο
πληθωρισμός και τα ενοίκια, ενώ δεν υπάρχει εύκολη λύση
για να συγκρατηθούν οι επιβαρύνσεις για τα νοικοκυριά. Ο
πρόεδρος του Ιδρύματος Οικονομικών και Βιομηχανικών
Ερευνών Νίκος Βέττας, μιλώντας στο 24ο Συνέδριο Prod-
expo για την αγορά ακινήτων, ανέφερε ότι τα επόμενα χρό-
νια «θα ζήσουμε συστηματικά σε υψηλότερο πληθωρι-
σμό», ενώ δεν μπορεί να υπάρξει ουσιαστική ανάκαμψη αν

δεν γίνουν νέες επενδύσεις στην κατοικία.  Σήμερα, ένα στα
τέσσερα νοικοκυριά πληρώνει το 40% του εισοδήματός του
για τις ανάγκες στέγασης, ενώ μέσα στα επόμενα χρόνια
εκτιμάται ότι θα αλλάξουν θεαματικά οι συνήθειες, καθώς
θα μειωθεί το μέσο μέγεθος της κατοικίας ως αποτέλεσμα
της αύξησης των νοικοκυριών χωρίς παιδιά ή με ένα παιδί.

Παράγοντες και ειδικοί της κτηματαγοράς επεσήμαναν
ότι υπάρχει μεγάλο απόθεμα παλαιών κατοικιών, το οποίο

φτάνει στα όριά του και θα απαιτηθούν μεγάλα κεφάλαια
για τον εκσυγχρονισμό τους. Επιπλέον αναφέρθηκε ότι σε
συνθήκες υψηλού πληθωρισμού η επένδυση στην κατοικία
θεωρείται ότι είναι προστατευμένη, ενώ θα πρέπει να τρέ-
ξουν γρηγορότερα τα προγράμματα ενεργειακής αναβάθ-
μισης ώστε να αποκτήσουν μεγαλύτερη αξία τα ακίνητα και
παράλληλα να εξυπηρετηθούν οι στόχοι για τη μείωση του
ενεργειακού αποτυπώματος στο περιβάλλον.

Γιατί θα υπάρξει νέα ώθηση
στα ακίνητα τα επόμενα έτη

Υψηλός πληθωρισμός και ακριβά ενοίκια για πολλά χρόνια

Αύξηση των ξένων επενδύσεων 
στην κτηματαγορά κατά 39% πέρυσι

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Ξ
επερνά το 30% η κατασκευαστική
πρόοδος των εργασιών για τον νέο
διεθνή αερολιμένα Ηρακλείου στο

Καστέλι της Κρήτης. Η εμπορική λειτουργία
του νέου αεροδρομίου αναμένεται να ξεκι-
νήσει το 2027 και θα είναι το δεύτερο πιο
πολυσύχναστο αεροδρόμιο στην Ελλάδα.

Το 2025 και το 2026 θα είναι οι χρονιές
που θα ολοκληρωθούν οι εργασίες, ενώ το
2027 θα ληφθούν οι απαραίτητες πιστοποι-

ήσεις. Θα υπάρξει δοκι-
μαστική περίοδος και στα
τέλη του 2027, σύμφωνα
με το επικαιροποιημένο
χρονοδιάγραμμα, το νέο
διεθνές αεροδρόμιο στο

Καστέλι θα τεθεί σε εμπο-
ρική λειτουργία. Το νέο αε-

ροδρόμιο θα αποτελεί την επιχειρησιακή
συνέχεια του υφιστάμενου αεροδρομίου
«Νίκος Καζαντζάκης» και θα διαθέτει 19
πύλες επιβίβασης, εκ των οποίων οι 8 θα εί-
ναι συνδυαστικής χρήσης για πτήσεις εντός
κι εκτός Σένγκεν. Θα απέχει οδικώς, μέσω
του Βόρειου Οδικού Άξονα Κρήτης (ΒΟΑΚ),
μόλις 25 λεπτά από το Ηράκλειο και θα συν-
δέει με σύγχρονο αυτοκινητόδρομο τον ΒΟ-
ΑΚ με τον ΝΟΑΚ (Νότιο Οδικό Άξονα) μέσω
νέου σύγχρονου αυτοκινητοδρόμου δύο
λωρίδων ταχείας κυκλοφορίας και μιας λω-
ρίδας έκτακτης ανάγκης ανά κατεύθυνση.

Το νέο αεροδρόμιο αναπτύσσεται σε μια
έκταση 90.000 τμ και θα διαθέτει 8 επίπε-
δα. Καθ’ όλη τη διάρκεια της παραμονής
των επιβατών θα υπάρχουν βιομετρικές
και αυτοματοποιημένες διαδικασίες ελέγ-
χου, καθώς και εγκαταστάσεις ψυχαγω-
γίας, αναψυχής, εστίασης, προσευχής,
υποστήριξης βρεφών και μητέρων, δημι-
ουργώντας ένα μοναδικό αίσθημα ταξι-
διωτικής εμπειρίας.

Ιδού το τέρμιναλ
Στην παρούσα φάση οι εργασίες έχουν

μετατρέψει σε ορατό το νέο τέρμιναλ του
αεροσταθμού. Με την ολοκλήρωση του έρ-
γου το αεροδρόμιο θα εξυπηρετεί 10 εκα-
τομμύρια επιβάτες ετησίως κατά την έναρ-
ξη, ενώ κατά τη διάρκεια της περιόδου πα-
ραχώρησης αναμένεται να ξεπεράσει τους
18 εκατομμύρια σε ετήσια βάση. Πρόκειται
για ένα «πράσινο αεροδρόμιο» με ιδία πα-
ραγωγή και διαχείριση ενέργειας, ενώ αν-
ταποκρινόμενο στην ανάγκη μέριμνας για
την κλιματική αλλαγή θα δίνεται έμφαση
στη μείωση του περιβαλλοντικού αποτυπώ-
ματος. Αξίζει να σημειωθεί ότι θα εφαρμό-
ζονται υψηλότατα κριτήρια στην παροχή
υπηρεσιών, σύμφωνα με τις προδιαγραφές
διεθνώς αναγνωρισμένων οργανισμών του
κλάδου (ACI ASQ, IATA Optimum Level),
ενώ παράλληλα αποσκοπεί να έχει μια αρ-
μονική σχέση με την τοπική κοινωνία και να
την αναδεικνύει.

Για αυτό τον λόγο ήδη λαμβάνουν χώρα
διαρκείς ενέργειες υποστήριξης και ανά-
δειξης της τοπικής πολιτιστικής κληρονο-
μιάς, παρέχοντας ταυτόχρονα στον επισκέ-
πτη την αίσθηση του τόπου με τις ιδιαιτερό-
τητές του. Ταυτόχρονα, ως μια σύγχρονη
υποδομή, η πιο πρόσφατη τεχνολογία και οι
καινοτόμες εφαρμογές θα είναι στην πρώτη
γραμμή, παράλληλα με την επίτευξη στρα-
τηγικών εμπορικών συμφωνιών.

Σε οργασμό οι tour operators
Ήδη έχουν κινητοποιηθεί οι tour opera-

tors, οι οποίοι επιθυμούν να έχουν πρόσβα-
ση σε περισσότερες κλίνες στην Κρήτη, για
αυτό η ανοδική τάση του τουρισμού στο νη-

σί θα συνεχιστεί μέχρι και το άνοιγμα του
νέου αεροδρομίου. Αυτό μεταφράζεται σε
έντονο ενδιαφέρον των tour operators, ιδι-
αίτερα απ’ όσους διαθέτουν δικά τους αε-
ροπλάνα.

«Αυτοί θέλουν να βάλουν περισσότερες
πτήσεις. Ζητούν λοιπόν περισσότερες κλί-
νες για του χρόνου. Αυτή η τάση, εκτιμώ, θα
συνεχιστεί μέχρι και το άνοιγμα του νέου
αεροδρομίου, όταν θα έχουμε και νέα ρεκόρ
για τον τουρισμό», σημείωσε σε δηλώσεις
του ο πρόεδρος της Πανελλήνιας Ομοσπον-
δίας Διευθυντών Ξενοδοχείων Γιώργος Πε-
λεκανάκης, μιλώντας στην ΕΡΤ Ηρακλείου.

Ο νέος αερολιμένας θα διαθέτει 31
απομακρυσμένες θέσεις Power in -

Power out ICAO Code C με σύστημα ανε-
φοδιασμού Fuel Hydrant, 6 θέσεις στάθ-
μευσης MARS τύπου push back για αε-
ροσκάφη τύπου ICAO Code E εξοπλισμέ-
νες με Fuel Hydrant και τροφοδοσία 400
Hz και PreConditioned Air και 4 θέσεις
στάθμευσης ελικοπτέρων. Μεταξύ άλ-
λων, θα διαθέτει δεύτερο διάδρομο προ-
σαπογειώσεων μήκους 3.200μ., κατηγο-
ρίας ICAO 4E για πολιτικά και στρατιωτικά
αεροσκάφη με διπλή διασύνδεση του νέ-
ου διαδρόμου με τον υφιστάμενο του αε-
ροδρομίου της 133ης Σμηναρχίας Μάχης.
Εγκατάσταση αποπαγοποίησης και πλύ-
σης αεροσκαφών, εγκαταστάσεις δεξα-
μενών καυσίμων, υποδομή υπόστεγου
συντήρησης αεροσκαφών, εμπορικούς
χώρους 13.000 τμ, εγκατάσταση σταθμού
λεωφορείων και λοιπών Μέσων Μαζικής
Μεταφοράς (ΜΜΜ), καθώς και αποθη-
κευτικούς χώρους και λοιπούς χώρους
γραφείων άνω των 6.000 τμ.

Η κατασκευαστική πρόοδος
του διεθνούς αερολιμένα,
που θα αποτελέσει την επι-
χειρησιακή συνέχεια 
του «Νίκος Καζαντζάκης»,
ξεπερνά το 30%

Έτοιμο το 2027 το νέο
αεροδρόμιο στο Καστέλι

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου
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Σ
το επόμενο στάδιο στην πορεία προς
την οριστικοποίησή του εισέρχεται το
αναθεωρημένο Εθνικό Σχέδιο για την

Ενέργεια και το Κλίμα, καθώς, σύμφωνα με
σχετικές πληροφορίες, την επόμενη εβδο-
μάδα κατατίθεται από το ΥΠΕΝ στα τεχνικά

κλιμάκια της Κομισιόν για
παρατηρήσεις. Ο σχεδια-
σμός του υπουργείου προ-
βλέπει ένα «feedback» εφ’
όλης της ύλης από την Κο-
μισιόν που πρόκειται να γί-
νει τους επόμενους μήνες
ώστε στη συνέχεια και
αφότου ενσωματώσει στο
κείμενο τυχόν παρατηρή-

σεις εκ των Βρυξελλών, να προχωρήσει στη
συνέχεια σε έναν κύκλο δημόσιας διαβού-
λευσης, όπου κάθε ενδιαφερόμενος θα έχει
τη δυνατότητα να υποβάλει την άποψή του.
Έτσι, με βάση και τα σχόλια που θα κατατε-
θούν στη διαβούλευση, το κείμενο θα οριστι-
κοποιηθεί προκειμένου να κοινοποιηθεί με-
τά και επίσημα στις Βρυξέλλες, πράγμα που
πρέπει να γίνει μέχρι τις 30 Ιουνίου 2024.

«Πρόγευση»
Σημειώνεται ότι οι αρμόδιοι εγχώριοι φο-

ρείς έχουν πάρει μια «πρόγευση» όσων προ-
βλέπονται στο αναθεωρημένο Εθνικό Σχέ-
διο, καθώς τέλη Αυγούστου με αρχές Σε-
πτεμβρίου προηγήθηκε μια άτυπη διαβού-
λευση επί της συνοπτικής πρότασης που εί-
χε ετοιμάσει το υπουργείο και εν πολλοίς
έθετε τους βασικούς άξονες και στόχους του
σχεδίου.

Σε σχέση με εκείνη την πρόταση, πλέον το
ΕΣΕΚ έχει λάβει τη μορφή πλήρως ανεπτυγ-
μένου κειμένου με αναλυτικά κεφάλαια για
κάθε ενεργειακό τομέα που εμπλέκεται στην
επίτευξη των κλιματικών στόχων του 2030
και του 2050, τις σχεδιαζόμενες πολιτικές,
καθώς και το κόστος τους. Να επισημάνου-
με, όπως έχουν τονίσει μια σειρά από επίση-
μα «χείλη» κατά καιρούς, ότι το ΕΣΕΚ στόχο
έχει να δώσει την κατεύθυνση προς την επί-

τευξη των «πράσινων» στόχων απανθρακο-
ποίησης της οικονομίας και όχι τόσο να χα-
ράξει αυστηρά δεσμευτικούς στόχους που
θα παραγνώριζαν κιόλας τη δυναμική των
εξελίξεων και της αγοράς.

Οι στόχοι
Με βάση τις ίδιες πληροφορίες, οι στόχοι

ανά τεχνολογία ηλεκτροπαραγωγής και

αποθήκευσης, στο κείμενο που είναι έτοιμο
να «οδεύσει» στις Βρυξέλλες, κινούνται στην
ίδια κατεύθυνση με τη συνοπτική πρόταση
του καλοκαιριού. Υπενθυμίζεται πως στο
draft της «κλειστής» διαβούλευσης η συμ-
μετοχή των ΑΠΕ στην ακαθάριστη τελική κα-
τανάλωση ενέργειας καθοριζόταν στο 44%
και στην ηλεκτροπαραγωγή στο 79%.

Ενδεικτικά για τον χαρακτήρα του κειμέ-

νου είναι όσα δήλωσε η υφυπουργός Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας Αλεξάνδρα Σδού-
κου σε εκδήλωση του ΥΠΕΝ με θέμα «Κλι-
ματικά Ουδέτερες και Έξυπνες Πόλεις έως
το 2030», που πραγματοποιήθηκε τη Δευτέ-
ρα στο Δημαρχείο Θεσσαλονίκης.

Οι πρωτοβουλίες
Αναφέρθηκε στις πρωτοβουλίες της Πο-

λιτείας που έχουν στόχο να ενισχύσουν την
προσπάθεια για κλιματικά ουδέτερες πόλεις
σημειώνοντας ότι «εργαζόμαστε πάνω
στους στόχους, στα μέτρα και στις πολιτικές
που θα συμπεριλάβουμε στο Εθνικό Σχέδιο
για την Ενέργεια και το Κλίμα, έτσι ώστε να
καταφέρουμε το 2050 να οδηγήσουμε τη
χώρα μας σε μια κλιματικά ουδέτερη κατά-
σταση. Ως Πολιτεία υλοποιούμε μια σειρά
από πρωτοβουλίες που αποδεικνύουν τη
βούλησή μας να πετύχουμε τον εθνικό στό-
χο. Παράλληλα, είμαστε δίπλα στον κάθε δή-
μο για να βοηθήσουμε με τεχνογνωσία -και
με όποιο άλλον τρόπο χρειάζεται- ώστε να
επιτευχθεί αυτό το σχέδιο που μπορεί να
ακούγεται οραματικό, αλλά όταν το θέλουμε,
όταν έχουμε πείσμα και το πιστεύουμε -και
οι περισσότεροι δήμαρχοι ήδη το έχουν βά-
λει με σαφήνεια στην ατζέντα τους- μπορού-
με να το κάνουμε πράξη σε εθνικό επίπεδο». 

Θα κατατεθεί από το ΥΠΕΝ την επόμενη 
εβδομάδα και μετά τις παρατηρήσεις της Κομισιόν 

θα τεθεί σε δημόσια διαβούλευση

Ζήτημα ημερών αποτελεί πλέον η ανακοίνωση των νέων
μέτρων που επεξεργάζεται το υπουργείο Περιβάλλοντος και
Ενέργειας και αφορούν τέσσερα βασικά θέματα της ενερ-
γειακής επικαιρότητας: το ενιαίο τιμολόγιο ρεύματος που θα
ισχύσει από 1ης Ιανουαρίου 2024, μέτρα προστασίας για
τους ευάλωτους καταναλωτές και ρυθμίσεις για κακοπλη-
ρωτές και ρευματοκλοπές.

Σύμφωνα με νεότερες πληροφορίες, το συνολικό πλέγμα
μέτρων θα ανακοινωθεί από τον υπουργό ΠΕΝ Θεόδωρο
Σκυλακάκη την επόμενη Τετάρτη 1η Νοεμβρίου. Νωρίτερα
θα έχει κατατεθεί στη Βουλή η ρύθμιση για το τιμολόγιο, η
οποία έχει σταλεί από το ΥΠΕΝ στη γραμματεία της κυβέρ-
νησης προκειμένου να δώσει την τελική έγκριση και να προ-
χωρήσει ο προγραμματισμός για την ένταξή της σε κάποιο
νομοσχέδιο. Ως προς το ενιαίο τιμολόγιο, το «σκεπτικό» του

υπουργείου εστιάζει στην ανάγκη, τουλάχιστον για το πρώτο
διάστημα, να διαμορφωθούν ενιαίοι και προσιτοί κανόνες
για το σύνολο της καταναλωτικής βάσης, καθώς θα καθίστα-
ται δυνατή η σύγκριση μεταξύ των διαφορετικών εταιρειών
προμήθειας.

Στο νέο αυτό τιμολόγιο θα περάσουν αυτόματα από 1ης Ια-
νουαρίου όλοι οι καταναλωτές, εκτός και αν διαλέξουν νωρί-
τερα κάποια άλλου είδους σύμβαση από αυτές που θα τους
προσφέρει ο πάροχος. Σε αυτό εκτιμάται ότι θα μεταβεί η
συντριπτική πλειονότητα των 5,7 εκατομμυρίων καταναλω-
τών, επιλέγοντας σε πρώτη φάση να αποφύγει κάποιο από τα
νέα προϊόντα της αγοράς.

Στο δεύτερο σκέλος των ανακοινώσεων της επόμενης
εβδομάδας θα αναλύεται η ομπρέλα προστασίας των ευά-
λωτων, όπως την έχει επεξεργαστεί το ΥΠΕΝ, η οποία λέγε-

ται ότι προσομοιάζει σε ένα μοντέλο παρόμοιο με εκείνο του
επιδόματος θέρμανσης.

Εκτός από τα παραπάνω, οι ανακοινώσεις της επόμενης
Τετάρτης θα περιλαμβάνουν επίσης τα μέτρα για τους κακο-
πληρωτές και τις ρευματοκλοπές. Το σχέδιο θα αφορά την
ανάπτυξη ενός συστήματος σήμανσης οφειλετών (debt flag-
ging) για την αντιμετώπιση του «ενεργειακού τουρισμού»
στην αγορά προμήθειας.

Στόχος είναι να «προστατεύει» τις εταιρείες προμήθειας
από το να απορροφούν στο πελατολόγιό τους οφειλέτες που
επιδίδονται σε συστηματική αθέτηση των οικονομικών τους
υποχρεώσεων. Και να διευθετηθεί με σαφήνεια πώς θα γί-
νεται το switching, δηλαδή η αλλαγή προμηθευτή, με τα πα-
ραπάνω να αποτυπώνονται στις αλλαγές του Κώδικα Προ-
μήθειας.

Ανακοινώσεις Σκυλακάκη την 1η Νοεμβρίου για ενιαίο τιμολόγιο, ευάλωτους κακοπληρωτές και ρευματοκλοπές

Γράφει 
o Μιχάλης  

Μαστοράκης
mikle_mastorakis@msn.com

Στις Βρυξέλλες
το αναθεωρημένο
Εθνικό Σχέδιο για
Κλίμα και Ενέργεια



Σ
ε άλυτο γρίφο εξελίσσεται η
περαιτέρω πορεία των επι-
τοκίων, λόγω της κατάστα-

σης στη Μέση Ανατολή, ενώ η Ευ-
ρωπαϊκή Κεντρική Τράπεζα, κατά

τη χθεσινή συνε-
δρίαση του διοικητι-
κού συμβουλίου
στην Αθήνα, αποφά-
σισε να αφήσει αμε-
τάβλητο το κόστος
του χρήματος.

Το μήνυμα της
επικεφαλής της ΕΚΤ
Κριστίν Λαγκάρντ

ήταν μάλλον αμφιλεγόμενο, καθώς
η διατήρηση των επιτοκίων στα ίδια
επίπεδα δεν σημαίνει ότι έχει μπει
τέλος στις αυξήσεις. «Το γεγονός
ότι η ΕΚΤ κράτησε αμετάβλητα τα
επιτόκια δεν σημαίνει ότι δεν θα
ξανακάνουμε αυξήσεις και όλα θα
εξαρτηθούν από τα δεδομένα»,
ανέφερε χαρακτηριστικά η αξιω-
ματούχος, ενώ χαρακτήρισε τη συ-
ζήτηση για μείωση των επιτοκίων
«τελείως πρόωρη».

Η κ. Λαγκάρντ διατύπωσε την
άποψη ότι ο πληθωρισμός αναμέ-
νεται να παραμείνει ακόμη πολύ
υψηλός για πολύ μεγάλο χρονικό
διάστημα, οι δε εγχώριες πιέσεις
στις τιμές εξακολουθούν να είναι

ισχυρές. Επιπλέον, ανέφερε ότι
δεν πρέπει να μας ξεγελά η σημαν-
τική μείωση που σημειώθηκε τον
Σεπτέμβριο, οφείλεται μεταξύ άλ-
λων στη σύγκριση με τις υψηλές τι-
μές του αντίστοιχου περσινού μή-
να, ενώ οι προηγούμενες αυξήσεις
των επιτοκίων του ευρώ εξακο-
λουθούν να μεταδίδονται δυναμι-
κά στις συνθήκες χρηματοδότη-
σης. Σύμφωνα με την επικεφαλής
της ΕΚΤ, η εξέλιξη αυτή επιδρά
ολοένα και περισσότερο στον πε-
ριορισμό της ζήτησης και συνεπώς
συμβάλλει στην υποχώρηση του
πληθωρισμού. 

Σημαντικές επιδόσεις
Η κυρία Λαγκάρντ ανέδειξε για

ακόμη μία φορά τις σημαντικές οι-
κονομικές επιδόσεις της Ελλάδας,
επισημαίνοντας ότι η οικονομική

δραστηριότητα είναι πλέον υψηλό-
τερη από τα επίπεδα που είχαν δια-
μορφωθεί πριν το ξέσπασμα της
πανδημίας. Όπως αναφέρθηκε
πολλάκις στις εργασίες της διήμε-
ρης συνεδρίασης της ΕΚΤ, η Ελλά-
δα παρουσιάζει εξαιρετική ανά-
καμψη, τονίζοντας με έμφαση ότι
οι επιδόσεις είναι αστρονομικές! Η
ανάκτηση της επενδυτικής βαθμί-
δας βάζει σε άλλη… πίστα την Ελ-
λάδα, κάτι που επιβεβαίωσε η επι-
κεφαλής της ΕΚΤ, λέγοντας ότι «το
waiver για την ένταξη των ελληνι-
κών τίτλων σε προγράμματα αγο-
ρών της ΕΚΤ έχει καταστεί περιττό,
καθώς τα ελληνικά ομόλογα θεω-
ρούνται πλέον επιλέξιμα». 

Από την πλευρά του, ο διοικητής
της Τραπέζης της Ελλάδος Γιάννης
Στουρνάρας ανέφερε ότι η οικονο-
μική δραστηριότητα είναι κατά 10%
υψηλότερη από την εποχή προ του
κορονοϊού, ενώ το ελληνικό Ακα-
θάριστο Εγχώριο Προϊόν κινείται
πολύ υψηλότερα από τον μέσο
όρος της Ευρωζώνης. Ο κ. Στουρ-
νάρας έκανε λόγο για ένα success
story, επισημαίνοντας ότι πρέπει να
γίνουν πολλά ακόμη, προκειμένου
η Ελλάδα να φτάσει στις αξιολογή-
σεις Α+ που είχε πριν το από ξέ-
σπασμα της κρίσης χρέους. 
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Εκτός προγραμμάτων 
αγοράς τα ελληνικά 

ομόλογα λόγω 
επενδυτικής βαθμίδας 

- Το αμφιλεγόμενο μήνυμα
της επικεφαλής 

της ΕΚΤ Κριστίν Λαγκάρντ

«Φρένο» στα επιτόκια 
του ευρώ από την Αθήνα

Οι επιδοτήσεις αύξησαν
πέρυσι τα εισοδήματα 
και την κατανάλωση

Η σχεδόν πλήρης επιστροφή στην κανο-
νικότητα μετά την… κλεισούρα του κορο-
νοϊού και οι επιδοτήσεις που δόθηκαν λό-
γω της ενεργειακής κρίσης και της ακρί-
βειας συνέβαλαν αποφασιστικά στην αύ-
ξηση του διαθέσιμου εισοδήματος και της
καταναλωτικής δαπάνης των νοικοκυριών
το 2022. Σύμφωνα με τα στοιχεία της Ελλη-
νικής Στατιστικής Αρχής, το συνολικό ει-
σόδημα το 2022 αυξήθηκε στα 135,9 δισ.
ευρώ έναντι 126,3 δισ. ευρώ το 2021 (αύξη-
ση 7,6%). Επιπλέον, η καταναλωτική δαπά-
νη διαμορφώθηκε πέρσι στα 141,4 δισ. ευ-
ρώ έναντι 127,7 δισ. ευρώ το 2021 με αύξη-
ση 14,3%.

Σ. Ζαχαράκη: Πακέτο 
€2,2 δισ. για δημιουργία
φθηνής στέγης

Το ποσό των 2,2 δισ. ευρώ, προκειμένου
να δημιουργηθούν ευκαιρίες για φθηνή
στέγη, κυρίως σε νέους ανθρώπους, προ-
βλέπει το σχέδιο της κυβέρνησης για την
επόμενη τετραετία. Όπως ανέφερε στην
ομιλία της στο 24ο Συνέδριο της Prodexpo
η υπουργός Κοινωνικής Συνοχής και Οικο-
γένειας Σοφία Ζαχαράκη, το πρόγραμμα
στεγαστικής πολιτικής θα περιλαμβάνει
μεγάλα πρότζεκτ με τη μέθοδο της κοινωνι-
κής αντιπαροχής, του «Εξοικονομώ-Ανα-
καινίζω», ενώ θα επεκταθεί και το πρό-
γραμμα «Σπίτι μου», το οποίο σημειώνει
απόλυτη επιτυχία, με 848 εκταμιευμένα δά-
νεια, 1.532 αιτήσεις που βρίσκονται στο
στάδιο της υπογραφής και 9.532 αιτήσεις
να είναι ήδη ενταγμένες σε αυτό.

Κ. Χατζηδάκης: 
Μάχη σε δύο μέτωπα 
για τα έσοδα

Η εντατικοποίηση των προσπαθειών για
την αξιοποίηση της δημόσιας περιουσίας
και την πάταξη της φοροδιαφυγής, ώστε να
εκπληρωθούν οι δημοσιονομικοί στόχοι
και να μειωθούν οι φόροι, βρίσκεται στις
βασικές προτεραιότητες της κυβέρνησης.
Σύμφωνα με όσα δήλωσε στο Συνέδριο του
«Economist» ο υπουργός Εθνικής Οικονο-
μίας και Οικονομικών Κωστής Χατζηδά-
κης, το σχέδιο της κυβέρνησης προβλέπει
επίσης τη βελτίωση των λειτουργιών του
κράτους, ενώ διαβεβαίωσε ότι η ελληνική
οικονομία διαθέτει αυξημένες αντοχές,
προκειμένου να αντεπεξέλθει στις κρίσεις.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης
loukas1972@gmail.com
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Σ
τα οφέλη της ΔΕΗ μετά την
ολοκλήρωση της συμφωνίας
με την Enel στη Ρουμανία

αναφέρεται η Axia Ventures και,
όπως υπογραμμίζει, αυτό θα της επι-
τρέψει να εισέλθει σε μια νέα, μεγά-
λη και αναπτυσσόμενη αγορά, να
επεκτείνει σημαντικά το εγκατεστη-
μένο χαρτοφυλάκιο ΑΠΕ, καθώς και
να αποκτήσει ένα σημαντικό δίκτυο
διανομής αλλά και πρόσβαση σε ση-
μαντικό αριθμό πελατών λιανικής. Η
εξαγορά αυτή, τονίζει η Axia, καθι-
στά τη ΔΕΗ κορυφαίο περιφερειακό
παίκτη στο εξελισσόμενο ενεργει-
ακό τοπίο της Νοτιοανατολικής Ευ-
ρώπης. 

Η Axia εκτιμά πρόσθετα 300 εκατ.
ευρώ EBITDA, ενώ χαρακτηρίζει τα
οικονομικά μεγέθη της συμφωνίας
ως δίκαια, δεδομένων των περιου-
σιακών στοιχείων που θα αποκτη-
θούν, μαζί με τον αυξημένο ρυθμι-
στικό κίνδυνο. Ακόμη, αναμένεται
ότι αυτή η εξαγορά θα οδηγήσει σε
δημιουργία αξίας για τη ΔΕΗ από πε-
ριουσιακά στοιχεία σε λειτουργία
που θα υποστηριχθεί από τη σταδια-
κή εξομάλυνση των συνθηκών της
αγοράς, ενώ αξία θα δημιουργηθεί
και από τις συνέργειες καθώς και
από τη σταδιακή ανάπτυξη των ΑΠΕ.

Οι αναλυτές της Axia Ventures υπο-
γραμμίζουν το «πράσινο» χαρτοφυ-
λάκιο της Enel Ρουμανίας, σημει-
ώνοντας πως ανέρχεται στα 5,4 GW,
εκ των οποίων τα 300 MW είναι σε
κατασκευή και τα 1,3 GW σε ώριμο
στάδιο. Η Axia Ventures κάνει γνω-
στό ότι περισσότερες λεπτομέρειες

για τις κεφαλαιουχικές δαπάνες και
τη στρατηγική της ΔΕΗ σε Ελλάδα
και Ρουμανία θα γίνουν γνωστές στις
23 Ιανουαρίου 2024 στο Λονδίνο.
Υπενθυμίζει δε το πρόσφατο report
της με το οποίο απηύθυνε σύσταση
αγοράς στους επενδυτές με τιμή-
στόχο τα 13,20 ευρώ ανά μετοχή.

Νέος οικονομικός διευθυντής
στην Entersoft

Η Entersoft γνωστοποίησε στο επενδυτι-
κό κοινό ότι από τις 25/10/2023 ανέλαβε
καθήκοντα οικονομικού διευθυντή ο Χα-
ράλαμπος Καλόσακας, σε αντικατάσταση
του αποχωρήσαντος Γρηγoρίου Τσούρτου.
Ο Χαράλαμπος Καλόσακας είναι πτυχιού-
χος στον τομέα των Οικονομικών και Λογι-
στικής του τμήματος Διοίκησης Επιχειρή-
σεων του Πανεπιστημίου Πειραιώς. Διαθέ-
τει πάνω από 20 έτη συνεχούς εμπειρίας σε
συναφείς θέσεις, μάλιστα τα 19 από αυτά
ως οικονομικός διευθυντής σε μεγάλες
πολυεθνικές εταιρείες (Grandvision υπεύ-
θυνος για τις περιοχές της Ελλάδος, της
Κύπρου και της Βουλγαρίας, Marks &
Spencer υπεύθυνος για τις περιοχές της
Ελλάδας, των Βαλκανίων και της Ελβετίας)
και πληροί τα εχέγγυα για να αναλάβει την
ανωτέρω ανώτατη διευθυντική θέση. Είναι
μέλος του Οικονομικού Επιμελητηρίου της
Ελλάδος με άδεια Α’ Τάξης.

Αξιολόγηση «Α» για τον ΟΤΕ
από τη MSCI ESG Ratings

Αξιολόγηση «Α» έλαβε ο OTΕ για το 2023
από τη Morgan Stanley Capital Internation-
al (MSCI) ESG Ratings για τις ESG επιδόσεις
του. Σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση, η
διατήρηση της συγκεκριμένης βαθμολο-
γίας, για δεύτερη συνεχή χρονιά, αντανακλά
την προσήλωση του ΟΤΕ στη μείωση ρίσκων
που αφορούν σε θέματα περιβάλλοντος,
κοινωνίας και διακυβέρνησης (ESG), μέσα
από τις σχετικές πρακτικές που εφαρμόζει.
Η MSCI ESG Research παρέχει αξιολογή-
σεις επιδόσεων ESG σε περισσότερες από
8.500 διεθνείς δημόσιες και ιδιωτικές επι-
χειρήσεις, λαμβάνοντας υπόψη την έκθεση
μιας εταιρείας σε κινδύνους ESG σχετικούς
με τον κλάδο στον οποίο ανήκει, καθώς και
την ικανότητά της να διαχειρίζεται αυτούς
τους κινδύνους σε σύγκριση με άλλες εται-
ρείες του κλάδου.

Axia: Τι κερδίζει η ΔΕΗ από 
το deal με την Enel

Αύξηση 48%
κατέγραψε η
Mytilineos στα
Καθαρά Κέρδη
Μετά από Δι-
καιώματα Μει-
οψηφίας που
ανήλθαν σε
€462 εκατ.
έναντι €312
εκατ. το εννεά-
μηνο του 2022.
Παράλληλα κα-
ταγράφηκαν:
36% αύξηση των Κερδών προ Φόρων, Τόκων και Αποσβέ-
σεων (EBITDA) που ανήλθαν σε €723 εκατ. έναντι €533
εκατ. την αντίστοιχη περίοδο του προηγούμενου έτους. O
Κύκλος Εργασιών διαμορφώθηκε σε €4.088 εκατ. σε
σύγκριση με €4.573 εκατ. το εννεάμηνο του 2022, μεί-
ωση που ήρθε ως συνέπεια της αποκλιμάκωσης των τι-
μών ενέργειας. Ο καθαρός δανεισμός σε προσαρμοσμέ-
νη βάση διαμορφώθηκε στα €1.372 εκατ., μέγεθος από το
οποίο έχει εξαιρεθεί ποσό ύψους €231εκατ., που αφορά

δανεισμό χω-
ρίς αναγωγή
(non-recourse
debt). Το προ-
σ α ρ μ ο σ μ έ ν ο
Net Debt/EBIT-
DA διαμορφώ-
θηκε στο 1,37x,
επίπεδο εφά-
μιλλο ή και κα-
λύτερο από τις
επιδόσεις εται-
ρειών εντός
της επενδυτι-

κής βαθμίδας, γεγονός που αντανακλάται σε ορισμένο
βαθμό στις αποδόσεις που διαπραγματεύονται τα ομόλο-
γα που έχει εκδώσει η Mytilineos, με πιο πρόσφατη την
επιτυχημένη έκδοση 7ετούς Κοινού Ομολογιακού Δα-
νείου ύψους €500εκατ. με επιτόκιο 4%. Σημειώνεται ότι
μετά τις διαδοχικές αναβαθμίσεις της Mytilineos από τις
Fitch και S&P, η εταιρεία βρίσκεται πλέον στο κατώφλι
της επίτευξης του στόχου κατάκτησης της επενδυτικής
βαθμίδας για πρώτη φορά στην ιστορία της.

Mytilineos: Νέο άλμα στα καθαρά κέρδη 
ύψους €462 εκατ.
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Η Τράπεζα Πειραιώς ολοκλήρωσε την πώληση
του 100% της Πειραιώς Direct Solutions (PDS) στη
Mellon Technologies έναντι περίπου €3 εκατ., ένα
τίμημα βασιζόμενο κυρίως στην καθαρή θέση της
εταιρείας, το οποίο υπόκειται σε αναπροσαρμογή
λόγω μεταγενέστερων μεταβολών της που έλαβαν
χώρα έως και την ημερομηνία ολοκλήρωσης της
συναλλαγής. Η συναλλαγή περιλαμβάνει επίσης
την ανανέωση της σύμβασης εξυπηρέτησης σχετι-
κά με την παροχή δραστηριοτήτων τηλεφωνικού
κέντρου από την PDS στον Όμιλο Πειραιώς. 

Τριπλή βράβευση της DEMO
Τρία βραβεία απέσπασε η DEMO, ηγέτιδα εται-

ρεία στον κλάδο της φαρμακοβιομηχανίας, στον
θεσμό Manufacturing Excellence Awards 2023,
σύμφωνα με σχετική ανακοίνωση. Πιο συγκεκρι-
μένα, η εταιρεία έλαβε δύο ασημένια βραβεία στις
κατηγορίες « Έρευνα & Ανάπτυξη» και «Υψηλή
Ποιότητα» και χάλκινο βραβείο στην κατηγορία
«Σημαντική Παραγωγική Επένδυση». Οι διακρί-
σεις αυτές αποτελούν ακόμη μια έμπρακτη ανα-
γνώριση της εταιρικής φιλοσοφίας για συνεχή εξέ-
λιξη και αναβάθμιση κάθε επιχειρησιακής πτυχής
και λειτουργίας και σχετίζονται άμεσα με το επεν-
δυτικό πλάνο άνω των €350 εκατ., εξαετούς διάρ-
κειας, που ανακοίνωσε η DEMO το 2021. 

Στη Mellon Technologies
περνά η PDS έναντι €3 εκατ.

ΕΠΙΜΕΛΕΙΑ: Αμαλία Κάτζου

Lamda Development: Ολοκληρώθηκε
η θεμελίωση του Riviera Tower

Η Lamda Development μετά την ολοκλήρωση της
τοποθέτησης 111 πασσάλων, διαμέτρου 1,5 μέτρου,
σε βάθος 50 μέτρων, προχώρησε στο καθοριστικό
βήμα για την ολοκλήρωση της θεμελίωσης του Riv-
iera Tower, του πρώτου πράσινου ουρανοξύστη στη
χώρα μας, ύψους 200 μέτρων και 50 ορόφων. Το σύ-
στημα θεμελίωσης του Riviera Tower ακολουθεί τα
πρότυπα μελετών και κατασκευών των αντίστοιχων
ψηλότερων κτηρίων στον κόσμο, όπως του Burj
Khalifa και Petronas Towers. Για πρώτη φορά στην
Ελλάδα εξειδικευμένοι μηχανικοί, τεχνικοί και ερ-
γατικό προσωπικό εργάστηκαν σε οκτάωρες βάρ-
διες, για περισσότερες από 40 συνεχόμενες ώρες
χωρίς διακοπή, ολοκληρώνοντας μια, μοναδική για
τα ελληνικά δεδομένα, πρωτοποριακή μέθοδο σκυ-
ροδέτησης. Το συνολικό σκυρόδεμα, που απαιτήθη-
κε, έφτασε τα 7.500 κυβικά μέτρα και χρειάστηκαν
ταυτόχρονα οκτώ αντλίες σκυροδέματος και περισ-
σότερα από 120 οχήματα μεταφοράς σκυροδέματος
(βαρέλες) που εκτέλεσαν πάνω από 1.000 δρομολό-
για από 5 διαφορετικά παρασκευαστήρια σκυροδέ-
ματος της Αττικής. Ο συνολικός σιδηρός οπλισμός
ανήλθε σε 1.760 τόνους.

Βουτιά 17% και παύση συναλλαγών
για τη Standard Chartered

Με μεγάλη βουτιά 17% άνοιξαν οι μετοχές της
Standard Chartered στο χρηματιστήριο του Λον-
δίνου, πυροδοτώντας αυτόματη παύση συναλλα-
γών για τον τίτλο. Ο λόγος είναι η ανακοίνωση πτώ-
σης κερδών κατά 33%, μεγαλύτερης απ’ ό,τι ανέμε-
ναν οι αναλυτές, μετά το πλήγμα σχεδόν 1 δισ. δο-
λαρίων από την έκθεση στον προβληματικό κλάδο
real estate στην Κίνα. Η μετοχή επανήλθε σε δια-
πραγμάτευση, καταγράφοντας μερική ανάκαμψη
από τα αρχικά χαμηλά. Αυτή την ώρα υποχωρεί
κατά 10%, στη μεγαλύτερη ημερήσια πτώση από
τον Φεβρουάριο του 2022, τη μέρα της εισβολής
της Ρωσίας στην Ουκρανία. 

Trade Estates: Από 1 έως 3
Νοεμβρίου η δημόσια προσφορά

Στην τελική ευθεία για την έναρξη της δημό-
σιας προσφοράς και τη διαδικασία εισαγωγής
των μετοχών της στη Ρυθμιζόμενη Αγορά του
Χρηματιστηρίου Αθηνών βρίσκεται η Trade
Estates ΑΕΕΑΠ. Σε συνέχεια της έγκρισης του
σχετικού Ενημερωτικού Δελτίου από την Επι-
τροπή Κεφαλαιαγοράς στις 24 Οκτωβρίου
2023, η δημόσια προσφορά έως 28.169.015 νέ-
ων μετοχών που θα εκδοθούν λόγω αύξησης
μετοχικού κεφαλαίου της εταιρείας θα πραγ-
ματοποιηθεί από την Τετάρτη 1 Νοεμβρίου
2023 και ώρα 10 πμ έως την Παρασκευή 3 Νο-
εμβρίου 2023 και ώρα 16.00. Συντονιστές κύ-
ριοι ανάδοχοι της δημόσιας προσφοράς είναι η
Εθνική Τράπεζα της Ελλάδος ΑΕ, η Τράπεζα
Πειραιώς Ανώνυμος Εταιρεία, η Alpha Τράπε-
ζα Ανώνυμος Εταιρεία και η Eurobank AE. Κύ-
ριοι ανάδοχοι της δημόσιας προσφοράς είναι η
Τράπεζα Optima Bank ΑΕ, η Axia Ventures
Group Ltd και η Euroxx Χρηματιστηριακή ΑΕ-
ΠΕΥ και ανάδοχοι η BETA Χρηματιστηριακή
ΑΕΠΕΥ και η Παντελάκης Χρηματιστηριακή
Ανώνυμη Εταιρεία Παροχής Επενδυτικών
Υπηρεσιών.

ΟΑΣΘ: Εγκρίθηκε η διαδικασία
πρόσληψης 150 νέων οδηγών

Με την εκκίνηση της διαδικασίας πρόσλη-
ψης 150 νέων οδηγών στον Οργανισμό Αστι-
κών Συγκοινωνιών Θεσσαλονίκης (ΟΑΣΘ)
συνεχίζεται η ενίσχυση του συγκοινωνιακού
έργου στην πόλη ύστερα από πρωτοβουλίες
της πολιτικής ηγεσίας του υπουργείου Υπο-
δομών και Μεταφορών, σύμφωνα με σχετική
ανακοίνωση. Η απόφαση αφορά άτομα ειδι-
κότητας ΔΕ Οδηγών με σχέση εργασίας
ιδιωτικού δικαίου ορισμένου χρόνου, έως
οκτώ μήνες, στον οργανισμό.
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Κιλιάν Μπαπέ το πήρε προσωπικά και με ένα γκολ
και μία ασίστ οδήγησε την Παρί Σεν Ζερμέν σε με-
γάλη νίκη 3-0 επί της Μίλαν στο Παρίσι, στην 3η

αγωνιστική των ομίλων του Champions League. Σε αυτό
τον «όμιλο του θανάτου» η Ντόρτμουντ πέρασε με νίκη 1-0
από την πιο πλούσια ομάδα του κόσμου, τη Νιούκαστλ, και
έμπλεξαν τα πράγματα στη βαθμολογία. Η Παρί είναι στην
πρώτη θέση και η Ντόρτμουντ δεύτερη, ενώ η Νιούκαστλ
πάει στο Europa League, αν παραμείνει έτσι η κατάσταση,
ενώ η Μίλαν σπίτι της. Ωστόσο, θα γίνουν τρία ακόμη παι-
χνίδια, οπότε όλα είναι ανοικτά.

Από τα σημαντικά ματς της 3ης αγωνιστι-
κής ήταν το 2-2 της Σέλτικ με την Ατλέτικο
Μαδρίτης στη Γλασκώβη, η θεαματική νίκη
3-1 της Φέγενορντ επί της Λάτσιο στο Ρό-
τερνταμ και η εύκολη νίκη με 4-1 της Πόρτο
επί της Αντβέρπ στην Αμβέρσα.

Κατά τ’ άλλα, η Σίτι δεν χρειάστηκε να
προσπαθήσει πολύ κόντρα στη Γιουνγκ
Μπόις στην Ελβετία, 3-1 με δύο γκολ του
Έρλινγκ Χάαλαντ, ενώ προσπάθησε πάρα

πολύ η Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ, μόλις και μετά βίας 1-0
την Κοπεγχάγη στο «Oλντ Τράφορντ» με σωτήρα τον Μαγ-
κουάιρ.

Στο «Καμπ Νου» της Βαρκελώνης η Μπαρτσελόνα πέτυ-
χε δύο γρήγορα γκολ, αλλά κινδύνευσε και να ισοφαριστεί
από τη Σαχτάρ, 2-1 το τελικό γκολ. Η Ρεάλ Μαδρίτης καθά-
ρισε εύκολα 2-1 μέσα στην Μπράγκα, ενώ μεγάλο διπλό με

2-1 πήρε η Άρσεναλ από τη Σεβίλλη στην Ανδαλουσία. Επί-
σης, μεγάλη η νίκη της Σοσιεδάδ μέσα στην Μπενφίκα. 

Αναλυτικά τα αποτελέσματα

1ος ΟΜΙΛΟΣ

Γαλατασαράι - Μπάγερν Μονάχου ................................1-3
(30’ πέν. Ικάρντι - 8’ Κομάν, 73’ Κέιν, 79’ Μουσιάλα).
Μάντσεστερ Γιουνάιτεντ - Κοπεγχάγη ........................1-0
(72’ Μαγκουάιρ).

2ος ΟΜΙΛΟΣ

Σεβίλλη - Άρσεναλ ........................................................1-2 
(58’ Γκούντελι - 45’+4’ Μαρτινέλι, 53’ Γκαμπριέλ Ζεσούς).
Λανς - Αϊντχόφεν ..........................................................1-1 
(65’ Ουαχί - 55’ Μπακαγιόκο).

3ος ΟΜΙΛΟΣ

Μπράγκα - Ρεάλ Μαδρίτης ............................................1-2 
(63’ Ντζαλό - 16’ Ροντρίγο, 61’ Μπέλινχαμ).
Ουνιόν Βερολίνου - Νάπολι ..........................................0-1
(65’ Ρασπαντόρι).

4ος ΟΜΙΛΟΣ

Ίντερ - Σάλτσμπουργκ ..................................................2-1
(19’ Σάντσες, 64’ πέν. Τσαλχάνογλου - 57’ Γκλουκ).
Μπενφίκα - Σοσιεδάδ....................................................0-1 
(63’ Μέντες).

5ος ΟΜΙΛΟΣ

Φέγενορντ - Λάτσιο ......................................................3-1 
(31’, 74’ Χιμένες, 45’+2’ Ζερούκι - 83’ πέν. Πέδρο).
Σέλτικ - Ατλέτικο Μαδρίτης ..........................................2-2 
(4’ Φουρουχάσι, 28’ Πάλμα - 25’ Γκριεζμάν, 54’ Μοράτα).

6ος ΟΜΙΛΟΣ

Παρί Σεν Ζερμέν - Μίλαν ..............................................3-0 
(32’ Μπαπέ, 53’ Κόλο Μουανί, 89’ Λι Κανγκ).
Νιούκαστλ - Ντόρτμουντ ..............................................0-1 
(45’ Ενμέτσα).

7ος ΟΜΙΛΟΣ

Λειψία - Ερυθρός Αστέρας ..........................................3-1
(12’ Ράουμ, 59’ Σίμονς, 84’ Όλμο - 70’ Στάμενιτς).
Γιουνγκ Μπόις - Μάντσεστερ Σίτι ................................1-3
(52’ Ελία - 48’ Ακάνζι, 67’ πέν, 86’ Χάαλαντ).

8ος ΟΜΙΛΟΣ

Μπαρτσελόνα - Σαχτάρ Ντόνετσκ ................................2-1 
(28’ Τόρες, 36’ Λόπεθ - 62’ Σουντάκοφ).
Αντβέρπ - Πόρτο ............................................................1-4 
(37’ Γιουσούφ - 46’, 69’, 84’ Εβανίλσον, 54’ Εουστάκιο)

Champions League: «Παίχτηκαν» 
τα μισά ματς στους ομίλους,
ο Μπαπέ διέλυσε την ομάδα 

του Μιλάνου 3-0, φυσιολογικά τα υπόλοιπα
αποτελέσματα της 3ης αγωνιστικής

Γράφει 
o Άλκης  

Φιτσόπουλος

1ος ΟΜΙΛΟΣ

Μπάγερν Μονάχου.....9

Γαλατασαράι ...............4

Μάντσεστερ Γιουν. .....3

Κοπεγχάγη .................1

2ος ΟΜΙΛΟΣ

Άρσεναλ......................6

Λανς ............................5

Σεβίλλη .......................2

Αϊντχόφεν...................2

3ος ΟΜΙΛΟΣ

Ρεάλ Μαδρίτης...........9

Νάπολι ........................6

Μπράγκα.....................3

Ουνιόν Βερολίνου ......0

4ος ΟΜΙΛΟΣ

Σοσιεδάδ ....................7

Ίντερ ............................7

Σάλτσμπουργκ............3

Μπενφίκα ...................0

5ος ΟΜΙΛΟΣ

Φέγενορντ ..................6

Ατλέτικο Μ. .................5

Λάτσιο.........................4

Σέλτικ..........................1

6ος ΟΜΙΛΟΣ

Παρί Σεν Ζερμέν.........6

Ντόρτμουντ.................4

Νιούκαστλ ..................4

Μίλαν ..........................2

7ος ΟΜΙΛΟΣ

Μάντσεστερ Σίτι .........9

Λειψία.........................6

Γιουνγκ Μπόις ............1

Ερυθρός Αστέρας ......1

8ος ΟΜΙΛΟΣ

Μπαρτσελόνα .............9

Πόρτο..........................6

Σαχτάρ Ντόνετσκ........3

Αντβέρπ ......................0

ΟΙ ΒΑΘΜΟΛΟΓIΕΣ

Θύμα η Μίλαν 
στον «όμιλο 
του θανάτου»



Μ
ετά από μαραθώνια διαδικα-
σία που κράτησε τέσσερις
ώρες, περατώθηκε χθες η

διαδικασία εκδίκασης της υπόθεσης
Χουάνκαρ στο ντέρμπι Ολυμπιακός -
Παναθηναϊκός. Η πρωτοδίκης Αντιγό-
νη Σταμολέκα έδωσε προθεσμία στους
αντιδίκους μέχρι σήμερα, Παρασκευή,
για να καταθέσουν υπομνήματα και
αύριο, Σάββατο, αναμένεται να εκδώ-
σει την απόφασή της. Όπως είναι γνω-
στό, κατηγορούμενος είναι μόνο ο
Ολυμπιακός για τη διακοπή του ντέρμ-
πι, όταν κροτίδα έπεσε στο χορτάρι και
τραυμάτισε τον Χουάνκαρ του Πανα-
θηναϊκού, που έκανε προθέρμανση
εκείνη την ώρα για να έμπαινε -ενδε-
χομένως- στον αγωνιστικό χώρο. Ο
Ολυμπιακός υποστήριξε στην ακροα-

ματική διαδικασία ότι δεν υπήρξε
τραυματισμός του παίκτη, ο δε Πανα-
θηναϊκός ότι ο Ισπανός ήταν σε ημιλι-
πόθυμη κατάσταση. Με βάση το κατη-

γορητήριο, ο Ολυμπιακός κινδυνεύει
με μηδενισμό (απώλεια του αγώνα με
3-0), αφαίρεση 1 βαθμού, ποινή έδρας
2-4 αγωνιστικές και βαρύ πρόστιμο.

Αύριο, Σάββατο, η απόφαση για Χουάνκαρ Ο Μπράουν για το
μακελειό στο Μέιν

Ο προπονητής των Κινγκς, Μάικ Μπράουν,
συγκλόνισε με τα όσα δήλωσε εστιάζοντας στο
μακελειό που έγινε στο Μέιν με 22 νεκρούς:
«Δεν είμαι τόσο έξυπνος, αλλά ξέρω πως πρέπει
ως χώρα να κάνουμε κάτι. Έρχομαι εδώ και μου
λέει κάποιος πως έγινε μακελειό στο Μέιν με 22
νεκρούς από πυροβολισμούς, σε ένα μανάβικο,
γαμώτο! Αν αυτό δεν αγγίζει κάποιον, τι να πω…
Δεν ξέρω τι να πω! Είναι αηδιαστικό και λυπηρό,
καθόμαστε και το βλέπουμε να συμβαίνει ξανά
και ξανά. Κανένας δεν κάνει κάτι για αυτό».

Ράντνικ - Ολυμπιακός 1-3

Ο Ολυμπιακός επικράτησε με 3-1 σετ της Ράντ-
νικ Μπιγελίνα από το Μαυροβούνιο και προκρί-
θηκε στον δεύτερο και τελευταίο προκριματικό
γύρο του Champions League στο βόλεϊ ανδρών.
Οι Κυπελλούχοι Ευρώπης νίκησαν εύκολα (25-
10, 25-18, 18-25, 25-21) στο Βελιγράδι με όπλο το
καλό μπλοκ και το σερβίς.

Νίκη με ανατροπή η ΑΕΚ
Η ΑΕΚ Betsson, αν και βρέθηκε ακόμα και στο

-19 από τη Σάσαρι στην Ιταλία, με πρωταγωνιστές
τους Μακ Ρέι (22 π.), Τίλμαν (20 π.) και καθορι-
στικό τον Ραντλ (18 π.) με μεγάλα σουτ γύρισε το
ματς και πανηγύρισε σπουδαία νίκη 83-79, τη
δεύτερη σε ισάριθμα παιχνίδια στο BCL. Για την
ιταλική ομάδα ο Χαραλαμπόπουλος πέτυχε 11
πόντους. 

Αρειανάρα στην Πολωνία
Με άμυνα για σεμινάρια, ο Άρης πέρασε νικη-

φόρα από την Πολωνία, για την 4η αγωνιστική
του Β’ ομίλου του Eurocup, απέναντι στη Σλασκ,
με σκορ 80-63. Οι Θεσσαλονικείς τελείωσαν το
ματς με 15 ασίστ, 13 κλεψίματα και είχαν κορυ-
φαίο στο παρκέ τον Ρομπέρτο Γκάλινατ (23 πόν-
τοι, 4 ριμπάουντ, 1 κλέψιμο). Το έργο του στήρι-
ξαν οι Μάρκους Καρ (18 πόντοι), και Ρόνι Χάρελ
(10 πόντοι, 7 ριμπάουντ, 4 κλεψίματα).

Ο «αποχαιρετισμός» 
έφερε νέο συμβόλαιο

Γίνονται και στις καλύτερες οικογένειες. Ο διεθνής Ισπα-

νός γκολκίπερ Νταβίντ ντε Χέα δεν τα βρήκε με τη Μάντσε-

στερ Γιουνάιντεντ, έφυγε ελεύθερος, αλλά δεν βρήκε ούτε

ομάδα να συνεχίσει την καριέρα του. Πήγε προχθές στο προ-

πονητικό κέντρο για να αποχαιρετήσει τους συμπαίκτες του

και οι παράγοντες του πρότειναν νέο συμβόλαιο!

Πολύ καλή απόδοση είχε ο Σάσα Βεζένκοφ στο ντεμπούτο του 
στη regular season του NBA. Ο περσινός MVP της EuroLeague, 
ως παίκτης του Ολυμπιακού, ήρθε από τον πάγκο στην αναμέτρηση των Κινγκς
με τους Τζαζ (130-114) και σε 16 λεπτά είχε απολογισμό 

8 πόντους (1/1 δίποντο, 2/5 τρίποντα), 2 ριμπάουντ και 2 κλεψίματα. 
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Καλά άρχισε 
ο Βεζένκοφ



Π
Α

Ρ
Α

Σ
Κ

Ε
Υ

Η
2

7
 Ο

Κ
Τ
Ω

Β
Ρ

ΙΟ
Υ

 2
0

2
3

36
P

O
L
IT

IC
A

L
 Α

R
T

Γράφει 
η Δήμητρα

Δάρδα

Μ
εγάλες δωρεές από κορυ-
φαίους ηγέτες ξένων χω-
ρών εισρέουν στον Σύλλογο

Φίλων Παιδιών με Καρκίνο ΕΛΠΙΔΑ
στη μνήμη της εμπνεύστριας και
ιδρύτριάς του Μαριάννας Βαρδινο-
γιάννη. Η γενναιόδωρη αλυσίδα οικο-
νομικής στήριξης του Σωματείου γι-
γαντώνεται καθημερινά από σημαντι-
κές προσωπικότητες του διεθνούς
τζετ σετ, από την ομογένεια, φίλους
και υποστηρικτές από κάθε σημείο
της χώρας και του πλανήτη.

Με αφορμή τη συμπλήρωση τριών
μηνών από την απώλεια της Πρέσβει-
ρας Καλής Θελήσεως της UNESCO, η
νέα Πρόεδρος Χριστιάννα Β. Βαρδι-
νογιάννη (σ.σ. κόρη της), τα μέλη του
Διοικητικού Συμβουλίου και ολόκλη-
ρη η οικογένεια της «Ελπίδας» εκ-
φράζουν θερμές ευχαριστίες προς
όλους για την αμέριστη συμπαράστα-
ση στο βαθύ πένθος αλλά και τη διαρ-
κή στήριξη στο πολυσήμαντο έργο
που άφησε ως παρακαταθήκη η Μα-
ριάννα Β. Βαρδινογιάννη.

«Το πλήθος των δωρεών που πραγ-
ματοποιήθηκαν στη μνήμη της είναι
συγκινητικό και αποτελεί έκφραση
αγάπης, φόρο τιμής και αναγνώριση
των οραμάτων, της ενσυναίσθησης,
της καλοσύνης και της προσφοράς
στον συνάνθρωπο που υπηρέτησε σε
όλη της τη ζωή η ιδρύτρια του Σωμα-
τείου. Το όραμά της για τη σωτηρία
όλων των παιδιών που έρχονται αντι-
μέτωπα με τον καρκίνο γίνεται φάρος

δράσης και έμπνευση για το μέλλον»,
τονίζεται στο δημόσιο ευχαριστήριο
του Συλλόγου.

«Οι δωρητές από ηγέτες ξένων χω-
ρών, μεγάλες εταιρείες και επιχειρη-
ματίες, ιδρύματα και φορείς της Ελ-
λάδας και του εξωτερικού, μέχρι τους
φίλους και υποστηρικτές του Σωμα-
τείου από κάθε σημείο της Ελλάδας,
από την Ομογένεια και πολλές χώρες
του εξωτερικού, αποτελούν μια αλυ-
σίδα αγάπης για τα παιδιά με καρκίνο
και τις οικογένειές τους και προς αυ-
τούς η ΕΛΠΙΔΑ εκφράζει τη βαθύτατη
ευγνωμοσύνη της. Τα σημαντικά ποσά
που έχουν ήδη συγκεντρωθεί και
εξακολουθούν να κατατίθενται στη
μνήμη της γίνονται το θεμέλιο για τα
επόμενα μεγάλα βήματα του Συλλό-
γου στη μάχη κατά του παιδικού καρ-
κίνου», κατέληξε η ανακοίνωση.

Η σπουδαία οικουμενική
φιλάνθρωπος

Η αξέχαστη σύζυγος του Βαρδή
Βαρδινογιάννη και μητέρα πέντε παι-
διών τιμήθηκε -εν ζωή- με τις μεγα-
λύτερες παγκόσμιες διακρίσεις, λαμ-
βάνοντας το βραβείο «Νέλσον Μαντέ-
λα» (2020) σε ειδική τελετή στον ΟΗΕ,
σε αναγνώριση του ανθρωπιστικού
έργου και της δράσης της για την προ-
στασία των ανθρωπίνων δικαιωμά-
των, την υγεία, την παιδεία και την
ευημερία των παιδιών. Της απονεμή-
θηκαν, μεταξύ άλλων, το Χρυσό Με-
τάλλιο της Ακαδημίας Αθηνών, οι τίτ-

λοι του Ιππότη και του Αξιωματικού
της Λεγεώνας της Τιμής της Γαλλικής
Δημοκρατίας, το Οφφίκιο της Αρχόν-
τισσας του Πατριαρχείου Αλεξανδρεί-
ας, το Παράσημο «Εξαίρετης Προ-
σφοράς» της Κυπριακής Δημοκρα-
τίας και το Παράσημο της Τιμής της
Δημοκρατίας της Γεωργίας, το Μεγά-
λο Βραβείο της Χάρτας των Παρισίων
ενάντια στον Καρκίνο και το Βραβείο
«Ripple of Hope» του Ιδρύματος «Ro-
bert F. Kennedy Human Rights».
Ήταν η μοναδική Ελληνίδα στην οποία
είχε απονεμηθεί ο Μεγαλόσταυρος
του Τάγματος της Ευποιίας της Ελλη-
νικής Δημοκρατίας.

Η Μαριάννα Βαρδινογιάννη διετέ-
λεσε μέλος συμβουλίων πολλών διε-
θνών φορέων και για τρεις δεκαετίες
έδωσε αγώνα ενάντια στον καρκίνο

της παιδικής ηλικίας. Μέσα από τον
Σύλλογο Φίλων Παιδιών με Καρκίνο
ΕΛΠΙΔΑ δημιούργησε την πρώτη αμι-
γώς παιδιατρική μονάδα μεταμό-
σχευσης μυελού των οστών στη χώρα,
τον ξενώνα ΕΛΠΙΔΑ, το πρώτο Ογκο-
λογικό Παιδιατρικό Νοσοκομείο, την
Τράπεζα Εθελοντών Δοτών Μυελού
των Οστών «Όραμα Ελπίδας» και το
πρώτο Κέντρο Κυτταρικής και Γονι-
διακής Θεραπείας για παιδιά και εφή-
βους στη χώρα μας. Τον Ιούνιο του
2014 το Ίδρυμα ανέλαβε τη διεθνή εκ-
στρατεία για την επανένωση των Γλυ-
πτών του Παρθενώνα.

Η σπουδαία οικουμενική φιλάν-
θρωπος έφυγε από τη ζωή τη Δευτέρα
24 Ιουλίου σε ηλικία 80 ετών, σε ιδιω-
τική κλινική όπου νοσηλευόταν, ύστε-
ρα από προβλήματα υγείας.

ΕΛΠΙΔΑ: Ροή 
δωρεών στη μνήμη 
της Μ. Βαρδινογιάννη
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Λ
αμπεροί καλεσμένοι από τον καλ-
λιτεχνικό και δημοσιογραφικό
χώρο παραβρέθηκαν στο grand

opening του διάσημου «Cabare Museum
Bar» στη Θεσσαλονίκη. Η σούπερ βραδιά,
με τις εντυπωσιακές burlesque χορεύ-
τριες στο stage, ανέβασε το θερμόμετρο
της διασκέδασης στα ύψη με τους party
influencers σε μεγάλα κέφια!
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Moulin Rouge 
υπερθέαμα στη 
Θεσσαλονίκη

Βίκυ Χατζηβασιλείου, Παντελής Καφές, 
Χριστίνα Παρασκευαΐδου Κώστας Σιδηρός, Γιώργος Ιωαννίδης

Φώτης Ζογλοπίτης, Κατερίνα Κούτρη, Τάσος Ριζόπουλος Νικολέτα Σερέτη, Μαρία Ανδρούτσου

Άννα και Έλενα Αμανατίδου Κάτια Κορνησορλή, Κώστας Βίδρας

Πέτρος Κανακούδης, Παντελής Καφές, Χάρης Σιανίδης, Δημήτρης Καφές
Κυριακή Καβράκη, 

Κώστας Βαρβάτσης, Ντίνα ΜπέκαKessy Ghose, Julliet Emenu

Βurlesque χορεύτριες



Τ
α τσιμπήματα από κοριό δεν είναι εντε-
λώς αθώα και σε παγκόσμιο επίπεδο εκ-
φράζεται μια ανησυχία για το τι μπορεί να

επιφέρουν στο μέλλον σε σχέση με την υγεία
μας. Ο παθολόγος Τηλέμαχος Ζαΐμης μάς λύνει
όλες τις απορίες.

«Οι κοριοί είναι παράσιτα με συχνότερους ξε-
νιστές τα πουλιά, τις νυχτερίδες και τους αν-
θρώπους, ενώ πολυπληθέστερα είναι τα γένη
Cimex Lectularius και Cimex Hemipterus. Αρ-
χικά αναπτύχθηκαν σε περιοχές της Ασίας, της
Αυστραλίας και της Αφρικής, αλλά πλέον, εδώ
και τρεις δεκαετίες, έχουν επεκταθεί σε ολό-
κληρο τον κόσμο, με επιδημιολογικές αναλύ-
σεις να αναφέρουν ότι αυτό οφείλεται κυρίως
στην αύξηση των διεθνών μεταφορών, της μετα-
νάστευσης και της χρήσης μεταχειρισμένων
προϊόντων και επίπλων. Ανατομικά αναπτύσ-
σονται από προνύμφες μέχρι την ενηλικίωση
εντός δύο εβδομάδων και φτάνουν σε μέγεθος
τα 5 χιλ. Έχουν κόκκινο/καφέ χρώμα και προσ-
δόκιμο ζωής 6-12 μήνες, με τη δυνατότητα επι-
βίωσης χωρίς τροφή για 80-140 μέρες. Οι κοριοί
τρέφονται εξολοκλήρου με αίμα, το οποίο εξα-
σφαλίζουν μέσω δηγμάτων (τσιμπημάτων) στο
δέρμα του ανθρώπου ή όποιου άλλου ξενιστή»,
τονίζει και συμπληρώνει ότι «αν και περισσότε-
ροι από 40 μικροοργανισμοί έχουν αναφερθεί
ότι μπορεί να μεταδοθούν μέσω των κοριών,
που προκαλούν ασθένειες όπως ο κίτρινος πυ-
ρετός, το τρυπανόσωμα (Chagas Disease), η
λεϊσμάνια (νόσος kala azar), ωστόσο δεν υπάρ-

χουν σαφείς ενδείξεις ότι κάτι τέτοιο ισχύει και
για αυτό δεν έχει κηρυχθεί παγκόσμια απειλή
δημόσιας υγείας. Ωστόσο, καταγράφονται αρνη-
τικές επιπτώσεις στην υγεία, που περιλαμβά-

νουν αλλεργικές αντιδράσεις, δευτερογενείς
βακτηριακές επιλοιμώξεις και ουλές λόγω του
έντονου κνησμού. Οι κίνδυνοι για την υγεία αυ-
ξάνονται με την αλόγιστη και ακατάλληλη χρήση
εντομοκτόνων, τα οποία μπορούν να οδηγήσουν
σε χρόνια νόσο του αναπνευστικού».

Από την άλλη, ίσως ο μεγαλύτερος «κίνδυνος»
είναι η ψυχολογική πίεση στους ανθρώπους που
έρχονται αντιμέτωποι με τους κοριούς. Τα εν λό-
γω παράσιτα έχουν οδηγήσει σε σαφή επίπτωση
στην ποιότητα ζωής των ανθρώπων που αποικί-
ζουν με διάφορους τρόπους. Συχνότερα φαινό-
μενα είναι οι διαταραχές στον ύπνο, η κοινωνική
αποξένωση, η έλλειψη αυτοεκτίμησης και το
κοινωνικό στίγμα, ενώ ταυτόχρονα οι ασθενείς
έχουν να αντιμετωπίσουν και τα οικονομικά κό-
στη για την απαραίτητη απεντόμωση.

Το τυπικό μοτίβο των τσιμπημάτων του κοριού
είναι τα πολλαπλά κνησμώδη κηλιδοβλατιδώδη
εξανθήματα, που συνήθως διατάσσονται εν σει-
ρά, δηλαδή δύο ή περισσότερα εξανθήματα σε
μια ευθεία. 
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Το τυπικό μοτίβο είναι τα πολλαπλά  
εξανθήματα, που συνήθως 
διατάσσονται σε μια ευθεία 
- Τι προκαλούν στον οργανισμό μας
τα αιμοβόρα παράσιτα 

Τρόπος αντιμετώπισης 
«Προσβάλλονται συχνότερα οι περιοχές του
σώματος που εκτίθενται κατά τη διάρκεια του
ύπνου και το βασικότερο σύμπτωμα είναι ο
έντονος κνησμός στην περιοχή. Συνήθως τα
εξανθήματα είναι αυτοπεριοριζόμενα και
μπορούν να ιαθούν εντός δύο εβδομάδων χω-
ρίς ιατρική παρέμβαση. Συνήθη μέτρα είναι η
χρήση τοπικών ή από του στόματος αντιιστα-
μινικών ή/και κορτιζόνης, ενώ φαίνεται ότι οι
κρύες κομπρέσες μπορεί να προσφέρουν
ανακουφιστικά αποτελέσματα. Η αντιβιοτική
θεραπεία ενδείκνυται μόνο στις περιπτώσεις
βακτηριακής επιλοίμωξης της βλάβης, δηλα-
δή όταν προκύψει μόλυνση στο ήδη υπάρχον
εξάνθημα», επισημαίνει ο ιατρός.
Αν υπάρχει υποψία ότι ένας χώρος που έχετε
επισκεφτεί μπορεί να έχει προσβληθεί από
κοριούς, ο βασικότερος τρόπος ώστε να προ-
ληφθεί η μετάδοση στο σπίτι είναι να ελέγξε-
τε όλα τα αντικείμενα, όπως ρούχα, παπού-
τσια, τσάντες και βαλίτσες για κοριούς ή για τα
προαναφερθέντα σημάδια. Επιπλέον, ένας
απλός τρόπος εξάλειψής τους είναι η πλύση
σε υψηλές θερμοκρασίες, ακόμη και των
ρούχων ή κλινοσκεπασμάτων.

Τηλέμαχος Ζαΐμης, 
παθολόγος

Τα τσιμπήματα 
από κοριό δεν 
είναι πάντα αθώα 
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Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)
Είστε αρκετά αναστατωμένοι σήμερα,
ενώ θα πρέπει να αφήσετε για λίγο την
έκρυθμη φύση σας ώστε να μην προκα-
λέσετε ακόμη μεγαλύτερα προβλήματα
στον εαυτό σας. Προσοχή μεγάλη στο
πορτοφόλι σας και στην εμπιστοσύνη
που δείχνετε σε κάποια άτομα.

Ταύρος
(21/4-20/5)
Μάλλον διαισθάνεστε κάποιες καταστά-
σεις να έρχονται και έχετε μια έντονη
ανησυχία. Φροντίστε την ψυχική σας
υγεία, την ηρεμία σας και μην αφήνεστε
στις επιθυμίες των άλλων. 

Δίδυμοι
(21/5-21/6)
Είναι πολύ σημαντικό να κατανοήσετε
τις προθέσεις των άλλων, ενώ θα έχετε
ένα μεγαλύτερο βάρος για θέματα που
αφορούν την εργασία σας και τον τρόπο
που διαχειρίζεστε τις καταστάσεις.

Καρκίνος
(22/6-22/7)
Για εσάς τους Καρκίνους πολλά πράγ-
ματα χρειάζεται να τα βάλετε σε μια σει-
ρά, όσο δύσκολο και αν φαίνεται. Δυ-
στυχώς οι άλλοι δεν έχουν την καλύτερη
πρόθεση και αμυνθείτε για τα συμφέ-
ροντά σας χωρίς να δώσετε περισσότε-
ρες ευκαιρίες, τις οποίες σίγουρα κά-
ποιοι από τον κύκλο σας δεν αξίζουν. 

Λέων
(23/7-22/8)
Για εσάς τους Λέοντες είναι αρκετά
πιεστική αυτή η περίοδος, ενώ θα πρέ-
πει να αναθεωρήσετε κάποια επαγγελ-
ματικά σας σχέδια, αν δεν το έχετε ήδη
κάνει.  

Παρθένος
(23/8-22/9)
Μέσα σε όλο αυτό τον καταιγισμό γε-
γονότων και καταστάσεων υπάρχει
για εσάς ένα λιμανάκι, ένα πρόσωπο
ή διέξοδος όπου δεν χρειάζεται να
καταβάλετε προσπάθεια για να αρέ-
σετε. Συνεχίστε να αντιλαμβάνεστε τα
γεγονότα μέσα από μια δική σας
πραγματικότητα, γιατί αυτό θα σας
προστατεύσει από τις κακοτοπιές. 

Ζυγός
(23/9-23/10)
Αν πρέπει να προστατεύσετε τον εαυτό
σας αυτή την περίοδο, καλό είναι να γί-
νει άμεσα και μη χάνετε χρόνο με ελ-
πίδες που σας δίνουν οι άλλοι. Φροντί-
στε να είστε προσεκτικοί με τα οικονο-
μικά σας.

Σκορπιός
(24/10-21/11)
Σήμερα είναι μια αρκετά έντονη μέρα
για εσάς, ενώ αύριο η Έκλειψη Σελή-
νης και Πανσέληνος στον δικό σας
άξονα θέλει να σας υπενθυμίσει κάτι
σημαντικό σε προσωπικό επίπεδο. 

Τοξότης
(22/11-21/12)
Είστε αρκετά πιεσμένοι αυτή την περίο-
δο επαγγελματικά αλλά και με καταστά-
σεις από το παρελθόν. Είναι καιρός να
κάνετε μια στάση για να δείτε τα πράγ-
ματα πιο σφαιρικά. 

Αιγόκερως
(22/12-19/1)
Είναι πολύ σημαντικό να καταλάβετε
τις προσωπικές σας σχέσεις και τα
πρόσωπα που έχετε βάλει δίπλα σας,
είτε φιλικά είτε ερωτικά. Σήμερα επί-
σης εσείς των τελευταίων ημερών
προβληματίζεστε έντονα για οικογε-
νειακά θέματα που έχουν ξεκινήσει
μήνες πριν. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)
Φροντίστε να έχετε πιο ξεκάθαρη τη
σκέψη σας για κάποια πράγματα και
μην αφήσετε να σας παρασύρουν τα
συναισθήματά σας. Προσοχή επίσης
να δώσετε σε υποθέσεις που αφορούν
την επαγγελματική σας υπόσταση. 

Ιχθύες
(19/2-20/3)
Έντονες οι ανησυχίες σας σήμερα για
ένα οικονομικό ζήτημα, αλλά όλα
χρειάζονται χρόνο και καλό πρό-
γραμμα ώστε να φροντίσετε αυτές τις
υποθέσεις.
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Σήμερα συνεχίζει η Σελήνη να βρίσκεται στο ζώδιο
του Κριού, σε ένα περιβάλλον όπου ο πλανήτης
Άρης έχει τον θρόνο του. Με ενέργειες που πολλές
φορές δεν βρίσκουν τρόπο εκτόνωσης θα

προχωρήσει η μέρα, ενώ θα προστεθεί στο ήδη τεταμένο κλίμα
η επιρροή της αυριανής Έκλειψης, πυροδοτώντας την
καθημερινότητά μας επικίνδυνα. 
• Για εσάς που έχετε σήμερα γενέθλια, η προσωπική σας
χρονιά θα έχει την έντονη αναζήτηση σε κάθε τομέα που
νιώθετε την έλλειψη ολοκλήρωσης και ηρεμίας. 




